
PROTOKÓŁ NR V/2019
Z OBRAD V SESJI RADY MIASTA PŁOCKA
ODBYTEJ W DNIU 28 LUTEGO 2019 ROKU

Sesja rozpoczęła się o godz. 10.05, a zakończyła o godz. 12.35.
Obrady Sesji są nagrywane.

Stan radnych - 25
Obecnych - 24
Nieobecnych - 1
Osób zaproszonych - 162
Obecnych - 77
Listy obecności stanowią załączniki nr 1, 2, 3, 4, 5 i 6 do niniejszego protokołu.

Porządek obrad:
1) Otwarcie obrad V Sesji Rady Miasta Płocka.
2) Wybór Komisji Uchwał i Wniosków.
3) Zadłużenie miasta Płocka na 31 grudnia 2018 roku wraz z analizą zadłużenia w latach

2003-2018  oraz  z  porównaniem  zadłużenia  miasta  Płocka  z  innymi  miastami  na
prawach powiatu za 2018 rok.

4) Przyjęcie protokołu z obrad IV Sesji Rady Miasta Płocka z 31.01.2019 roku.
5) Podjęcie uchwał w sprawach: 

I etap – dyskusja i zgłaszanie wniosków
1. zmiany Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy-Miasto Płock na lata 2019-2039

(druk nr 95),
2. zmieniająca Uchwałę Budżetową Miasta Płocka na rok 2019 (druk nr 96),
3. powołania  Miejskiej  Komisji  Wyborczej  do  przeprowadzenia  wyborów  do  Rad

Mieszkańców Osiedli (druk nr 84),
4. wstępnej lokalizacji przystanków komunikacyjnych na terenie miasta Płocka (druk

nr 85),
5. przystąpienia  do  sporządzenia  Miejscowego  planu  zagospodarowania

przestrzennego „Żyzna-Boryszewska” w Płocku (druk nr 86),
6. przystąpienia  do  sporządzenia  Miejscowego  planu  zagospodarowania

przestrzennego „Graniczna-Otolińska” w Płocku (druk nr 87),
7. przyjęcia  do  realizacji  wieloletniego  programu  osłonowego  na  terenie  Miasta

Płocka „Płocki bon żłobkowy” (druk nr 88), 
8. podwyższenia kryterium dochodowego uprawniającego do przyznania pomocy w

formie  świadczenia  pieniężnego  dla  osób  i  rodzin  korzystających  z  programu
osłonowego „Płocki bon żłobkowy” (druk nr 89), 

9. delegowania przedstawiciela Miasta Płocka do Związku Miast Polskich (druk nr 94),
10. zmiany uchwały nr 493/XXIX/2012 Rady Miasta Płocka z dnia 27 listopada 2012

roku  w  sprawie  trybu  i  szczegółowych  kryteriów  oceny  wniosków  o  realizację
zadania publicznego w ramach inicjatywy lokalnej (druk nr 97),
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11. zmiany uchwały nr 375/XXI/2016 Rady Miasta Płocka z dnia 30 sierpnia 2016 roku
w sprawie powołania Płockiej Rady Seniorów oraz nadania jej statutu (druk nr 98),

12. nadania  statutu  Płockiemu Ośrodkowi  Kultury  i  Sztuki  im.  Franciszki  i  Stefana
Themersonów (druk nr 99),

13. skargi  Pana  Wiesława  Westfeld  z  dnia  25.10.2018  r.  na  Dyrektora  Miejskiego
Zarządu Dróg w Płocku (druk nr 90),

14. skargi Pana Jerzego Dutkiewicza z dnia 10.12.2018 r. na Dyrektora Miejskiego
Ośrodka Pomocy Społecznej (druk nr 91),

15. skargi  Pani  Sandry  Jakackiej  z  dnia  31.12.2018  r.  na  Dyrektora  Miejskiego
Ośrodka Pomocy Społecznej w Płocku (druk nr 92),

16. skargi  Pani  Katarzyny  Jagodzińskiej  z  dnia  17.12.2018 r.  na  Dyrektora  Szkoły
Podstawowej Nr 1 w Płocku (druk nr 93),

17.wyboru Wiceprzewodniczącego Komisji  Rewizyjnej  Rady Miasta Płocka (druk nr
29),

18.wyboru  Wiceprzewodniczącego  Komisji  Skarg,  Wniosków i  Petycji  Rady  Miasta
Płocka (druk nr 30), 

19.wyboru Wiceprzewodniczącego Komisji Skarbu, Budżetu i Gospodarki Finansowej
Rady Miasta Płocka (druk nr 31), 

20.wyboru  Wiceprzewodniczącego  Komisji  Gospodarki  Komunalnej  Rady  Miasta
Płocka (druk nr 32), 

21.wyboru  Wiceprzewodniczącego  Komisji  Inwestycji,  Rozwoju  i  Bezpieczeństwa
Miasta Rady Miasta Płocka (druk nr 33),

22.wyboru Wiceprzewodniczącego doraźnej Komisji ds. Organizacji Pracy Rady Miasta
Płocka (druk nr 36).
II etap – głosowanie nad zgłoszonymi wnioskami i projektami uchwał

6) Sprawozdanie Prezydenta Miasta Płocka z pracy między Sesjami Rady Miasta Płocka.
7) Sprawozdanie Przewodniczącego Rady Miasta Płocka z pracy między Sesjami Rady

Miasta Płocka.
8) Interpelacje i zapytania radnych.
9) Odpowiedzi na interpelacje.
10) Sprawy różne.
11) Zamknięcie obrad V Sesji Rady Miasta Płocka.

Ad pkt 1

Otwarcia  obrad  V  Sesji  Rady  Miasta  Płocka  dokonał  Pan  Artur  Jaroszewski
Przewodniczący  Rady  Miasta  Płocka.  Przewodniczący  Rady  Miasta  Płocka  powitał
przybyłych na obrady i stwierdził quorum do podejmowania prawomocnych decyzji.

Pan Artur Jaroszewski Przewodniczący Rady Miasta Płocka powiedział: „(…) Szanowni
Państwo! Po raz kolejny sesję Rady Miasta Płocka zaczynamy od tematu smutnego. Trzy
tygodnie temu zmarł Jan Olszewski, były premier RP, człowiek prawy z przepiękną kartą
opozycyjną w życiorysie. Bardzo proszę Państwa o powstanie i uczczenie Jego pamięci
symboliczną minutą ciszy. Dziękuję bardzo.”     

Ad pkt 2

Pan  Artur  Jaroszewski Przewodniczący  Rady  Miasta  Płocka  powiedział:  „Tradycyjnie
zaczniemy  sesję  od  wyboru  Komisji  Uchwał  i  Wniosków.  Bardzo  proszę  Państwa  o
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zgłoszenie  kandydatur  do komisji.  Proszę o  przyciśnięcie  stosownego przycisku przed
zgłoszeniem. Pan Przewodniczący Tomasz Kominek, proszę bardzo.”

Pan Radny Tomasz Kominek powiedział: „Zgłaszam kandydaturę koleżanki Radnej Anny
Derlukiewicz.”   

Pan Artur Jaroszewski Przewodniczący Rady Miasta Płocka powiedział: „Czy Pani Radna
wyraża zgodę?”

Pani Radna  Anna Derlukiewicz wyraziła zgodę na kandydowanie do Komisji Uchwał i
Wniosków.

Pan  Artur  Jaroszewski Przewodniczący  Rady  Miasta  Płocka  powiedział:  „Dziękuję
bardzo. Pani Przewodnicząca Iwona Krajewska, proszę.”

Pani Iwona Krajewska Wiceprzewodnicząca Rady Miasta Płocka powiedziała: „Zgłaszam
kandydaturę Pana Radnego Łukasza Chrobota.”

Pan Artur Jaroszewski Przewodniczący Rady Miasta Płocka powiedział: „Czy Pan Radny
wraża zgodę?”

Pan Radny Łukasz Chrobot wyraził zgodę na kandydowanie do składu Komisji Uchwał i
Wniosków. 

Pan Artur Jaroszewski Przewodniczący Rady Miasta Płocka powiedział: „Dziękuję. Czy
są  jeszcze  jakieś  inne  zgłoszenia?  Nie  widzę.  Zatem,  Szanowni  Państwo,  proponuję
przegłosować wybór Komisji Uchwał i Wniosków w dwuosobowym składzie przed chwilką
przez Państwa zgłoszonym. Poddaję pod głosowanie wybór Komisji Uchwał i Wniosków w
zgłoszonym przez chwilą  składzie.  Proszę Państwa Radnych o zagłosowanie gdy tylko
będzie taka możliwość na pulpitach do głosowania. Proszę bardzo. Czy wszyscy Państwo
mieli pulpity do głosowania? (niezrozumiały głos z sali) Dobrze, dziękuję za głosowanie. Proszę
o  podanie  wyników,  a  jednocześnie  tych  z  Państwa,  którzy  nie  mieli  możliwości
zagłosowania,  proszę  o  zgłoszenie  tego  problemu  do  Panów  z  obsługi  auli.  Przy  19
głosach na tak i 1 wstrzymującym wybraliśmy Komisję Uchwał i Wniosków. Zapraszam
członków komisji do stołu prezydialnego po naszej lewej stronie.”   

Komisja Uchwał i Wniosków: 
Łukasz Chrobot
Anna Derlukiewicz. 

Pan  Artur  Jaroszewski Przewodniczący  Rady  Miasta  Płocka  powiedział:  „Szanowni
Państwo! Teraz przed nami uporządkowanie jeszcze dzisiejszego naszego harmonogramu
pracy. Jak zapewne Państwo wiecie wpłynęły do nas od Pana Prezydenta dwa wnioski o
rozszerzenie porządku obrad. Pierwszy wniosek dotyczy wprowadzenia do porządku obrad
projektu  uchwały  pomieszczonego na  druku  nr  101  w sprawie  uzgodnienia  w zakresie
dotyczącym Miasta Płocka projektu uchwały Sejmiku Województwa Mazowieckiego w sprawie
Nadwiślańskiego  Obszaru  Chronionego  Krajobrazu  położonego  na  terenie  powiatów
płońskiego, płockiego i sochaczewskiego. I drugi wniosek od Pana Prezydenta dotyczący
rozszerzenia porządku obrad o projekt uchwały pomieszczony na druku nr 100 w sprawie
określenia zadań rehabilitacji zawodowej i społecznej oraz przeznaczenia na nie środków
Państwowego Funduszu Rehabilitacji Osób Niepełnosprawnych na rok 2019. Proponuję, aby
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druk nr 101 został wprowadzony do porządku obrad jako punkt 23, a druk nr 100 jako
kolejny punkt nr 24. Poddam teraz pod głosowanie obydwa wnioski. Poddaję pod głosowanie
wprowadzenie do porządku obrad jako punkt nr 23 projektu uchwały pomieszczonego na
druku nr 101. Proszę Państwa Radnych o zagłosowanie gdy tylko pulpity do głosownia będą
gotowe. Proszę o zagłosowanie. Dziękuję za głosowanie. Proszę o podanie wyników. 22 na
tak.  Jednogłośnie  wprowadziliśmy do  porządku  obrad  druk  nr  101.  Teraz  poddaję  pod
głosowanie wprowadzenie do porządku obrad jako punkt nr 24 projektu uchwały na druku nr
100. Proszę Państwa Radnych o zagłosowanie. Dziękuję bardzo. Proszę o podanie wyników.
19 na tak. Również i ten punkt został wprowadzony do porządku obrad. Dziękuję bardzo.
Rozumiem, że wniosek Pani Radnej dotyczący porządku obrad, tak? Proszę bardzo, Pani
Przewodnicząca Wioletta Kulpa.”
(pisma dot. wprowadzenia projektów uchwał do porządku obrad stanowią załączniki nr 7 i
8 do niniejszego protokołu)

Pani  Radna  Wioletta  Kulpa powiedziała:  „W  punkcie  cztery,  już  w  części  dotyczącej
omówienia projektów uchwał, jest zamieszczona uchwała na druku 85 - wstępna lokalizacja
przystanków komunikacji na terenie miasta Płocka. Ja prosiłam wczoraj na Komisji Skarbu
wnioski  skąd  pochodziły,  bo  było  takie  enigmatyczne  stwierdzenie,  że  pochodzą  od
mieszkańców, w związku z tym chcieliśmy poznać skąd pochodzą te wnioski tak naprawdę i
czy  były  konsultowane z  radami  osiedli.  I  otóż  są  wnioski  dotyczące ulicy  Traktowej  o
przesunięcie przystanku i na ulicy Dworcowej, chociaż mieliśmy jeszcze – i tego wniosku nie
widzę  w  dokumentach,  które  otrzymaliśmy,  w  projekcie  uchwały,  również  dotyczy  to
przystanku przy Ogrodzie Jordanowskim na ulicy Wyszogrodzkiej. I otóż tak, o ile Traktowa
jest to wniosek Rady Mieszkańców Osiedla „Winiary” to rozumiem, natomiast o tyle nie
rozumiem wniosku dotyczącego przesunięcia przystanku na ulicy Dworcowej. Mało tego, to
jest interpelacja Pani Radnej Domosławskiej, która wnioskuje o umieszczenie dodatkowego
przystanku autobusowego - stałego lub na żądanie - na ulicy Dworcowej w pobliżu ulicy
Lasockiego. Tymczasem likwiduje się ten, który jest obecnie zlokalizowany i przystanek jest
przesuwany bliżej dworca PKP. To znacznie - w naszym przekonaniu - utrudnia komunikację,
jeśli chodzi o dojście do tego przystanku, który jest w tej chwili na wysokości Politechniki
przy ulicy Dworcowej, natomiast nie ma tutaj w ogóle w tych dokumentach, które zostały mi
przedstawione przez Pana Prezydenta Dyśkiewicza, wniosku mieszkańców, jak to określono
wczoraj  na  komisji,  dotyczącego  przystanku  na  ulicy  Wyszogrodzkiej  przy  Ogrodzie
Jordanowskim. W związku z tym nie wiem czyj to jest wniosek. Natomiast ja wczoraj na
komisji zaproponowałam, żeby wstrzymać się z omawianiem tego projektu uchwały, nie na
tą sesję, tylko najpierw skonsultować to z radą osiedla - między innymi - „Kochanowskiego” i
w tym przypadku „Wyszogrodzka”. Co z tego wynika, z tych dokumentów – że one w ogóle
nie były konsultowane i nie wiem, czy te rady osiedla w ogóle wiedzą o tym, że będzie
zmiana lokalizacji przystanków autobusowych. Mało tego, spotkaliśmy się już ze skargami,
które  trafiały  do  rad  osiedli,  między  innymi  „Kochanowskiego”,  na  decyzje,  które
umiejscawiały przystanek pod blokiem, pod oknami jednego z bloków i mieszkańcy wówczas
przychodzili do rady osiedla i protestowali. W związku z tym wolałabym, jeśli mamy rady
osiedla i jeśli się szczycimy, że konsultujemy wszystko z radami osiedli, w związku z tym
skonsultujmy najpierw ten temat z radą osiedla, niech rada osiedla to zbada, pójdzie do tych
mieszkańców, gdzie miałby być ewentualnie zlokalizowany ten nowy przystanek. Z tego co
widzę jeden ma być likwidowany a drugi w miejsce tego likwidowanego około 250 chyba
metrów, tak jak nam wczoraj mówiono na komisji, ma powstać nowy. W związku z tym
apeluję do Państwa Radnych, żeby zdjąć ten punkt z porządku obrad, wstrzymać się, bo nie
ma  niczego  pilnego,  co  nam  wczoraj  uzmysłowiono,  że  to  będzie  dotyczyło  dopiero
przyszłych remontów ulic, które będą za kilka być może miesięcy. Zakomunikowano nam, że
pewnie w 2019 roku. W związku z tym wolałabym, żebyśmy to poddali konsultacji z radami
osiedli. Dziękuję.” 
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Pan  Artur Jaroszewski Przewodniczący Rady Miasta Płocka powiedział: „Dziękuję. Mamy
wniosek zatem o zdjęcie z porządku obrad punktu numer cztery druk nr 85. I ad vocem
mamy – Pani Radna Daria Domosławska, proszę bardzo.”

Pani Radna  Daria Domosławska  powiedziała: „Panowie Prezydenci!  Szanowni Państwo!
Gwoli wyjaśnienia, właściwie uzupełnienia wypowiedzi Pani Radnej. Sprawa przystanku na
ulicy Dworcowa to jest sprawa z roku 2015, czyli kadencja poprzedniej rady osiedla. Została
interpelacja złożona na wniosek rady osiedli. Na jednym ze spotkań rady osiedla zostałam
poproszona o złożenie takiej interpelacji i od tego czasu trwały prace nad usytuowaniem
dodatkowego przystanku w połowie ulicy Dworcowej, chociażby ze względu na to, że mamy
bliskie  sąsiedztwo  Zespołu  Szkół  Specjalnych  nr  2  i  między  innymi  w  trosce  o  osoby
uczęszczające  do  tego  zespołu  ten  przystanek  został  tam  dodatkowo  zaprojektowany.
Natomiast  sprawa ulicy Traktowej ciągnie się również od czterech lat.  Monitorujemy ją.
Jestem w stałym kontakcie z radą mieszkańców osiedla. Tak, że myślę, że co do ulicy
Dworcowej nie ma żadnych… co do ulicy Traktowej nie ma żadnych oczywiście zastrzeżeń.
Dziękuję.”        

Pan Artur Jaroszewski Przewodniczący Rady Miasta Płocka powiedział: „Dziękuję bardzo.
Mamy jeden głos za, jeden głos przeciw. Ja bym jeszcze prosił ewentualnie Pana Prezydenta
nadzorującego ten obszar, czyli Pana Prezydenta Dyśkiewicza i stanowisko Pana Prezydenta
w tej sprawie. Pan Prezydent Andrzej Nowakowski, proszę.”

Pan  Andrzej  Nowakowski Prezydent  Miasta  Płocka  powiedział:  „Szanowni  Państwo!
Rzeczywiście  w przypadku  tych  zmian,  które  są  proponowane,  są  one  efektem przede
wszystkim wniosków samych mieszkańców. Ulica Traktowa to ma swoją już długą historię,
ponieważ tam najpierw pojawił się przystanek a dopiero teraz pojawią się ewentualnie, jak
Państwo wyrażą zgodę, kolejne przystanki i dopiero pojawi się w ogóle linia autobusowa,
ponieważ przy ulicy Traktowej w końcu rozbudowuje się także osiedle, czyli będzie sens
puszczenia tamtędy po prostu linii autobusowej i tą historię zapewne Państwo Radni znają
doskonale. Rzeczywiście w przypadku ulicy Dworcowej jest to także na wniosek Pani Radnej
Domosławskiej. Zgadzamy się co do pewnej idei, że przystanek to nie jest kwestia likwidacji,
co przesunięcia tego przystanku, ewentualnie autobusy, które z ulicy Dworcowej wjeżdżają
później w ulicę Jachowicza, będą mogły w takim wypadku zatrzymywać się przy Politechnice,
ale właśnie na przystanku przy już ulicy Jachowicza a nie Dworcowej. Natomiast zasadne
wydaje  się  to,  co  powiedziała  zresztą  i  Rada  Osiedla  „Dworcowa”,  i  Pani  Radna  Daria
Domosławska, Pani Przewodnicząca, żeby rzeczywiście przystanek był przy ulicy Dworcowej,
bliżej Zespołu Szkół Specjalnych, który jest przy ulicy Lasockiego. Dzięki temu młodzież,
dzieci,  ale  także  pracownicy,  osoby  które  są  zainteresowane  chociażby  korzystaniem z
centrum  terapeutycznego,  które  tam  właśnie  jest  zlokalizowane,  będą  mogły  właśnie
komunikacją  miejską...  miały  tutaj  ułatwienie  w  podróżowaniu.  W  przypadku  ulicy
Wyszogrodzkiej, czy ulicy… (niezrozumiałe głosy z sali) Wyszogrodzkiej, tam ewentualne korekty
są związane właśnie z, Szanowni Państwo, przebudową ulicy Wyszogrodzkiej i ułatwieniem
później  komunikacji  w także ulicę Kilińskiego, bo to  także jest  tutaj  bardzo istotne,  że
będziemy  starali  się  tutaj  skorelować  zarówno  przystanki,  jak  i  remont  i  poprawę
komunikacji na tych ulicach przy okazji remontu ulicy Kilińskiego. Dziękuję bardzo.”
   
Pan Artur Jaroszewski Przewodniczący Rady Miasta Płocka powiedział: „Dziękuję bardzo. I
jeszcze Pan Prezydent Dyśkiewicz, proszę.”

Pan  Piotr Dyśkiewicz  Zastępca Prezydenta Miasta Płocka powiedział: „Ja chciałem tylko
dodać,  że  nie  ma  takiej  sytuacji,  że  nowe  lokalizacje  powstają  -  nowe  lokalizacje
przystanków – gdzieś pod blokiem, czy pod balkonem. Natomiast odnosząc się jeszcze do tej
kwestii  przystanku  przy  ulicy  Kilińskiego  a  określonego  jako  -  nowego  –  Ogródek
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Jordanowski 04 to jest tylko racjonalne podejście do całej sytuacji, dlatego że przesunięcie
tego przystanku powoduje, że osoby, które będą wsiadały na tym przystanku do autobusów,
będą mogły korzystać z większej ilości linii. W tej chwili można wsiadać tylko z autobusów,
które jadą z Radziwia. W tej chwili to spowoduje, że właściwe chyba około sześciu, czy
siedmiu  linii  będzie  tamtędy  przejeżdżało,  więc  daje  to  możliwość  po  prostu  szybkiego
skorzystania z komunikacji. Dziękuję.”

Pan Artur Jaroszewski Przewodniczący Rady Miasta Płocka powiedział: „Dziękuję bardzo.
Szanowni Państwo! Wniosek został złożony zatem musimy go przegłosować. Przypomnę –
wniosek dotyczy zdjęcia z porządku obrad dzisiejszej sesji druku nr 85, projektu uchwały
pomieszczonego na druku nr 85, który mamy w punkcie czwartym. Poddaję zatem pod
głosowanie ten wniosek. Przepraszam, proszę jeszcze raz o pulpit do głosowania, ponieważ
mam awarię na pulpicie. Już mamy. Poddaję pod głosowanie wniosek dotyczący zdjęcia tego
punktu z porządku obrad. Proszę Państwa Radnych o zagłosowanie poprzez wybór jednego z
trzech wariantów. Dziękuję bardzo. Proszę o podanie wyników. 10 na tak, przy 11 przeciw
wniosek nie został uwzględniony, czyli ten punkt pozostaje w porządku obrad.”
   

Ad pkt 3  

Materiał:  Zadłużenie miasta Płocka na 31 grudnia 2018 roku wraz z analizą zadłużenia w
latach 2003-2018 oraz  z porównaniem zadłużenia  miasta  Płocka z  innymi  miastami na
prawach powiatu za 2018 rok stanowi załącznik nr 9 do niniejszego protokołu.  

Pan Artur Jaroszewski Przewodniczący Rady Miasta Płocka powiedział: „Szanowni Państwo,
przechodzimy do kolejnego punktu. Punkt trzeci: zadłużenie miasta Płocka na 31 grudnia
2018 roku wraz z analizą zadłużenia w latach 2003-2018 oraz z porównaniem zadłużenia
miasta Płocka z innymi miastami na prawach powiatu za 2018 rok. Obszerny materiał mamy
przedstawiony przez Pana Skarbnika i Pana Prezydenta. Otwieram dyskusję. Czy ktoś z
Państwa Radnych chciałby zabrać głos w tym punkcie? Materiał otrzymaliśmy. Nie widzę
zgłoszeń. Jest Pani Przewodnicząca. Proszę.”

Pani Radna Wioletta Kulpa powiedziała: „Gdybym mogła poprosić o włączenie prezentacji
będę  wdzięczna.  Dziękuję.  Rzeczywiście  został  nam  przedstawiony  obszerny  materiał
dotyczący zadłużenia miasta Płocka… dziękuję  serdecznie… zadłużenia miasta Płocka od
2003 roku do 2018. Przyznaję,  ze  swej strony muszę wyrazić  uznanie  dla  osób, które
przygotowały ten materiał,  że wreszcie jest kompletny, czyli  dotyczy również zadłużenia
spółek, o co wnioskowałam przez lata, jak również spłat kredytów i innych zobowiązań, które
na nas ciążą z tytułu między innymi obligacji. Jeśli mówimy o podsumowaniu tego okresu to
chciałabym  Państwu  zasygnalizować  pewne  kwestie,  bo  jakby  nasze  obawy,  czy  też
stwierdzenia, że zadłużenie, być może, może mieć negatywne skutki dla naszych przyszłych
działań  inwestycyjnych  nie  jest  wyssane  z  palca.  Chodzi  o  pewne  liczby,  które  są
kształtowane na poziomie tego zadłużenia i które zostały między innymi zobrazowane w tym
materiale.  Otóż  okres  podzieliłam  na  czas  2003-2010  i  okres  od  2011  do  2018  ze
zrozumiałych względów. I ten pierwszy czas, czyli kadencje dwie 2003-2010, ten drugi rok
jakby  nie  jest  obejmowany  z  uwagi  na  bardzo  krótki  okres  czasu,  bo  były  wybory  w
końcówce roku, pokazuje poziom, skalę wydatków na inwestycje w tym czasie. I, proszę
Państwa, one są porównywalne, 1.200.000.000 i zarówno w jednym, jak i w drugim okresie
przy dochodach – i to też jest bardzo istotne, chciałabym Państwu na to zwrócić uwagę, bo
teraz oczywiście chwalimy się tym miliardowym budżetem. Oczywiście siłą rzeczy on siłą
rzeczy nie bierze się znikąd, tak. To są między innymi podatki pochodzące od mieszkańców,
ale i podatki, którymi dzieli się z nami budżet państwa i on rzeczywiście w okresie od 2011
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do 2018 znacznie wzrósł. Czyli, jeśli analizujemy zadłużenie, to musimy brać pod uwagę
wysokość  dochodów,  na  co  sobie  może  dany  samorząd  pozwolić  i  jakie  ciążą  na  nim
zobowiązania,  żeby  można  było  bezpiecznie  spłacać  kredyty.  Czyli  dochody  około  4,2
miliarda złotych w tych okresie 2003-2010, natomiast wzrost nastąpił w kolejnym okresie
do 6,5 miliarda. I jak wyglądał poziom inwestycji  w poszczególnych okresach lat,  które
podzieliłam. Poziom inwestycji w tym pierwszym okresie wynosił około 30 procent, natomiast
w tym drugim okresie 2011-2018 to jest około 18 procent. Gdybym mogła… Już przesunę
sobie, dobrze, dziękuję. Teraz chciałabym Państwu również przedstawić w takim wykresie
słupkowym  jak  prezentuje  się  nasze  zadłużenie  poprzez  zaciągane  kredyty,  obligacje,
zobowiązania, które ciążą na naszym samorządzie. Czyli w tym pierwszym okresie 2003-
2010 to było około 350 milionów, natomiast w tym okresie 2011-2018 to jest około 520
milionów. I  zderzyłam to ze  spłatami zadłużeń,  jak one się kształtowały.  W pierwszym
okresie to było około 122 milionów, a w drugim 316, czyli to jest około 200 milionów więcej,
które musimy zarezerwować środków w budżecie na spłatę z tytułu zadłużenia. To jest
bardzo istotne z punktu widzenia stabilności samorządu i zastanowienia się, czy rzeczywiście
te kredyty są na tyle atrakcyjne - przy założeniu oczywiście poszczególnych warunków umów
- są na tyle atrakcyjne, że powinniśmy rzeczywiście brnąć dalej w to zadłużenie. I oczywiście
skala inwestycji,  którą mamy do realizacji,  to  też  jest  istotne z  tego punktu widzenia.
Dobrze. I to na co chciałam też zwrócić uwagę, czyli warunki przy jakich zawiązywane są
kolejne umowy kredytów. Zawsze jest to WIBOR plus określony procent. I w przypadku
wcześniejszego  okresu  był  to  WIBOR  około  0,53  procenta,  średnio,  ja  to  uśredniłam
oczywiście wszystko, natomiast w tym drugim okresie 2011-2018 jest to 0,88 poza WIBOR-
em. Oczywiście Państwu wydaje się być może, że jest to mała różnica procentowa. Ale
proszę sobie to przeliczyć, gdybyśmy wzięli 100 milionów kredytu, bo takie kredyty były w
tym zestawieniu, które są prezentowane przez Pana Skarbnika, czyli siłą rzeczy ta kwota
oczywiście  spłaty  zobowiązań  znacznie  wzrasta.  Jeszcze  mam  jedno  pytanie  do  Pana
Skarbnika – dlaczego w tym materiale, który obrazuje wszystkie umowy kredytów ostatni
kredyt, który widzę w tej tabeli – zaraz, tylko sobie go odszukam, mam – ostatni kredyt,
który Państwo wpisaliście do tabeli, jest z 4 stycznia 2017 na kwotę 84 milionów. Chciałam
się  zapytać  co  się  dzieje  z  2018,  dlaczego  tego  2018  nie  ma  w  tej  tabeli  zestawień
aktualnych umów podpisywanych z bankami, bo to też w jakiś sposób będzie zmieniało ten
obraz załącznika nr 4. I teraz tak, ja wypowiadałam się do mediów i chcę podkreślić, i
zwrócić na to chyba najbardziej uwagę – tu nie chodzi o to, że ja mam krytykować tylko i
wyłącznie Prezydenta, że bierze kredyty, że robi źle, że zadłuża to miasto i tak dalej – chodzi
o nasze bezpieczeństwo i  możliwość realizowania pewnych planów i  inwestycji  dla  tego
miasta. Bo to nie chodzi tak, że nasza era rozwoju miasta kończy się i zaczyna tylko i
wyłącznie  na  roku wyborczym, tylko  że  stabilnie,  bezpiecznie  realizujemy inwestycje  w
międzyczasie,  w  tych  latach,  kiedy  rozpoczynamy  kadencję  i  jak  kończymy  kadencję.
Państwo  doskonale  doświadczyliście  tego  zbicia  inwestycji  w  roku  2018,  natomiast
chciałabym zwrócić na rok 2020, o którym już mówiłam i który z tego wynika, że Prezydent
tak naprawdę zbagatelizował, gdy przyjmowaliśmy budżet na 2019 rok na sesji w grudniu,
że na przyszły rok planujemy tylko na nowe inwestycje wydać około 200 tysięcy złotych, na
nowe inwestycje – zaznaczam. Kontynuacja okej, jest zaplanowana. Natomiast co się stanie
z  nowymi  inwestycjami,  które  chcielibyśmy wpisać  do  budżetu.  I  pytanie  oczywiście  o
kolejne kredyty, tak, bo zapewne za chwilkę będzie mi powiedziane, że te inwestycje będą
wpisane ale oczywiście zaciągniemy kolejny kredyt 80, 70, 100 milionów, nie wiem ile. Ale to
jest dalej zadłużanie tego miasta, tak samo jak i spółek. I jeśli chodzi o spółki to proszę
mi powiedzieć – jest Pan Prezes Wodociągów – jak wygląda spłata zobowiązań Wodociągów.
Jeśli  Państwo popatrzylibyście  na  tą  tabelę  wygląda  bardzo  dobrze,  bo  jeśli  nam z  27
milionów zadłużenie spada z roku na rok, rok do roku, do 11 milionów, to wydawałoby się,
że to jest okej. Tylko pytanie z czego spółka Wodociągi spłaca te zobowiązania, czy między
innymi nie z Państwa środków finansowych, czyli z podwyżek cen wody, które między innymi
Państwo drastycznie odczuliście. Bo jeśli patrzę na inne spółki to ta zmiana zadłużenia jest o
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około jeden milion w ciągu roku, rok do roku, czyli milion złotych spółka spłaca zadłużenie.
Natomiast  Wodociągi spłacały ponad 10 w jednym roku.  Czyli  coś odbywa się kosztem
innych. Też na to zwróćmy uwagę. To nie jest bezkosztowo. Nie tylko mowa o pieniądzach
ale i również budżetach domowych każdego mieszkańca. Dziękuję.”
(prezentacja stanowi załącznik nr 10 do niniejszego protokołu)

Pan  Artur Jaroszewski Przewodniczący Rady Miasta  Płocka powiedział:  „Dziękuję.  Pan
Przewodniczący Tomasz Kominek, proszę.”

Pan  Radny  Tomasz  Kominek powiedział:  „Panie  Przewodniczący!  Panowie  Prezydenci!
Państwo  Radni!  Wielce  Szanowni  Mieszkańcy  Płocka!  Po  wnikliwej  analizie  dokumentu,
zapoznaniu się z dokumentem przedstawionym przez Ratusz, chciałem z Państwem podzielić
się pewnymi spostrzeżeniami oraz pewną refleksją, dlatego, że w tym roku mamy jubileusz
15-lecia wejścia Polski do Unii Europejskiej i chciałem poruszyć w kilku zdaniach temat: Unia
Europejska dla Płocka, Płock dla Unii Europejskiej w kontekście zadłużenia miasta Płocka. I
muszę Państwu powiedzieć, że podczas dwóch dekad samorządności,  a w szczególności
podczas tego trwania piętnastoletniego Polski w Unii Europejskiej, Płock liczył i mógł liczyć – i
to są fakty – na 620 milionów unijnego wsparcia. Tuż po wejściu Polski do unii pojawił się
pierwszy program europejski  dla  regionów.  Mam na myśli  oczywiście  region jakim jest
Mazowsze. Natomiast z tego pierwszego programu dla Płocka w latach 2004-2006 spłynęło
25  milionów  złotych.  W  następnych  latach  mieliśmy  do  czynienia  już  z  Regionalnym
Programem Operacyjnym Województwa  Mazowieckiego,  który  bynajmniej  mi  jest  lepiej
znany niż ten pierwszy program w latach 2004-2006 i już z tego programu dla Płocka w
owym czasie, czyli w latach 2007-2013, spłynęło w procesach inwestycyjnych blisko 330
milionów środków europejskich. Dziś funkcjonujemy w Regionalnym Programie Operacyjnym
2014-2020  i  muszę  Państwu  powiedzieć,  że  gdybyśmy  wyjęli  inwestycję  jaką  była
modernizacja czy rewitalizacja nabrzeża wiślanego oraz inwestycję, która przed nami w tym
roku, czyli kompleksowa modernizacja ulicy Kilińskiego, do Płocka spłynęło 265 milionów
złotych. Pozwólcie Państwo, że w kilku dosłownie zdaniach przeczytam obrazowo to co przez
te lata z tych środków było realizowane, dla przypomnienia. Pierwsze środki unijne, o czym
mówiłem, odmieniły ulicę Tumską - nie wiem, czy Państwo pamiętacie – i Wzgórze Tumskie,
przebudowano  opactwo  pobenedyktyńskie.  Mam  świadomość,  że  Wojewódzki  Szpital
Zespolony  to  nie  ten  samorząd,  ale  zyskał  on  w  owym  czasie  specjalistyczny  sprzęt
medyczny, a także duże pieniądze wzmocniły płockich przedsiębiorców. Wiem, że to może
nie  ten  samorząd,  ale  tak  było.  Późniejszy  okres  to  nowe  wsparcie,  również  szpital
wojewódzki. Tak naprawdę dodatkowe wyposażenie informatyczne wzbogaciło Płocki Zakład
Opieki Zdrowotnej. Nadal zachodziły zmiany na ulicy Tumskiej. Jedna z kamienic została
rozbudowana i zaadaptowana na potrzeby Muzeum Mazowieckiego, nie wiem czy Państwo
pamiętacie,  blisko  14  milionów złotych.  Rewitalizację  przeszyły  też  zabytkowe  budynki,
chociażby słynnej płockiej Małachowianki, blisko 17 milionów złotych. Miasto zyskało także
nową instytucję kultury prowadzoną wspólnie z samorządem województwa. Muzeum Żydów
Mazowieckich mam na myśli. Nowe oblicze zyskał miejski dworzec kolejowo-autobusowy.
Wykorzystano wtedy de facto  inicjatywę bazującą na środkach europejskich Jessikę.  Za
chwilę rusza jej kolejna edycja i warto też z punktu widzenia samorządu odnosić się do tego
tematu. Wykorzystano wtedy 10 milionów złotych na remont budynku, ale też terenu wokół
dworca. To doskonale wiemy. Dzięki wsparciu z agendy unijnej w latach 2007-2013 Płock
zyskał przecież instytucję o dużym znaczeniu gospodarczym czyli Płocki Park Przemysłowo-
Technologiczny, 29 milionów złotych. A już z nowej perspektywy, tak naprawdę przed chwilą,
bo w tamtej kadencji, Płock zyskał pieniądze – 27 i pół miliona złotych - dzięki którym w
niedalekiej przyszłości 110 hektarów użytków rolnych zlokalizowanych na osiedlu Trzepowo
zmieni się na tereny inwestycyjne. Nowe RPO to również wsparcie dla instytucji kultury. 2,7
miliona  z  Unii  Europejskiej  miasto  Płock  przeznaczyło  na  adaptację  budynku przy  ulicy
Jakubowskiego na siedzibę POKiS. Warto też nadmienić drogi, ponieważ mieszkańcy bardzo
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są zainteresowani, tak jak i my, rozwojem dróg. Odczuwalną zmianą były też remonty i
rozbudowa dróg, o czym przed chwilą powiedziałem. Wśród nich łącznik pomiędzy rondem
Wojska Polskiego a węzłem obwodnicy północno-zachodniej Bielska - blisko 29 milionów
złotych. Rozbudowa ulicy Otolińskiej 24,5 miliona złotych pozyskanych środków. Zmiany też
dotyczyły ciągów dróg wojewódzkich. W Płocku drogi 559 i 562 - blisko 17 i pół miliona
złotych. Podpisano 64 umowy w ramach Regionalnego Programu Operacyjnego, które –
jeszcze raz powtórzę – zmieniły Płock, ponieważ spłynęło dla Płocka i płocczan 265 milionów
wsparcia  unijnego.  To  były  64  umowy  podpisane  dla  Płocka,  z  tą  historyczną,  którą
wielokrotnie  podkreślaliśmy,  tak  ważną  i  dużą  dla  mieszkańców,  czyli  projekt  budowy
obwodnicy miasta. Okazało się, że to było ponad 100 milionów złotych zainwestowane z
środków  europejskich  w  tę  inwestycję.  Wyremontowano  też  Przemysłową,  Kostrogaj,
Wiadukt, aby poprawić bezpieczeństwo kierowców i pieszych. Stworzono wiele kilometrów
ścieżek rowerowych i tak dalej, i tak dalej. Warto nadmienić, że będziemy się cieszyć z
nowych autobusów i tych kolejnych projektów, których tu nie uwzględniłem. I, Szanowni
Państwo,  wielokrotnie  przecież  w  samorządach,  między  innymi  u  nas,  te  kredyty,
zobowiązania  finansowe,  które  zaciągane  były  przez  prezydenta  jednego  czy  drugiego,
służyły jako wkład własny właśnie do tych projektów europejskich, bo w moim przekonaniu –
i myślę, że nie tylko moim – jeżeli za 20 procent wkładu własnego, nawet kredytowego i
zobowiązania  długoterminowego  możemy  liczyć  na  100  procent  długo  oczekiwanej
inwestycji, która niejednokrotnie nie mogłaby być zorganizowana przez samorząd z braku
tych  środków,  to  za  20  procent  kredytu  mamy 100  procent  inwestycji,  która  podnosi
majątek miasta. I warto też przy - w pewien sposób - zadłużeniu miasta i środkach, które z
tego  zadłużenia  są  wkładem własnym do  tych  środków,  mówić  też  o  majątku  miasta,
ponieważ przez te 15 lat zarówno jeden prezydent, jak i drugi prezydent - w mojej ocenie, i
nie tylko mojej - w sposób znaczący podniósł nie tylko atrakcyjność, ale przede wszystkim
majątek miasta i to wynika z tych liczb, które Państwu przedstawiłem. I w mojej ocenie to
jest jedyny, słuszny kierunek zaciągania tych kredytów. Tylko też proszę prezydenta, że
jeżeli  będziemy w przyszłości,  w przyszłych latach, oceniać zadłużenie miasta,  żebyśmy
trochę  więcej  uwagi  też  poświęcili  majątkowi  miasta.  Z  budżetu  miasta  też  to  wynika.
Wielokrotnie  mówiliśmy,  że  Płock  dziś  –  i  dalej  to  mogę  z  pełną  odpowiedzialnością
powtórzyć – myślę, że nie tylko na Mazowszu jest liderem w pozyskiwaniu środków unijnych,
bo proszę zwrócić uwagę – to nie jest chwalenie, ale to są fakty – że przed 2003 rokiem,
przed  jakby  środkami  z  Unii  Europejskiej,  budżet  tego  miasta  to  365  milionów.  Dziś
wykorzystując pewne możliwości oraz te środki to jest miliard złotych. To poza Warszawą
jest największy budżet, tak naprawdę, na Mazowszu. Dziękuję bardzo.”    

Pan Artur Jaroszewski Przewodniczący Rady Miasta Płocka powiedział: „Dziękuję bardzo.
Nim przekażę głos Panu Skarbnikowi pozwolę sobie sam również podejść do mównicy. Panie
Prezydencie!  Wysoka  Rado!  Szanowni  Państwo!  Drodzy  Państwo,  to  nie  przypadek,  że
bardzo często na temat zadłużenia miasta Płocka i aktualnej sytuacji  finansowej miasta
publicznie wypowiadają się ci, którzy najbardziej do tego zadłużenia przyczynili się swoją
aktywną działalnością  twórczą w dziedzinie  finansów w latach 2003-2010. Od lat  Płock
boryka się z dziedzictwem długów zaciąganych właśnie w latach 2003-2010. Wówczas miała
miejsce najbardziej dynamiczna skala zadłużania miasta i być może nie wszyscy Państwo o
tym pamiętacie, ale od roku 2009 Płock jest w ścisłej czołówce najbardziej zadłużonych
polskich miast. Poproszę o slajd A. Szanowni Państwo, tak jak Pani Radna Kulpa, pozwoliłem
sobie  podzielić  etapy  funkcjonowania  naszego  miasta…  okres  funkcjonowania  naszego
miasta na dwa etapy: 2002-2010 i 2010-2018. Dlaczego – jest to chyba dla wszystkich
Państwa oczywiste. Zwróćmy uwagę jak wyglądała dynamika zadłużania miasta Płocka w
latach  2002-2010.  Początek  rządów  Prezydenta  Milewskiego  87  milionów,  koniec  312
milionów.  Oznacza  to  dynamikę,  czyli  wzrost  zadłużenia  miasta  przez  osiem lat  o  257
procent. W latach 2010-2018 wzrost zadłużenia – tak jak mamy w materiale podane –
wzrósł, to jest od 312 do dwustu…, przepraszam, do 516 milionów złotych, to jest wzrost o
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65 procent. Myślę, że skala wzrostu, czyli 257 do 65 procent jako dynamika jest bardzo
istotne. Bardzo często Pani Przewodnicząca - i nie tylko - zarzucając problemy finansowe
miasta powołuje się, powoływała się na chociażby komisjach na zadłużenie spółek. Prosiłbym
w takim razie o pokazanie slajdu B. Chciałbym Państwu pokazać, co zresztą wynika również
z  materiału,  który  otrzymaliśmy,  jak  wyglądała  i  wygląda  dynamika  zadłużania  spółek
miejskich,  łączna  dynamika  zadłużania  wszystkich  spółek  miejskich,  również  przez  te
szesnaście lat, w podziale na dwa ośmioletnie etapy rządów. Za Prezydenta Milewskiego
zadłużenie łączne spółek wzrosło, tak jak widzimy na tym slajdzie, z 65 milionów do 122
milionów, czyli  o  88 procent,  za Prezydenta Nowakowskiego, również  przy moim – nie
ukrywam – udziale, ze 122 milionów do 155 milionów, czyli o 27 procent. Również widać na
przykładzie tych słupków i tych wartości jak wyhamowuje dynamika zadłużenia. Co jeszcze
bardzo istotne. Szanowni Państwo, w materiale, który otrzymaliśmy, możemy przeczytać, że
przez ostatnie cztery lata łączne zadłużenie spółek komunalnych maleje. Myślę, że przy
zadłużeniu spółek komunalnych warto powiedzieć też o jeszcze jednym istotnym elemencie,
a mianowicie to, że spółką najbardziej zadłużoną spośród wszystkich spółek jest MTBS.
Ponad 50 procent całego zadłużenia wszystkich spółek to jest MTBS. Ale również od kilku lat
następuje wyraźny spadek tego zadłużenia w przypadku tej najbardziej zadłużonej spółki. W
roku 2010 MTBS zadłużony był na 114 milionów, w 2018 na 88 milionów. Widać wyraźny
ponad 20-procentowy spadek zadłużenia. Co jeszcze bardzo istotne, Szanowni Państwo,
analizując zadłużenie spółek trzeba brać pod uwagę majątek tych spółek, gdyż nieraz padają
puste, nieracjonalne argumenty, iż miasto będzie musiało spłacać długi spółek. Każda z tych
spółek, Szanowni Państwo, ma pokrycie majątkowe wielokrotnie przekraczające zadłużenie
spółek i z tego chociażby tytułu nie grozi to naszemu miastu. Padł przykład wodociągów
miejskich. Ja bym powiedział jeszcze jedno. W ciągu ostatnich ośmiu lat dwie spółki dosyć
dynamicznie  zadłużały  się.  Były  to  wodociągi  miejskie  –  Wodociągi  Płockie  i  były  to
Inwestycje Miejskie. W przypadku Wodociągów, jak Państwo wiecie, w ciągu ostatnich ośmiu
lat  następuje  niespotykany  na  skalę  miasta  Płocka  program  modernizacji  kanalizacji
miejskiej.  Bardzo  szczegółowo Pan Skarbnik  rozpisał  nam zadłużenie  każdej  ze  spółek,
również Wodociągów, na przestrzeni ostatnich szesnastu lat i widać, że akurat w przypadku
Wodociągów dynamika spłaty zadłużenia w ciągu ostatnich kilku lat jest wzorcowa. Z roku na
rok to zadłużenie spada. Natomiast to jak duża jest to skala inwestycji zakopanych pod
ziemią, których na co dzień mieszkaniec nie widzi, to akurat my jako radni powinniśmy mieć
tego świadomość.  Co  do Inwestycji  Miejskich  również  Inwestycje  Miejskie,  jak  wszyscy
wiemy,  realizują  obiekty  użyteczności  publicznej,  które  między innymi… o które  bardzo
często zabiegają na tej auli ci, którzy dzisiaj krytykują zadłużenie miasta. Nawiążę do tego
co powiedział Pan Przewodniczący Tomasz Kominek, a co na tej sali wielokrotnie również
mówię. Otóż odkąd Polska jest w Unii Europejskiej trwa, Szanowni Państwo, wyścig i swoista
rywalizacja  samorządów  miejskich,  samorządów  polskich  o  dotarcie  do  tych  funduszy
unijnych, które nam unia oferuje. Nie wszyscy skutecznie o te środki zabiegają. Niektórym
się to udaje bardziej, niektórym się to udaje mniej. Ale ponieważ jest możliwość uzyskania
dofinansowania przede wszystkim do inwestycji, na poziomie nieraz 80 procent, nieraz 50,
nieraz tylko 30, ale zawsze jest to wysoki  poziom dofinansowania. Głupotą i  grzechem
byłoby nie skorzystać z tego i nie pochylić się po te środki. Ale oczywiście wymaga to
dopełnienia do 100 procent wkładu własnego, co niestety skutkuje wzrostem zadłużenia. I
powiem Państwu, że tak długo jak długo będziemy korzystać jako Polska z dofinansowania
unijnego, tak długo wszystkie sprawnie zarządzane samorządy w Polsce, wszystkie miasta,
będą zwiększać zadłużenie posiłkując się środkami własnymi na dofinansowanie do środków
unijnych. W materiale, który otrzymaliśmy od Pana Skarbnika, jest również porównanie z
miastami stutysięcznymi. Pewnie również nie wszyscy Państwo o tym pamiętają, ale od roku
2009 – powtórzę: od roku 2009 – Płock stał się liderem zadłużenia miast stutysięcznych i to
zarówno w liczbach bezwzględnych, jak i w przeliczeniu na jednego mieszkańca. Najgorsze
lata pod tym względem to były lata 2009-2010. Teraz stopniowo sytuacja Płocka w tych
statystykach porównawczych poprawia  się,  natomiast  cały  czas  jest  to  w dużej  mierze
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borykanie się ze smutnym dziedzictwem finansowym końcówki  rządów Pana Prezydenta
Milewskiego. Teraz poprosiłbym o slajd C. Szanowni Państwo! Bardzo ważnym wskaźnikiem
dotyczącym zadłużenia jest procent jaki dług miasta stanowi w odniesieniu do dochodów
własnych miasta. I tutaj również pozwoliłem sobie pokazać Państwu trzy słupki pokazujące
początek  kadencji  Prezydenta  Milewskiego,  koniec  kadencji  Prezydenta  Milewskiego  a
początek  kadencji  Prezydenta  Nowakowskiego  i  koniec  ośmioletnich  dotychczasowych
rządów  Pana  Prezydenta  Nowakowskiego.  Myślę,  że  ten  slajd  mówi  najwięcej  z  tych
wszystkich,  które  pokazałem.  Na  początku  rządów  Pana  Prezydenta  Milewskiego  dług
stanowił 22 procent dochodów miasta, pod koniec rządów Pana Prezydenta Milewskiego 51
procent.  Do  roku  2018,  czyli  obejmując  kadencje,  dwie  kadencje  Pana  Prezydenta
Milewskiego, ten udział minimalnie ale zmalał, Szanowni Państwo. Nie rósł tylko już zmalał.
Szanowni Państwo, w roku - tak jak powiedziałem - w roku 2010 zadłużenie Płocka było
rekordowe.  Byliśmy  wówczas  niechlubnym  liderem  w  statystykach  zadłużenia.  Ale  tak
naprawdę,  Szanowni  Państwo,  ówczesne  zadłużenie  miasta  Płocka  było  o  przynajmniej
kilkadziesiąt milionów wyższe. Również pewnie nie wszyscy o tym pamiętamy, ale ówczesna
ekipa rządząca Płockiem przy dużym wsparciu Pani Radnej,  która dzisiaj  nas krytykuje,
postanowili ratować finanse miasta wyprzedając najcenniejszy jego majątek. Pamięta Pani
Radna jak zadłużała  Pani  miasto  Płock.  Pamięta  Pani,  to  dobrze.  (niezrozumiały  głos  z  sali)

Podsumowując – jesteśmy w czołówce najbardziej zadłużonych miast stutysięcznych, jest
tak od roku 2009, ale nie jesteśmy już na szczęście liderem zadłużenia jak niestety było to w
latach 2009-2010. Od kilku lat wskaźniki zadłużenia poprawiają się, poziom zadłużenia jest
bezpieczny  i  w  pełni  kontrolowany,  zarówno  przez  profesjonalnego  Skarbnika,
profesjonalnego  Prezydenta,  jak  i  Regionalną  Izbę  Obrachunkową,  czyli  instytucję
nadzorującą  finanse  samorządów.  Dziękuję.  Pan  Skarbnik  Wojciech  Ostrowski,  proszę
bardzo.”            
(prezentacja stanowi załącznik nr 11 do niniejszego protokołu)

Pan Wojciech Ostrowski Skarbnik Miasta Płocka powiedział: „Dziękuję bardzo. Znaczy ja
odniosę się jakby do pytań i kilku wyjaśnień. Więc, jeśli chodzi o Wodociągi to na cenę wody
w mieście przekładają się koszty spółki, nie spłata zadłużenia. Spłata zadłużenia, jak Pani
Radna bardzo dobrze – myślę – wie, jest spłatą tylko cash flow-ową, czyli  przepływów
pieniężnych, nie ma wpływu na koszty, które właśnie stanowią podstawę wyliczenia ceny
wody. To po pierwsze. Więc te 10 milionów nie wpłynęło w żaden sposób na to. Oczywiście
wpływają na tą cenę wody inwestycje i amortyzacja, i to jest prawda. Jeśli chodzi o kredyt o
który Pani Radna pyta, że tam jest 84 miliony, ostatni w 2017 – tak, ponieważ ostatnią
umowę kredytową podpisaliśmy w roku 2017 z EBI. W roku 2016 podpisaliśmy umowę na
obligacje. Plan ciągnienia tych obligacji to był rok 2016-2017, EBI był rok 2017-2020 i też
jak  Państwo  Radny  wszyscy  dobrze  wiecie,  cały  czas  przesuwamy  te  ciągnienia  tego
zadłużenia, dlatego to nie ma kolejnych nowych umów. Ja tak chciałem tylko powiedzieć, że
w mojej kadencji  czteroletniej zadłużenie wzrosło o 44 miliony, a nadwyżka operacyjna
wyniosła 432 miliony. To jest jakieś 75 procent całych dwóch kadencji Pana Prezydenta
Nowakowskiego i około 70 procent dwóch kadencji poprzedniego Prezydenta. Więc myślę, że
przykładamy naprawdę bardzo dużą wagę do finansów i do zadłużenia. Natomiast tutaj taka
drobna uwaga do materiału przygotowanego przez Panią Radną, ale również przez Pana
Przewodniczącego. Istotą spłaty zadłużenia i istotą w ogóle działania samorządu to nie są
dochody. Dochody to jest bardzo ważna rzecz oczywiście, ale najważniejsza jest nadwyżka
operacyjna, o czym tłumaczę odkąd tylko przyszedłem, że to jest najważniejszy wskaźnik w
którą stronę dążymy, ponieważ z tych pieniędzy właśnie możemy te inwestycje finansować z
własnych środków, bez zewnętrznych. I ja tu bym chciał tak tylko tak powiedzieć, żeby
Państwo nie  wiem czy  sobie  zrobili  takie  analizy  czy  też  nie,  ale  w latach 2003-2010
nadwyżka operacyjna – co jest bardzo dobrze, to broń Boże, żeby ktoś nie mówił, że to jest
źle – wyniosła 645 milionów i była o jakieś 80 milionów mniej więcej wyższa niż nadwyżka
operacyjna lat 2011-2018, która wyniosła wtedy 568 milionów. Wynika to tylko i wyłącznie z
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tego, że rządy krajowe – nazwijmy to – w ostatnich latach, ale to nie mówię w ostatnich
czterech latach, tylko mówię w ostatnich pewnie dwunastu, piętnastu latach, przesuwają
wydatki na samorządy i to widać, i to było jakby przyczyną spadku nadwyżki operacyjnej.
Jeśli  Państwo zobaczą  nadwyżkę w latach,  powiedzmy, 2005-2008 około  100 milionów,
potem już od 2009 zaczęła spadać, 2010, 2011, w 2011 10 milionów, więc to pokazuje skalę
gdzie byliśmy i to właśnie pokazuje również dlaczego nam wtedy w 2011 obniżono rating,
ponieważ  to  jest  główne  miejsce,  główna  pozycja  na  którą  patrzą  wszystkie  instytucje
finansowe, tak Fitch, jak i banki. Więc to myślę, że to jest clou. I gdybyśmy spojrzeli też na
rok 2010 i 2018, chociaż ja naprawdę nie chcę tutaj robić porównań, które by cokolwiek
złego  mówiły,  bo  Pani  Radna  pokazała  jedną  rzecz  istotną.  W  zasadzie  zadłużenie
poprzednich ośmiu lat i ostatnich ośmiu lat wzrosło w podobnych wysokościach, tak - 224
miliony wzrosło w latach 2003-2010 i 204 miliony wzrosło w latach 2011-2018. Wydatki na
inwestycje 1,2 miliarda i tu, i tu. Więc myślę, że każdy zarządza tak dobrze jak potrafi.
Natomiast czym właśnie te inwestycje były sfinansowanie. A więc, tak jak powiedziałem, w
latach 2003-2010 nadwyżka operacyjna to 645 milionów, dochody majątkowe, czyli takie
zewnętrzne dochody, które były bezzwrotne, to 300 milionów. Przyrost zadłużenia w tamtym
okresie 224, o czym wspomniałem, i sprzedaż PEC 48 milionów i to w zasadzie pokryło całe
wydatki  majątkowe  lat  2003-2010.  Natomiast,  jeśli  chodzi  o  2011-2018  to  nadwyżka
finansowa to 568 milionów, dochody majątkowe to 462 miliony prawie, czyli ponad 160
milionów udało się pozyskać więcej. I to jest w nawiązaniu do tego co mówił przed chwilą
Pan Radny Tomasz Kominek. Myślę, że bardzo dobrze, że z tych środków korzystamy, tak
korzystaliśmy wcześniej, jak i korzystamy w ostatniej kadencji, i przyrost zadłużenia – te
204 miliony.  To jakby również  ostatnie  lata tego,  myślę,  dobrego zarządzania miastem
spowodowało, że ten rating wrócił w roku 2017 do poziomu takiego jaki był w roku jeszcze
2010. Właśnie dzięki temu, tak naprawdę, głównie dzięki nadwyżce finansowej, bo to jest
clou.  Jeśli  Państwo  spojrzą  w  2010  musieliśmy  mieć  sześć  lat  nadwyżki  finansowej
niewydawanej na nic innego, gdyby poszła na spłatę zadłużenia. Dzisiaj mamy tu około
czterech lat. I to pokazuje, tak naprawdę, skalę zarządzania finansami miasta. Dziękuję
bardzo.”

Pan Artur Jaroszewski Przewodniczący Rady Miasta Płocka powiedział: „Dziękuję bardzo.
Ponownie Pani Radna.”

Pani Radna Wioletta Kulpa powiedziała: „Dziękuję bardzo. Tak Pan sobie pomanipulował,
Panie Przewodniczący, tymi danymi i Pan uważa, że teraz jest wszystko super, idealnie,
fantastycznie, mamy zarządzane miasto przez fantastycznego prezydenta, jak rozumiem
mamy  też  najlepszego  przewodniczącego  rady.  I  teraz  tak,  manipulacja  Pana  danymi
informacjami polega na tym i zaraz Państwu to powiem w czym rzecz, że zadłużenie do
którego przyczynił się również Pan Przewodniczący Jaroszewski, nie wzrosło za Prezydenta
Nowakowskiego z 350 milionów, które pozostawił, załóżmy, Prezydent Milewski, do 516,
które zostawia na koniec 2018 roku Pan Prezydent Nowakowski. To jest błędne myślenie.
Zadłużenie za czasów Pana Nowakowskiego wzrosło o kwotę 520 milionów złotych. I teraz
tak, analogicznie, 2011 rok - zadłużyliśmy miasto na kolejne 60 milionów chyba, Panie
Skarbniku, bo widzę… mam trochę niewyraźną tą kwotę, albo 60 albo… (niezrozumiały głos z sali)

...60. 2012 – 40 milionów. To są nowe kredyty, nowe zadłużenie. Kolejny rok. 2013 jest
bardzo ciekawy – 156.850.000. W jednym roku roku zadłużyliśmy miasto  Płock  o  156
milionów. Kolejny rok 2014 – 100 milionów. O kolejne 100 milionów zadłużyliśmy również,
dzięki głosowi Pana Przewodniczącego Jaroszewskiego. 2015 rok – o kolejne 50 milionów.
2016 – 6 milionów. 2017 – 27 milionów. 2018 – 81 milionów. Czyli, gdybyśmy to wszystko
zsumowali od roku 2011 do 2018 zadłużyliśmy miasto Płock dodatkowo na 520 milionów
złotych.  Za  czasów  Pana  Prezydenta  Milewskiego  do  2003  roku  zakończyliśmy  budżet
zadłużenia o 350 milionów. Czyli porównanie jest de facto dla mnie trochę irracjonalne, to co
Pan mówi i w ogóle odnoszenie się teraz w tej pozycji do dochodów, zgodzę się, rzeczywiście
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nadwyżka  budżetowa  stanowi  tą  najbardziej  ważną  rzecz,  tylko  że  dla  nas  jakby  dla
porównania  operujemy  dochodami,  wydatkami,  bo  też  patrzymy  w kontekście  naszych
możliwości finansowych jako miasto ile możemy wydać. To jest skala też nieporównywalna,
ale dzięki czemu mamy jako samorząd i inne samorządy w Polsce wyższe dochody – dzięki
temu między innymi, że partycypujemy w tych środkach, wreszcie od roku 2016 możemy
realnie uczestniczyć w budżecie również skarbu państwa, że są to wyższe wpływy między
innymi  z  podatków,  które  trafiają  do  budżetu  państwa  i  tym  samym  do  budżetów
samorządów. Mogło być to wcześniej. Pytanie dlaczego nie było to robione. Niech się Pan
zapyta swoich decydentów, dlaczego wcześniej nie dzielono więcej na samorządy, dopiero od
2016  roku  mamy  większy  udział  w  budżecie  skarbu  państwa.  To  jest  jedna  kwestia.
(niezrozumiały  głos z sali)  Druga... Dziękuję bardzo za dobrą zmianę, za podpowiedź. Druga
kwestia dotyczy spółek. Ja nie bez kozery powiedziałam o zadłużeniu spółek i Wodociągach.
Bo popatrzcie Państwo, 2016 rok - zadłużenie Wodociągów jest 27 milionów, w 2017 jest 17
milionów, czyli spłacono 10 milionów zadłużenia. Przy innych spółkach – Inwestycje 34 do 30
spadło, MTBS 94 do 89, MZGM praktycznie w ogóle ale to z innych powodów, Komunikacja
Miejska z 13 do 11 milionów, czyli 2 miliony tylko spłacili, Rynex z 10 do 9, jeden milion
tylko  spłacił,  kolejna  spółka  PGO –  z  11  do  9  milionów.  Czyli  to  nie  jest  taka  skala
dziesięciomilionowa jak w przypadku Wodociągów. W związku z tym zastanawiam się gdzie
jest tu źródło podstawowe 10 milionów wolnych środków w Wodociągach, że są w stanie
spłacić tak olbrzymie zadłużenie. Ja nie neguję, żebyśmy się dobrze zrozumieli, zadłużenia
Wodociągów,  bo cieszę się,  że  Wodociągi  rozwijają sieć  i  że cały  czas w tym zakresie
inwestujemy, bo to jest też istotne i też to są środki zewnętrzne, które wykorzystujemy na
ten cel. Natomiast chodzi mi o sam mechanizm, skąd te środki wolne pochodzą, że możemy
10 milionów w ciągu jednego roku spłacić w jednej spółce zadłużenia. A co do MTBS-u. Tak
Pan utyskiwał na ten MTBS, Przewodniczący Jaroszewski, że najbardziej został zadłużony ten
MZGM biedny przez Prezydenta Milewskiego. To w takim razie pytanie, quiz dla Pana – ile
mieszkań wybudowały MTBS-y w latach 2003-2010 a ile w latach 2011-2018 i ta liczba
dopiero Panu otworzy oczy, aczkolwiek dziwię się, że Pan jako radny z takim doświadczeniem
nie wie jakie są wyniki MTBS-ów, jeśli chodzi o ilość budowanych mieszkań. Ale poproszę o
odpowiedź, żeby Pan Przewodniczący Jaroszewski też miał tego świadomość. Dziękuję.”

Pan Artur Jaroszewski Przewodniczący Rady Miasta Płocka powiedział: „Dziękuję bardzo.
Pozwolę sobie na ad vocem. Szanowni Państwo! Panie Prezydencie! Wysoka Rado! Co do
manipulacji. Mam wrażenie, że chyba z żadnych innych ust na te auli nie słyszymy więcej
półprawd, kłamstewek i manipulacji jak z ust pewnej Pani Radnej. Drodzy Państwo, gdyby
dzisiaj o kwestiach zadłużenia, znaczy kwestie zadłużenia podnosił na przykład Pan Radny
Modliborski, na przykład Pan Radny Bogdan, na przykład Radny Aleksandrowicz, można by
to zrozumieć, ale jeżeli o zadłużeniu miasta dzisiaj i nie tylko dzisiaj, wielokrotnie na tej sali,
czy w komisjach mówi osoba, która jest za to zadłużenie na tej sali  dzisiaj  najbardziej
odpowiedzialna przez ostatnich 16 lat to jest cyrk. Szanowni Państwo, jest to po prostu
bardzo mało wiarygodne. Bardzo bym prosił jeszcze, Szanowni Państwo, o jeden slajd – slajd
D. Chciałbym Państwu jeszcze jedno porównanie przedstawić dotyczące roku 2010, czyli
zadłużenie  polskich  miast  porównawczo  stutysięcznych  na  koniec  roku  2010  w  dwóch
wskaźnikach – zadłużenie łączne, czyli w milionach złotych na koniec danego roku, tutaj
widzicie  Państwo,  że  wśród  stutysięczników  Płock  był  jedynym  miastem,  które  było
zadłużone na ponad 300 milionów złotych w roku 2010, mówię o miastach stutysięcznikach,
i w przeliczeniu na jednego mieszkańca również Płock był wówczas zadłużony najbardziej. To
jest jeszcze jedna bardzo ciekawa tabelka porównawcza o której nie wolno zapominać i jeżeli
analizujemy okres 2003-2010 warto się nad tym pochylić i o tym rozmawiać. I myślę, że
Pani Radna też o tym dobrze pamięta, natomiast oczywiście nie o wszystkim Pani Radnej
wygodnie mówić. Szanowni Państwo, za rekordowe długi, które mamy dzisiaj, czy mieliśmy…
może inaczej  -  mieliśmy pod  koniec  lat  2009-2010,  tak  jak  mówiłem w dużej  mierze
odpowiada Pani Radna i to nie tylko jako ówczesna ale również jako jedna z najbliższych
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współpracownic Pana Prezydenta Milewskiego, jak i jako przewodnicząca chociażby komisji
skarbu, budżetu i finansów. Pani Radna dzisiaj próbuje nam wmówić, że Wodociągi za szybko
spłacają swoje zadłużenia i co przekłada się pewnie na koszt wody. Czyli tak, z jednej strony
gdy miasto i spółki zadłużają się to źle, gdy spłacają za szybko zadłużenie to też źle. Ale tak
naprawdę to artykulacja tego, kiedy jest dobrze a kiedy źle w przypadku Pani Radnej zależy
od tego po której stronie Pani siedzi, Pani Radna. Do roku 2010 w finansach - według Pani -
było wszystko okej, w latach 2010-2018 wszystko jest fatalnie. Ja chociaż tyle mogę tutaj w
tej  materii  powiedzieć  pod  swoim zakresem.  Pani  kilkukrotnie  cytowała  kiedyś  również
publicznie moje wypowiedzi i artykuły z lat chociażby 2011-2013, gdy ja publicznie już jako
bliski współpracownik Pana Prezydenta ówczesnego, dzisiejszego, mówiłem, że zadłużanie
nie jest dobre. Ale też odnosiłem się tam do tego, że to nie tylko wynika z zadłużania, ale
również z populistycznych różnych pomysłów, które padają często, niestety również na tej
sali. Pani Radna przed chwilką użyła manipulacji między innymi mówiąc o kwocie tych ponad
500 podobno milionów na które zadłużyliśmy miasto w latach ostatnich ośmiu. Pan Skarbnik
w swoich  statystykach  pokazał,  że  dług  wzrósł  w  tym momencie  zdecydowanie  mniej.
Natomiast Pani Radna pozwoliła sobie na zsumowanie wszystkich kredytów i obligacji, które
w trakcie tych ośmiu lat były przez nas jako miasto zaciągane. Ale Pani Radna pominęła fakt,
że znaczna część tych nowych kredytów i obligacji dotyczyła restrukturyzacji starych długów
zaciąganych  przez  Panią  Radną,  które  trzeba  było  spłacić  i  często  nieraz  na  lepszych
warunkach zaciągnąć nowe kredyty.  To są kolejne półprawdy. Pani  Radna nawiązała do
dobrej zmiany i do tego, że dzisiaj  mamy finanse takie piękne i  wspaniałe, dlatego że
wzrosły  spływy podatków z tytułu wpłat skarbu państwa. To też nie do końca tak. Jak
wszyscy Państwo, którzy śledzą finanse miasta wiedzą – podstawowym dochodem, który tak
naprawdę  zabezpiecza  dobrą  sytuację  finansową  naszego  miasta  jest  podatek  od
nieruchomości. Te wszystkie inne podatki, zarówno PIT jak i CIT, zwłaszcza w odniesieniu do
naszej największej firmy, która jest oczywiście elementem bogactwa Płocka, ale PIT i CIT są
elementami  falującymi,  zwłaszcza  CIT,  czyli  podatek  dochodowy  od  przedsiębiorstw.
Natomiast  podatek  od  nieruchomości  to  jest  największy  przychód  naszego  miasta,
oczywiście przede wszystkim z naszej największej firmy, natomiast to nam zabezpiecza tak
naprawdę  w  porównaniu  do  innych  miast  zarówno  dobrą  sytuację  finansową,  jak  i
bezpieczeństwo zaciągania kolejnych kredytów. O tym na co przeznaczamy te nowe… na co
przeznaczamy nowe kredyty mówił szczegółowo Pan Radny Tomasz Kominek, natomiast
nie wiem czy Państwo pamiętacie – to jest też bardzo ważna i istotna kwestia o której należy
dzisiaj powiedzieć, dotycząca roku 2010. Ja sam, mówiąc szczerze, przygotowując się do
dzisiejszej  sesji  nie  pamiętałem tego,  musiałem sobie  to  odtworzyć analizując,  czytając
dokumenty z lat minionych. Otóż, Szanowni Państwo, w roku 2010 była taka sytuacja, czyli
pod  koniec  rządów  Pana  Prezydenta  wspólnego  z  Panią  Radną,  Pana  poprzedniego
Prezydenta, że można było nazwać tą sytuację dramatyczną. Pan Prezydent Milewski przy
pomocy Pani Radnej postanowili wówczas wyemitować obligacje miejskie na łączną sumę 80
milionów złotych, w roku 2010. Gdy radni nie wyrazili na to zgody okazało się, że mamy do
czynienia z ogromną dziurą budżetową. Co ciekawe Pan Prezydent Milewski i Pani Radna
Kulpa utracili wówczas po raz pierwszy w kadencji 2002-2010 większość w Radzie Miasta
Płocka. Kilku popierających wówczas radnych Państwa powiedziało publicznie: dość dalszemu
zadłużaniu.  To  też  pokazuje  jak  dramatyczna  była  wówczas  sytuacja.  Wówczas  Pan
Prezydent Milewski  alarmował,  że  bez emisji  obligacji  zabraknie  środków na wypłaty w
samorządowej budżetówce. Ale, jak Państwo pamiętacie, w tym samym czasie budował
molo za 20 milionów złotych, które my później, rok później, musieliśmy ratować budując
zaporę antylodową za kolejnych parę milionów, a które teraz remontujemy za kolejne parę
milionów. Jak fatalna była sytuacja przekonał się Pan Prezydent Nowakowski zastając na
przełomie 2010/2011 pustą kasę, gigantyczne zobowiązania w przeliczeniu na mieszkańca,
największe w Polsce. Może na razie tyle. Poczekam na kolejne wystąpienia Pani Radnej. Pan
Skarbnik Wojciech Ostrowski, proszę.”
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Pan  Wojciech Ostrowski  Skarbnik Miasta Płocka powiedział: „Ja tylko tak merytorycznie
jedną rzecz. Jeśli chodzi o tą restrukturyzację zadłużenia, czyli co nie miało nic wspólnego z
tym zadłużaniem, o którym Pani Radna mówiła, to jest około 130 milionów złotych w latach
2012-2013, w związku z tym to zadłużenie pociągnięte, ponieważ tak jak powiedziałem
zadłużenie wzrosło 204 miliony, natomiast pociągnięte zadłużenie to jest około 400 milionów
w porównaniu do pociągniętego około 350 w poprzednich kadencjach. Dziękuję.”       

Pan  Artur Jaroszewski Przewodniczący Rady Miasta  Płocka powiedział:  „Dziękuję.  Pan
Radny Piotr Kubera, proszę.”

Pan Radny Piotr Kubera powiedział: „Panie Przewodniczący, gdyby chciał być Pan rzetelny
powinien Pan mieć kolejny typu E, F, G i powinien Pan pokazać wysokość poszczególnych
budżetów, ile budżet wynosił w 2003 roku i 2004, 2005 i co się za te pieniądze robiło, tak –
molo z drogami dojazdowymi,  przepraszam, most z  drogami dojazdowymi,  druga nitka
Wyszogrodzkiej  od  Zakładu  Energetycznego  do  Rosicy,  amfiteatr,  hala  sportowo-
widowiskowa, Tumska. Można byłoby wymieniać. Powinien Pan wskazać jakie były wówczas
możliwości  pozyskiwania środków europejskich,  tak.  Kredyty i  pożyczki  były w zasadzie
jedynym zewnętrznym źródłem finansowania wtedy inwestycji. Radna Kulpa pokazała, że
wydane  zostało  w  2003  do  2010  1.200.000.000  złotych  i  w  2011-2018  również
1.200.000.000 złotych, czyli procentowo zdecydowanie mniej niż w latach poprzednich, w
dwóch kadencjach. Co się z tymi pieniędzmi stało? Kolejne etaty, kolejne zatrudnienie ludzi?
Zadłużenie  nie  zmalało  znacząco  w  2018  roku.  Jest  porównywalne  procentowo.  Na  co
wydajemy  te  pieniądze?  Jeżeli  nie  wydajemy  więcej  na  inwestycje  to  przejadamy  te
pieniądze po prostu. I wydaje mi się, że uczciwym byłoby powiedzenie jakie były możliwości
w kadencji 2003-2006, 2006-2010 i teraz. Są zdecydowanie wyższe. A biorąc pod uwagę
jeszcze koalicję z PSL-em, który rządzi od wielu, wielu lat na Mazowszu wydaje się to wprost
idealnym układem. Dziękuję.”

Pan Artur Jaroszewski Przewodniczący Rady Miasta Płocka powiedział: „Dziękuję bardzo.
Akurat te wszystkie dane o których Pan - przed chwileczką - Radny mówił, zwłaszcza suma
inwestycji,  są  materiale,  który  nam  zaprezentował  Pan  Skarbnik.  Natomiast  moje
wystąpienie było równoważące wystąpienie pokazujące jak pięknie było w latach poprzednich
a jak źle jest teraz. Pani Radna, proszę bardzo.”

Pani Rada Wioletta Kulpa powiedziała: „To znaczy Pan pokazał jak w latach wcześniejszych,
czyli 2003-2010, było fantastycznie, były zgliszcza, były ruiny, nie było z czego budować,
przyszedł Pan Nowakowski, pokazał go Pan jako zbawcę, fantastycznego człowieka, który
wreszcie odbudował to miasto. Tylko teraz tak, jeśli pokazujemy tą samą wartość inwestycji
w tym samym okresie to co Pan tak naprawdę krytykuje? Co Pan tak naprawdę krytykuje
przy zadłużeniu miasta? Pan mi przypina, że ja przez szesnaście lat zadłużam miasto. Nie,
Szanowny Panie, ja nie zadłużam tego miasta przez szesnaście lat. Niech Pan nie zapomina,
że Pan też głosuje za tymi kredytami. Pan głosował za zadłużeniem miasta o 520 milionów
złotych kredytów. Niech Pan sobie to przypomni, jeśli Pan tego nie pamięta. Natomiast niech
Pan sobie przypomni jak wyglądało Pana osiedle Imielnica przed rokiem 2003, że teraz może
Pan chodzić nie w błocie ale po chodnikach i mając ulice, jak wyglądało całe to osiedle. Ma
Pan najbliższe otoczenie, może Pan zobaczyć co było realizowane przez te 350 milionów o
które  Pan  tak  cały  czas  mówi,  że  jest  kredyt.  Ale  Państwo  wzięliście  520,  proszę  nie
zapominać, przy tej samej skali zainwestowania w poszczególne drogi, ulice, budynki, molo,
most, drogi dojazdowe, amfiteatr i inne inwestycje, które teraz powstały w tych kadencjach,
czyli  między  innymi  obwodnica.  To  są  wszystko  te  inwestycje  z  których  korzystają
mieszkańcy. I proszę nie mówić, że wcześniej nie było nic, były zgliszcza i ruiny a teraz jest
fantastycznie. Natomiast, jeśli chodzi o ten Pana slajd D, który miał być takim cudownym
pokazaniem jak to jest zadłużenie przypisane do mieszkańca, 2.477 to chyba było jeszcze za
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czasów Pana Prezydenta Milewskiego. A teraz sobie podzieliłam 4.264 zadłużenie na każdego
mieszkańca, biorąc pod uwagę 121 tysięcy mieszkańców statystycznie, co wszyscy sobie
zdajemy z tego sprawę, że nie ma takiej ilości mieszkańców w Płocku, co znacznie nam to
upraszcza, między innymi podatek śmieciowy, który nam tą liczbę zweryfikował. Czyli Pan
tak mówi jak byśmy zaczęli nową erę. Nowa era Platformy Obywatelskiej w 2011 roku, która
otworzyła nam wreszcie wrota na to miasto. Przestańcie Państwo obwiniać cały czas PiS,
wykażcie się w końcu swoimi inwestycjami i tym co proponujecie i co robicie, i odpowiadajcie
za te wszystkie inwestycje a nie cały czas odwołujecie się do tego co było z PiS-u, za
Prezydenta Milewskiego. Ile czasu jeszcze to będziecie robić? 20, 40, 50 lat? Ile jeszcze? Ile
jeszcze będziemy odbijać tą piłeczkę? Mi się wydawało, że pracujemy na rzecz tego miasta i
mamy robić wszystko, żeby je jak najlepiej rozwijać, tymczasem cały czas wracacie Państwo
do historii, jak mantrę to powtarzacie, czyli wracamy do ruin a teraz budujemy fantastyczne
szklane miasto. Dziękuję.”                

Pan Artur Jaroszewski Przewodniczący Rady Miasta Płocka powiedział: „Pozwolę sobie od
razu na ad vocem. Slajd, który pokazałem przed chwilą, miał uzmysłowić i  raz jeszcze
przypomnieć  od  kiedy  jesteśmy  liderem  zadłużenia,  Pani  Radna.  Ja  bardzo  rzadko
krytykowałem przez ostatnich osiem lat Pana Prezydenta Milewskiego i Pani rządy w latach
2003-2010. Bardzo rzadko. Dużo częściej Pani krytykowała to co dzieje się w Płocku, można
by powiedzieć nawiązując do pewnych wystąpień, zresztą dzisiaj Pani to powiedziała – przez
osiem lat rządów. Skąd my to znamy – przez osiem lat rządów, prawda. Zadłużenie na
mieszkańca Pani Radna powiedziała, że dzisiaj jest 4,5 tysiąca. Mniej więcej, mniej więcej
4,5 tysiąca, pewnie tak by można oszacować, natomiast nie jesteśmy już liderem tego
zadłużenia  na  mieszkańca.  Natomiast  jeszcze  jedna  dana  uczciwa,  którą  należy
wypowiedzieć – dług Płocka na mieszkańca to jest cztery, około 4,5 tysiąca, natomiast dług
skarbu państwa na mieszkańca, każdego naszego obywatela to jest, ile Pani Radna? Około
25 tysięcy złotych. I niestety po ambitnych hasłach, które usłyszeliśmy kilka dni temu,
zapewne bardzo szybko będzie ten dług rósł. Pani Radna Joanna Olejnik, proszę bardzo.”  

Pani  Radna  Joanna  Olejnik  powiedziała:  „Panowie  Prezydenci!  Panie  Przewodniczący!
Szanowni  Państwo!  Ja  tylko  chciałam sprostować,  że  środki  unijne  nie  pojawiły  się  w
ostatnich latach, tylko pierwsze duże środki to były środki  przedakcesyjne 2004-2006 i
później chyba największe też dotacje możliwe, na przykład na inwestycje drogowe, to też
były lata 2007-2013. Więc to była naprawdę, kiedy tutaj Pan Prezydent Nowakowski jakby
objął  zarządzanie  miastem to ja  się  w ogóle  dziwiłam, że  jeszcze jakieś  środki  można
pozyskać, bo większość środków właśnie była już rozdysponowana na wcześniejsze złożone
wnioski. To tak dotyczące wyjaśnienie. I chciałabym też do Pani Radnej Kulpy się odnieść, że
te  wszystkie  porównania,  które  patrzyłam  później,  które  się  pojawiały,  czy  Pana
Przewodniczącego, to też trochę taka odpowiedź na Pani prezentację, bo to Pani pierwsza
pokazywała te lata i Pani to pierwsza na tej sali poruszała i chyba Pani tą dyskusję w tym
kierunku poprowadziła jak teraz mamy. Dziękuję.” 

Pan  Artur  Jaroszewski Przewodniczący  Rady Miasta  Płocka  powiedział:  „Pan Skarbnik
Wojciech Ostrowski, proszę.”

Pan  Wojciech Ostrowski Skarbnik Miasta Płocka powiedział: „Ja tylko jakby chciałbym
powtórzyć po raz kolejny, bo tutaj Pan Radny Kubera znowu nawiązuje do przychodów i do
wydatków inwestycyjnych. Zapomnijmy o czymś takim jak dochód i od tego liczony wydatek
inwestycyjny, ponieważ dochody wchodziły do nas z różnego rodzaju… największa część tych
dochodów, która wchodziła, to wchodziła i wychodziła, na przykład 500 plus, przykład, który
pokazuje jak dużo pieniędzy wchodzi do miasta i wychodzi. I jakby nawiązywanie, że to są
środki, które można przeznaczyć na inwestycje tak trochę… Myślę, że Pan -  akurat - Radny
bardzo dobrze o tym wie. I dlatego cały czas mówię, naprawdę, skupmy się, tak jak ja
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staram się to robić od lat,  na tej nadwyżce, którą pokazałem, że w tamtym czasie, w
tamtym okresie ona była wyższa. A dlaczego? Dlatego, że mamy dużo wyższe wydatki, które
częściowo to są jakby wydatki, które w dużej mierze są związane z przesuwaniem, tak jak
powiedziałem wcześniej,  wydatków budżetu  państwa  na  budżety  samorządów.  Przykład
oświata, tak. To jest w ciągu tych ośmiu 50 milionów złotych dokładamy więcej do oświaty,
po prostu, z naszych własnych środków. I to pokazuje. To, jeżeli weźmiemy te pieniądze jak
byśmy może…  bo to 50 jest teraz średnio, pewnie około 20-25 milionów w tym okresie, razy
osiem to  jest  200  milionów złotych.  Tyle  mogłoby  pójść  na  inwestycje,  gdybyśmy  nie
dokładali więcej do oświaty niż wtedy. Natomiast tak jest i musimy się z tym zmierzyć i
walczyć o tą nadwyżkę operacyjną jak największą, czyli niewydawania pieniędzy na rzeczy,
które są zbędne. Dziękuję bardzo.”       

Pan Artur Jaroszewski Przewodniczący Rady Miasta Płocka powiedział: „Dziękuję bardzo.
W międzyczasie wpłynął do nas wniosek, Państwo Radni, od Pana Bogusława Osieckiego z
prośbą o zabranie głosu. Gdy skończy się dyskusja między radnymi poddam ten wniosek pod
głosowanie. To dla Pana Bogusława informacja. Ponownie Pani Radna.”

Pani  Radna  Wioletta  Kulpa powiedziała:  „A  ja  mam  takie  pytanie  do  Pana
Przewodniczącego. Panie Przewodniczący czy Pan nie uważa, że Pan powinien być przede
wszystkim osobą,  która  powinna  tutaj  jednoczyć,  godzić,  starać  się  być  ponad  jakimiś
podziałami? Bo mam wrażenie, że w czasie Pana wypowiedzi, a szczególnie tej ostatniej,
nawiązując  do  długu  państwa  i  tym co  tam proponujecie  ostatnio,  że  jeszcze  bardziej
zwiększy to  zadłużenie,  Pan się  włączył  tak  w politykę,  te  wypowiedzi  Pana są bardzo
polityczne  i  w  moim przekonaniu  bardzo  źle  to  wpływa  na  funkcjonowanie  Pana  jako
przedstawiciela całej Rady Miasta Płocka i to, że Pan tak naprawdę drastycznie podzielił, tak,
wy sobie tam proponujecie coś, i dobrze. Prawo i Sprawiedliwość zaproponowało, tak jak
Platforma również  ma do  tego  prawo i  w związku  z  tym nie  widzę  powodu,  żebyśmy
przekładali politykę na obrady rady miasta, bo rozmawiamy teraz o zadłużeniu miasta a nie
o tym co zaproponowało Prawo i Sprawiedliwość, czyli „piątkę Morawieckiego”. To jest jakby
inny temat i niedotyczący tej sesji. I nie rozumiem, dlaczego Pan kolejny raz stara się
włączyć w tym przypadku politykę. To naprawdę nie przystoi, Panie Przewodniczący.”    

Pan Artur Jaroszewski Przewodniczący Rady Miasta Płocka powiedział: „To może od razu
ad vocem. Wydaje mi się, że Pani Radna jest ostatnią osobą na tej sali, która może mi tego
typu uwagi  zwracać. (z sali  Pani Radna  Wioletta Kulpa powiedziała:„Ja nie pełnię roli
przewodniczącego rady.”) Nieważne. Funkcja radnego też jest taką funkcją, która powinna
pewnych zachowań radnego...  mobilizować do unikania tych zachowań. Jak wiemy Pani
takich zahamowań nie ma. Mówimy o zadłużaniu miasta. Moje wystąpienia, każde dzisiejsze,
było merytoryczne. Natomiast zadłużenia państwa jest również w jakiejś mierze również
powiązane z zadłużeniem miasta. Ale tak jak gdyby podsumowując – moje wystąpienia i
wystąpienia Państwa Radnych. Tutaj Pan Skarbnik jedną rzecz powiedział bardzo ciekawą,
która mogła być podsumowaniem całej dyskusji, która przez przynajmniej godzinę trwa. Ale
jeszcze powiem jedną rzecz. Ja nie powiedziałem ani razu, że w kadencji 2002-2010 były
zgliszcza. Rozwijaliśmy się, natomiast uważam, że teraz rozwijamy się jeszcze lepiej, jeszcze
szybciej. Jednak w kadencji 2002-2010 niektóre przynajmniej z inwestycji, uważam, nie
służyły rozwojowi miasta. Co więcej, nieraz musieliśmy wyprzedawać skarby, czy srebra
rodowe miejskie o których powiedział Pan Skarbnik. Szanowni Państwo! W latach 2002-2010
doszło do, według mnie, skandalicznej rzeczy jaką była sprzedaż Płockiej Energetyki Cieplnej
-  dzisiejszego  Fortum.  Ratowaliśmy,  mówię  ratowaliśmy,  ja  w  tym nie  uczestniczyłem.
Ówczesny Prezydent przy pomocy Pani Radnej sprzedał firmę, która aż szkoda mówić, w
dzisiejszych czasach, gdy ta firma może schylać się pod dofinansowanie unijne, mogłaby
schylać się po gigantyczne dofinansowanie unijne, rozbudowywać szybko i sprawnie sieć
ciepłowniczą naszego miasta, ktoś uznał, że za 48 milionów warto podreperować wówczas
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budżet  i  to  tak  naprawdę  chyba  było,  mogło  być  najlepszym  clou  podsumowującym.
Natomiast jeszcze raz – nie twierdziłem i nie twierdzę, i Pani Radna bardzo dobrze o tym
wie,  że  nic  Państwo  nie  zrobiliście.  Pan  Prezydent  Andrzej  Nowakowski  zapewne  jako
podsumowanie, a później przegłosuję oddanie głosu Panu Bogusławowi Osieckiemu.”    

Pan  Andrzej Nowakowski Prezydent Miasta Płocka powiedział: „Panie Przewodniczący!
Wysoka  Rado!  Szanowni  Państwo!  Mam świadomość,  że  zawsze  dyskusja  o  zadłużeniu
miasta jest bardzo emocjonująca i temperatura dyskusji na sali jest wysoka. To rzeczywiście
takie wilcze prawo opozycji, by w takiej sytuacji ta krytyka była głośno słyszalna, bo materiał
–  jak  dobrze  Pani  Radna  zauważyła  -  bardzo  dobrze  przygotowany,  pokazuje  rzetelnie
sytuację finansów miasta i bardzo wyraźnie w tym materiale jest napisane, że jeśli chodzi o
kwestie finansów miasta dzisiaj one są w bardzo dobrych rękach i są na bardzo bezpiecznym
poziomie. I nie wynika to z oceny opozycji, czy z oceny prezydenta, czy skarbnika miasta.
Wynika  to  przede  wszystkim z  oceny  niezależnych  agencji  ratingowych,  z  oceny także
samych banków, które gotowe są takich kredytów, czy obligacji naszemu miastu udzielać. To
dzięki właśnie tego rodzaju finansom możemy także rozwijać miasto. Szanowni Państwo!
Chciałbym bardzo mocno, odpowiadając na kilka kilkoma refleksjami na to co dzisiaj z tej
mównicy i na tej sali padło. Rzeczywiście to Pani Radna – Pani Przewodnicząca Kulpa –
rozpoczęła porównania dwóch kadencji, dwóch kadencji Prezydenta Milewskiego z dwiema
kadencjami moimi, które właśnie upłynęły, rozpoczęła się trzecia kadencja. I cyfry można
przedstawiać w bardzo różny sposób tak, ażeby osiągnąć określony cel wśród osób, które to
oglądają. Ale rzeczywiście skupmy się przede wszystkim na tym co dzisiaj jest i jaka jest
perspektywa  rozwoju  naszego  miasta.  Ja  mam  świadomość  -  i  to  też  trzeba  mocno
podkreślić  –  że  jako  prezydent  w  ciągu  tych  dwóch  kadencji  spłacałem  przecież
zobowiązania, które zostały zaciągnięte przez mojego poprzednika. Jeszcze ostatnie musimy
spłacić w najbliższych latach. To są te zobowiązania, które poprzednik zaciągnął budując
drugą  przeprawę  mostową.  Ale  gdzie  dzisiaj  bylibyśmy  jako  miasto,  gdyby  tej  drugiej
przeprawy mostowej nie było? Tak jest, trzeba w tym momencie powiedzieć: zaciągnięcie
tamtych kredytów było potrzebne i rzeczywiście dzisiaj spłacamy je, ale możemy dzisiaj
funkcjonować  w  mieście,  które  ma  dwie  przeprawy  mostowe  i  które  także  ma  drogi
dojazdowe, które już jako prezydent kończyłem właśnie za środki unijne. Szanowni Państwo!
Dziękuję  Panu  Przewodniczącemu  Kominkowi  za  wskazanie  rzeczywiście  ile  środków
pozyskaliśmy  z  Unii  Europejskiej  i  jak  dobrze  je  wykorzystujemy.  Ja  chciałbym  tylko
podkreślić, bo Pan Przewodniczący mówi tak bezosobowo: wyremontowano, stworzono, nie,
to konkretni ludzie, konkretni ludzie tu w Ratuszu najpierw przygotowywali projekty, później
te projekty brały udział w konkursach w urzędzie marszałkowskim, te projekty wygrywały i
były tutaj przez konkretne osoby realizowane na rzecz rozwoju naszego miasta. Chciałbym
dzisiaj także, ponieważ o tym rozmawiamy, tym osobom bardzo serdecznie podziękować, bo
to była i jest  nadal ogromna, ciężka praca związana z pozyskiwaniem, z realizowaniem
inwestycji i w końcu z rozliczaniem tych inwestycji i licznymi kontrolami, które cały czas są w
urzędzie. Nomen omen, nie ma Pani Dyrektor Kamińskiej,  nie widzę jej tu na sali,  ale
chciałbym Państwa poinformować, że ostatnia kontrola budowy właśnie drugiego i trzeciego
etapu obwodnicy była bez uwag żadnych, a więc tutaj jednostka kontrolująca nie miała
żadnych  uwag  ani  co  do  realizacji,  ani  rozliczenia  środków,  które  pozyskaliśmy  z  Unii
Europejskiej  na  realizację  tych  inwestycji.  Szanowni  Państwo!  Rzeczywiście  to,  co
wybrzmiewa to jest kwestia z jednej strony przeszłości, ale patrzmy też w przyszłość. I tutaj
chciałbym bardzo mocno rzeczywiście podziękować Skarbnikowi Miasta a także podziękować
wszystkim osobom odpowiedzialnym za finanse miasta w Płocku. Ja wielokrotnie o tym
mówiłem - kiedy zostawałem prezydentem i  kiedy zapytałem ówczesną Panią Skarbnik,
zacną bardzo osobę, Panią Barbarę Szurgocińską, Pani Skarbnik ile mamy środków własne
na inwestycje w roku 2011 - odpowiedziała minus 300 tysięcy. Czyli ta nadwyżka, właściwie
jej  nie  było,  to  trzeba uczciwie  powiedzieć,  bo to  pokazywało  stan finansów miasta  w
ówczesnym czasie, trudny stan, który wynikał z różnych rzeczy, ale rzeczywiście bardzo,
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bardzo trudny. Dzisiaj mamy dobrze ponad 100 milionów, 130 milionów złotych nadwyżki. To
są też środki, które pozwolą rozwijać miasto w sytuacji w której na przykład w pewnym
momencie środki unijne byłyby niedostępne. O tę nadwyżkę musimy dbać, bo rzeczywiście
ona  pozwoli  realizować  inwestycje  w  latach  kolejnych.  Natomiast,  Szanowni  Państwo,
miejmy świadomość, powiedzieliśmy o kilku elementach, które w mniejszym lub większym
stopniu miały wpływ na finanse miasta i to rokroczne. Pan Skarbnik mówił o oświacie. W
ciągu tych ostatnich tylko kilku lat dwóch kadencji tak naprawdę wzrost nastąpił kosztów
finansowania,  utrzymania  oświaty,  nie  inwestycji  w oświacie,  ale  utrzymania  oświaty,  o
ponad 200 milionów złotych w sumie, a rok do roku to dzisiaj to jest około 50… (niezrozumiały
głos z sali) 300 nawet, dokładnie. (niezrozumiały głos z sali) No tak, ale mówię sumarycznie w tym
momencie środków, o ile to wzrosło w ostatnich kilku latach. Szanowni Państwo! Tak samo w
pewien  sposób  o  tym  mówiliśmy,  Pan  Przewodniczący  mówił,  finanse  ratowane  były
sprzedażą majątku, sprzedażą PEC-u około 50 milionów złotych. Ja podam inny przykład
kosztów, które niestety zostały wygenerowane a których, gdyby miasto nie miało, to w tym
momencie te środki można było przeznaczyć albo na inwestycje, albo na przykład na to,
żeby  zadłużenie  było  o  tą  kwotę  mniejsze.  Jedna  decyzja.  Jedna  decyzja  przejęcia
ówczesnego jednego dwusekcyjnego klubu sportowego Wisła  Płock na  barki  miasta  ma
skutek taki,  że w ciągu tych ostatnich dziesięciu  pewnie  lat  to  jest  dobrze ponad 100
milionów, nie wiem, 120 co najmniej milionów złotych, które w budżecie miasta w tym
okresie musiały znaleźć się na utrzymanie tych dwóch w tej chwili klubów sportowych. O te
120 milionów złotych moglibyśmy mieć mniejsze zadłużenie, gdybyśmy nie byli właścicielami
i  nie utrzymywali  klubów sportowych, które wcześniej były utrzymywane przez koncern
naftowy. Przypominam cały czas, co z dumą kibice śpiewają, to zawsze był ZKS – Zakładowy
Klub Sportowy. Dzisiaj to są kluby, które są własnością miasta i których utrzymanie w dużej
mierze spoczywa właśnie na barkach miasta. Jedna decyzja jak rzutuje na finanse miasta w
perspektywie nie jednego roku ale kolejnych lat. Dobrze ponad 120 milionów złotych w ciągu
tych ostatnich dziesięciu lat. Zadłużenie spółek. Ja chciałbym tutaj też bardzo, bardzo mocno
podziękować za zaangażowanie wszystkim prezesom spółek, które tutaj zostały wymienione.
Szanowni Państwo, bowiem każda z tych spółek realizuje zadania wykorzystując w sposób, w
mojej ocenie, właściwy, bardzo dobry właśnie możliwość zaciągnięcia tych zobowiązań jakimi
są  kredyty.  Z  jednej  strony  ja  tutaj  staram  się  zrozumieć  Panią  Radną,  Panią
Przewodniczącą,  która  albo  się  chwali  MTBS-em,  który  zbudował  w  latach  mojego
poprzednika rzeczywiście bardzo dużą liczbę mieszkań, później już dużo mniejszą, ale z
drugiej  strony  pamiętajmy -  akurat  te  mieszkania  wówczas  powstały  tylko  i  wyłącznie
właśnie z kredytu blisko czy około 100-milionowego, z kredytu, który do dzisiaj spłacamy i
rzeczywiście on się w końcu zaczyna zmniejszać. Ale to były te czasy. Więc albo jak nam jest
coraz  wygodniej  to mówimy o tym, że zbudowaliśmy tyle  mieszkań,  ale pamiętajmy –
zbudowaliśmy je na kredyt.  (niezrozumiały  głos z sali) Tak, dokładnie, spłacamy z czynszów.
Szanowni  Państwo i  to samo chciałbym bardzo mocno podziękować Wodociągom, które
rzeczywiście  od  kilku  lat  realizują  potężny  program  rozdziału  kanalizacji.  Realizują  ten
program z jednej strony posiłkując się rzeczywiście kredytem, mając wsparcie z budżetu
miasta również, ale także pozyskując środki zewnętrzne, środki unijne. Przypominam – ten
projekt  gotowy był  w 2006 ale  na  realizację  czekał  do  2011,  2012,  bo  wówczas  były
dostępne środki unijne dla Wodociągów, pozyskano te środki, trzeba było mieć na wkład
własny, wziąć kredyt ale dzisiaj przynajmniej kolejne etapy tego projektu o którym myślał
także  mój  poprzednik,  są  już  realizowane  dzięki  ogromnej  pracy  także  ludzi,  którzy
pozyskują te środki unijne, którzy realizują inwestycje, a teraz także spłacają kredyty. To
samo dotyczy, Szanowni Państwo, innych spółek. Z jednej strony ZUOK. Tutaj także padło –
nie ma, nie widzę Prezesa, jest tylko, okej, przedstawiciel, były prezes – spółka, która w
ciągu  ostatnich  kilku  lat  zapewniła  nam  pewne  bezpieczeństwo  odbioru  odpadów,  bo
przypominam,  kiedy  zostawałem  prezydentem  to  nie  było  gdzie  już  tych  odpadów
składować, trzeba było wszystko to co przyjeżdża wywozić, ponieważ rzędne składowania
odpadów były  już  przekroczone.  Dzisiaj  ta  spółka,  także  wykorzystując  dofinansowanie
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unijne,  normalnie  działa,  funkcjonuje,  zajmuje  się  segregacją  odpadów  i  zapewnia
bezpieczeństwo pod tym względem mieszkańcom Płocka.  Szanowni  Państwo! Rynex.  Ja
mógłbym tak długo wymieniać, ale jak wyglądał dworzec osiem lat temu a jak wygląda
dzisiaj. To jest zupełnie inny świat. I niech tak będzie w przypadku każdej działalności.
Spółka Inwestycje Miejskie dzięki której mamy kilka nowoczesnych przedszkoli chociażby.
Wiadomo, te  zobowiązania zaciągnięte trzeba spłacać,  ale  dzisiaj  najważniejsze jest,  że
jesteśmy pod tym względem bardzo, bardzo bezpieczni.  Szanowni Państwo! Jeszcze raz
dziękuję za - tak jak powiedziałem, Panu Skarbnikowi i całemu zespołowi - za dbanie o
finanse miasta. Ten wzrost nadwyżki operacyjnej, tak bardzo czytelny, widoczny, daje także
bardzo  dobrą  perspektywę  w  przyszłości.  Natomiast  tutaj  ja  chciałbym  bardzo  mocno
podkreślić, bo też pojawiły się wątki polityczne na tej auli, bynajmniej nie wywołane przez
wypowiedzi  Pana Przewodniczącego, natomiast chciałbym bardzo mocno podkreślić,  jeśli
chodzi  o  wzrost  po  stronie  dochodów  miasta  przede  wszystkim  związany  jest  on  z
koniunkturą gospodarczą. Tak jak niestety spadek w pierwszej kadencji, kiedy ja byłem
prezydentem, bardzo widoczny związany był z ogromnym kryzysem gospodarczym, który
dotknął nie tylko Polskę, ale Europę i świat, tak dzisiaj każdy samorząd korzysta podwójnie –
korzysta  z  koniunktury  gospodarczej  na  świecie,  w Europie,  w  Polsce  także  i  korzysta
właśnie, jeśli  chodzi o Polskę każdy polski samorząd, jeśli  ma takie możliwości, właśnie
umiejętności, ze środków unijnych i w efekcie mamy takie efekt synergii, który pozwala nam
rzeczywiście  dbać  o  miasto,  rozwijać  miasto  przy  tej  bezpiecznej  poduszce  finansowej.
Jeszcze raz bardzo, bardzo dziękuję.”      

Pan Artur Jaroszewski Przewodniczący Rady Miasta Płocka powiedział: „Dziękuję bardzo,
Panie Prezydencie. Tak jak Państwu wspominałem trafił do nas wniosek Pana Bogusława
Osieckiego o udzielenie głosu w tym punkcie. Chciałbym zatem poddać go pod głosowanie.
Proszę o pulpity do głosowania. Raz jeszcze prosiłbym o mój pulpit. Proszę Państwa Radnych
o zagłosowanie. Dziękuję. Proszę o podanie wyników. Przy 20 głosach na tak zapraszamy
Pana Bogusława Osieckiego do mównicy.”

Pan  Bogusław  Osiecki  powiedział:  „Szanowni  Państwo  Radni!  Szanowny  Panie
Przewodniczący! Szanowni Panowie Prezydenci! Szanowni Zebrani! Łatwo jest zadłużyć ale
trudniej jest oddłużyć. Ja tu mam pewne po prostu propozycje. Postaram się jak gdyby
pomóc.  Bez  unijnych  dotacji  moja  koncepcja,  tak  jak  to  robią  Szwajcarzy.  Zacznę  od
wysokiego  „C”  czy  też  z  grubiej  rury,  jak  niektórzy  mówią.  Zacytuję  Konstytucję.
Ustanawiamy Konstytucję Rzeczypospolitej Polskiej jako prawa podstawowe dla państwa
oparte  na  poszanowaniu  wolności  i  sprawiedliwości,  współdziałaniu  władz,  dialogu
społecznym  oraz  na  zasadzie  pomocniczości  umacniającej  uprawnienia  obywateli  i  ich
wspólnot. Tak jeszcze szybciutko z Wikipedii: zasada pomocniczości, czyli subsydiarności, to
jest zasada mówiąca o tym, że każdy szczebel władzy powinien realizować tylko te zadania,
które  nie  mogą  być  skutecznie  zrealizowane  przez  szczebel  niższy  lub  same  jednostki
działające w ramach społeczeństwa. Towarzystwo Miłośników Radziwia – jest taka jednostka
właśnie,  działająca  w  ramach  społeczeństwa.  Trzynaście  lat  temu  żeśmy  wybudowali
kompleks sportowo-rekreacyjny przy ulicy Teligi w Płocku za 80 tysięcy złotych - dzisiaj dużo
jest o pieniądzach – z Funduszu Grantowego. Uporządkowaliśmy sprawy poza tym jeszcze
tam własnościowe tego terenu. Dwa lata temu zostało to wszystko zniszczone i wybudowano
w tym miejscu nowy obiekt za około bodajże 1,5 miliona złotych, piętnaście razy tyle. To,
Panie Prezydencie, Pan to dokonał, oczywiście nie sam, były też pewne osoby z Radziwia.
Stąd takie zadłużenie całego miasta. Wystarczy przestrzegać, proszę Państwa, Konstytucji i
namówić innych społeczników do podobnych działań jak my to pokazaliśmy. Powtarzam –
piętnastokrotnie tańsze wykonanie było. Proszę Państwa, modne jest to, Panie Prezydencie,
Konstytucja.  To  pierwszy  sposób  oszczędności.  Drugi.  Teraz  taka  rzecz.  Proponuję
zaoszczędzenie około 3,5 miliona złotych na zaniechaniu tak zwanego zagospodarowania
placu  Mościckiego.  Przedwczoraj  na  posiedzeniu  Komisji  Inwestycji,  Rozwoju  i
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Bezpieczeństwa Miasta wykazałem całkowitą bezzasadność tej inwestycji. Proszę Państwa!
Powiem, że są pewne normatywy planowania takich miejsc w Polsce od lat kilkudziesięciu.
To, jeśli będzie jeszcze ten plac Mościckiego zagospodarowany jako plac zabaw dla dzieci, to
będzie to 460 procent ponadnormatywnie dla Radziwia. Nie wiem skąd się wezmą tam
dzieci.  To  po  prostu  jest  zwykła  niegospodarność.  Proszę  Państwa,  poza  tym ten  plac
naprawdę będzie ewenementem w skali Płocka, bo będzie na śmieciach. Tam kiedyś było
wysypisko miejskie śmieci w tym miejscu. Poza tym obok jest trasa 62, kolej. Można i należy
ten  plac  uładnić,  zrobić  go  lepiej,  niewątpliwie.  O  tym  Państwo  możecie  poczytać  na
Facebooku,  Forum  Wyborcze  Płock.  No,  proszę  Państwa,  nawiasem  mówiąc  dzisiaj
zauważyłem w „Gazecie Wyborczej” na portalu, chwała im, takie hasło: odsłońmy galerię
sztuki, bodajże. Chodzi o to, że od ulicy jest zasłonięta. Moje hasło jest, jeśli chodzi o plac
Mościckiego: odsłońmy Płock, pokażmy skarpę. Trzeci sposób to jest, Panie Prezydencie,
doprowadzić  do  prawdziwych  konsultacji  społecznych  i  społecznej  kontroli  inwestycji.
Oszczędności,  według  mnie,  pójdą  w  miliony.  Proszę  Państwa,  tu  jeszcze  dodam że  -
nawiązując do tej dyskusji Państwa - przydałaby się taka analiza co do tych inwestycji nie
tyle wykorzystania, bo tu łatwo, że tyle milionów poszło tu, tam, tam, siam, tam, ale mnie
by  bardzo  interesowało  –  sądzę,  że  nie  tylko  mnie  –  żeby  ukazać  efektywność  i
funkcjonalność już tych wydatkowanych pieniędzy, jak to działa po roku, po dwóch, czy
trzech. I ostatnia może rzecz, też o unii było sporo. Taką mam ofertę przed wyborami do
unii.  Ewentualnie  mogę  się  oferować.  Prawdopodobnie  jestem jedynym,  znaczy  jestem
pierwszym mieszańcem miasta Płocka, który odwiedził Parlament Europejski. To było w 1982
roku. Tak, że gdyby ktoś potrzebował mojej osoby w tej kwestii służę. Bardzo dziękuję.”

Pan  Artur  Jaroszewski Przewodniczący  Rady  Miasta  Płocka  powiedział:  „Dziękujemy
bardzo.  Nie  widzę  więcej  zgłoszeń  w  dyskusji  nad  tym  punktem,  zatem  poddaję  pod
głosowanie przyjęcie informacyjnego materiału, który otrzymaliśmy od Pana Prezydenta i od
Pana Skarbnika w temacie zadłużenia Płocka w latach 2003-2018. Proszę Państwa Radnych o
zagłosowanie. Proszę o wyniki głosowania. 11 na tak, przy 8 wstrzymujących i 6 osobach
niegłosujących przyjęliśmy ten materiał.”      

 
Ad pkt 4  

Pan Artur Jaroszewski Przewodniczący Rady Miasta Płocka powiedział: „Przechodzimy do
kolejnego punktu. Punkt czwarty: przyjęcie protokołu z obrad IV Sesji Rady Miasta Płocka z
dnia 31 stycznia 2019 roku. Czy ktoś z Państwa ma jakieś uwagi do protokołu? Nie widzę.
Zatem poddaję  pod głosowanie  przyjęcie  protokołu  z poprzedniej  sesji.  Proszę Państwa
Radnych o zagłosowanie. Dziękuję za głosowanie. Proszę o podanie wyników. (19-za, 0-
przeciw,  0-wstrzymujących).  Jednogłośnie  przyjęliśmy  protokół  z  poprzedniej  sesji.
Dziękuję.”

Ad pkt 5  

Pan Artur Jaroszewski Przewodniczący Rady Miasta Płocka powiedział: „Przechodzimy do
kolejnego punktu. Pierwszy etap – dyskusja i zgłaszanie wniosków.”

I etap – dyskusja i zgłaszanie wniosków

1. zmiany  Wieloletniej  Prognozy  Finansowej  Gminy-Miasto  Płock  na  lata
2019-2039 (druk nr 95),
oraz
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2. zmieniająca Uchwałę Budżetową Miasta Płocka na rok 2019 (druk nr 96),

Autopoprawka do projektu uchwały pomieszczonego na druku nr 95 stanowi  załącznik
nr 12 do niniejszego protokołu. 
Autopoprawka do projektu uchwały pomieszczonego na druku nr 96 stanowi  załącznik
nr 13 do niniejszego protokołu. 

Pan  Artur  Jaroszewski Przewodniczący  Rady  Miasta  Płocka  powiedział:  „Tradycyjnie
proponuję  połączyć  dyskusję  na  dwoma  pierwszymi  punktami  dotyczącymi  kwestii
finansowych, a mianowicie punkt pierwszy - projekt uchwały na druku nr 95 w sprawie
zmiany  Wieloletniej  Prognozy  Finansowej  Gminy-Miasto  Płock  na  lata  2019-2039  z
autopoprawką oraz punkt drugi – projekt uchwały na druku nr 96 w sprawie zmiany Uchwały
Budżetowej  Miasta  Płocka  na  rok  2019,  również  z  autopoprawką.  Czy  ktoś  z  Państwa
Radnych chciałby zabrał głos tym punkcie, w tych dwóch punktach? Nie widzę. Przechodzimy
zatem do kolejnego punktu.”    

3. powołania Miejskiej Komisji Wyborczej do przeprowadzenia wyborów do
Rad Mieszkańców Osiedli (druk nr 84),

Pan  Artur  Jaroszewski Przewodniczący  Rady  Miasta  Płocka  powiedział:  „Punkt  trzeci:
projekt  uchwały  pomieszczony  na  druku  nr  84  w  sprawie  powołania  Miejskiej  Komisji
Wyborczej do przeprowadzenia wyborów do Rad Mieszkańców Osiedli. Czy tutaj są? Pan
Radny Marek Krysztofiak, proszę.”

Pan Radny  Marek Krysztofiak powiedział: „Chciałem zgłosić koleżankę Wiolettę Kulpę i
kolegę Tomasza Korgę.”

Pan  Artur Jaroszewski Przewodniczący Rady Miasta Płocka powiedział: „Proszę w takim
razie  o  zgłaszanie… A,  jeszcze  spytam,  czy  Państwo wyrażacie  zgodę,  bo  muszę  o  to
zapytać?”

Pani Radna Wioletta Kulpa wyraziła zgodę na kandydowanie. 

Pan Radny Tomasz Korga wyraził zgodę na kandydowanie.

Pan Artur Jaroszewski Przewodniczący Rady Miasta Płocka powiedział: „Wyrażacie Państwo
zgodę. Proszę o kolejne kandydatury. Pan Przewodniczący Tomasz Kominek.”

Pan  Radny  Tomasz  Kominek  powiedział:  „Chciałbym  zgłosić  kandydaturę  koleżanki
Przewodniczącej Klubu Platformy Obywatelskiej - Iwonę Krajewską.”

Pan  Artur  Jaroszewski Przewodniczący  Rady  Miasta  Płocka  powiedział:  „Czy  Pani
Przewodnicząca wyraża zgodę? Musimy poczekać na pojawienie się Pani Radnej na sali.
Proszę o kolejne zgłoszenia. Ja pozwolę sobie zgłosić w takim razie Pana Przewodniczącego
Tomasza Kominka. Czy Pan Radny wyraża zgodę?”

Pan Radny Tomasz Kominek wyraził zgodę na kandydowanie. 

Pan Artur Jaroszewski Przewodniczący Rady Miasta Płocka powiedział: „Jest zgoda. A na
zgodę Pani Przewodniczącej Krajewskiej poczekamy, gdy pojawi się na sali.  Czy jeszcze
jakieś inne zgłoszenia ze strony Państwa Radnych? Nie widzę. Zatem osoby przed chwilką
wymienione, po uzyskaniu zgody przez Panią Przewodniczącą Iwonę Krajewską, zostaną
wpisane jako członkowie komisji wyborczej przy głosowaniu nad drukiem nr 84. jest Pani
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Przewodnicząca. Od razu pytanie, czy Pani Przewodnicząca wyraża zgodę na bycie członkiem
komisji wyborczej?”   

Pani  Iwona  Krajewska  Wiceprzewodnicząca  Rady  Miasta  Płocka  wyraziła  zgodę  na
kandydowanie. 

Pan  Artur  Jaroszewski Przewodniczący  Rady  Miasta  Płocka  powiedział:  „Wyraża  Pani
Przewodnicząca zgodę. Mamy w chwili obecnej cztery kandydatury: Pani Przewodnicząca
Wioletta Kulpa, Pan Przewodniczący Tomasz Korga, Pani Przewodnicząca Iwona Krajewska i
Pan Przewodniczący Tomasz Kominek. Jeszcze Pani Przewodnicząca Wioletta Kulpa, proszę.”

Pani Radna Wioletta Kulpa powiedziała: „W kwestii formalnej. Chcielibyśmy się zapytać czy
radny  osiedlowy  może  być  jednocześnie  w  komisji,  która  będzie  dokonywała  wyborów,
uzupełnień, bo to nie są tylko wybory na kolejną kadencję, na którą będziemy czekać, tylko
również  uzupełnianie  w  poszczególnych  radach  osiedli  przy  zgłaszaniu  rezygnacji.  I  w
związku z tym mam wątpliwość czy obecny radny może być jednocześnie w organie, który
wybiera.”

Pan Artur Jaroszewski Przewodniczący Rady Miasta Płocka powiedział: „Dobre pytanie. Czy
Pan mecenas może nam od razu odpowiedzieć czy po analizie stosownych dokumentów?
Mamy czas na to. Jeszcze później ewentualnie. W takim razie prosiłbym o przeanalizowanie,
a przed poddaniem pod głosowanie tego dokumentu będę chciał  uzyskać jednoznaczną
opinię Pana mecenasa. Proszę bardzo, Pan Przewodniczący Tomasz Kominek.”

Pan Radny  Tomasz Kominek  powiedział: „Panie Przewodniczący, myślę, że to chodzi o
moją osobę. Ja tu nie będę utrudniał, jeżeli będą jakiekolwiek gdzieś tam pewne wątpliwości
czy radny osiedlowy może być w tej komisji, czy nie może być w tej komisji. To oczywiście
nie ma problemu, żebym ja nie uczestniczył w obradach tego zacnego gremium. W swoim
imieniu, jeżeli pozwolicie Państwo, zgłoszę kolegę Lecha Latarskiego, który nie jest członkiem
rady  osiedla  i  myślę,  że  nie  będzie  Pan  mecenas  musiał  się  zastanawiać  nad  tym
problemem.”

Pan  Artur Jaroszewski Przewodniczący Rady Miasta Płocka powiedział: „Czy Pan Radny
wyraża zgodę? (z sali Pan Radny Lech Latarski powiedział: „Jeżeli tak, to wyrażam. Chociaż
już chciałem zakończyć działalność, bo w tej komisji jestem już kilka kadencji.”)”

Pan Radny Tomasz Kominek powiedział: „Dziękuję kolego Leszku.”

Pan  Artur  Jaroszewski Przewodniczący  Rady  Miasta  Płocka  powiedział:  „Dziękujemy.
Podziwiamy entuzjazm Pana Radnego. Pani Przewodnicząca Iwona Krajewska raz jeszcze.”

Pani  Iwona  Krajewska Wiceprzewodnicząca  Rady  Miasta  Płocka  powiedziała:  „Tak.
Przepraszam bardzo za chwilową nieobecność moją na sali. Chciałabym w tym momencie
zgłosić jeszcze dwie kandydatury - kandydaturę Pana Mariusza Pogonowskiego oraz Pani
Marty Krasuskiej.”

Pan Artur Jaroszewski Przewodniczący Rady Miasta Płocka powiedział: „Czy Państwo Radni
wyrażają zgodę?”

Pan Radny Mariusz Pogonowski wyraził zgodę na kandydowanie.     

Pani Radna Marta Krasuska wyraziła zgodę na kandydowanie. 
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Pan Artur Jaroszewski Przewodniczący Rady Miasta Płocka powiedział: „Są zgody. Czy są
jeszcze  jakieś  inne  zgłoszenia?  Czyli  mamy sześć  osób  zgłoszonych.  Dobrze.  Dziękuję.
Komisję Uchwał i Wniosków proszę o zapisanie tych nazwisk po to, żeby w odpowiednim
momencie nam je zakomunikować przed głosowaniem, przypomnieć przed głosowaniem.
Przechodzimy do kolejnego punktu.” 

4. wstępnej  lokalizacji  przystanków  komunikacyjnych  na  terenie  miasta
Płocka (druk nr 85),

Nie zgłoszono uwag i wniosków do projektu uchwały pomieszczonego na druku nr 85.

5. przystąpienia  do  sporządzenia  Miejscowego  planu  zagospodarowania
przestrzennego „Żyzna-Boryszewska” w Płocku (druk nr 86),

Nie zgłoszono uwag i wniosków do projektu uchwały pomieszczonego na druku nr 86.

6. przystąpienia  do  sporządzenia  Miejscowego  planu  zagospodarowania
przestrzennego „Graniczna-Otolińska” w Płocku (druk nr 87),

Nie zgłoszono uwag i wniosków do projektu uchwały pomieszczonego na druku nr 87.

7. przyjęcia  do  realizacji  wieloletniego  programu  osłonowego  na  terenie
Miasta Płocka „Płocki bon żłobkowy” (druk nr 88), 

Nie zgłoszono uwag i wniosków do projektu uchwały pomieszczonego na druku nr 88.

8. podwyższenia  kryterium  dochodowego  uprawniającego  do  przyznania
pomocy  w  formie  świadczenia  pieniężnego  dla  osób  i  rodzin
korzystających z programu osłonowego „Płocki bon żłobkowy” (druk nr
89), 

Nie zgłoszono uwag i wniosków do projektu uchwały pomieszczonego na druku nr 89.

9. delegowania  przedstawiciela  Miasta  Płocka  do  Związku  Miast  Polskich
(druk nr 94),

Nie zgłoszono uwag i wniosków do projektu uchwały pomieszczonego na druku nr 94.

10.zmiany  uchwały  nr  493/XXIX/2012  Rady  Miasta  Płocka  z  dnia  27
listopada 2012 roku w sprawie trybu i  szczegółowych kryteriów oceny
wniosków o realizację zadania publicznego w ramach inicjatywy lokalnej
(druk nr 97),

Nie zgłoszono uwag i wniosków do projektu uchwały pomieszczonego na druku nr 97.

11.zmiany uchwały nr 375/XXI/2016 Rady Miasta Płocka z dnia 30 sierpnia
2016 roku w sprawie powołania Płockiej Rady Seniorów oraz nadania jej
statutu (druk nr 98),

Nie zgłoszono uwag i wniosków do projektu uchwały pomieszczonego na druku nr 98.

12.nadania  statutu  Płockiemu Ośrodkowi Kultury  i  Sztuki  im.  Franciszki  i
Stefana Themersonów (druk nr 99),
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Nie zgłoszono uwag i wniosków do projektu uchwały pomieszczonego na druku nr 99.

13.skargi  Pana  Wiesława  Westfeld  z  dnia  25.10.2018  r.  na  Dyrektora
Miejskiego Zarządu Dróg w Płocku (druk nr 90),

Nie zgłoszono uwag i wniosków do projektu uchwały pomieszczonego na druku nr 91.

14.skargi  Pana  Jerzego  Dutkiewicza  z  dnia  10.12.2018  r.  na  Dyrektora
Miejskiego Ośrodka Pomocy Społecznej (druk nr 91),

Autopoprawka projektu uchwały pomieszczonego na druku nr 91 stanowi załącznik nr 14
do niniejszego protokołu. 

Pan Artur Jaroszewski Przewodniczący Rady Miasta Płocka powiedział: „Projekt uchwały na
druku nr 91 z autopoprawką w sprawie skargi Pana Jerzego Dutkiewicza z dnia 10 grudnia
2018  roku  na  Dyrektora  Miejskiego  Ośrodka  Pomocy  Społecznej.  Pan  Przewodniczący
Tomasz Kominek, proszę bardzo.”

Pan Radny Tomasz Kominek powiedział: „Panie Przewodniczący! Państwo Radni! Tak jak
powiedział Pan Przewodniczący druk nr 91 zaproponowany jest z autopoprawką, ponieważ
wszystkie pisma, które pisze do nas Pan Jerzy Dutkiewicz, dotyczą się tej samej sprawy,
więc uznaliśmy w komisji, że te sprawy i te pisma przede wszystkim nowe będą podłączone i
tak pod ten druk, bo tyczy się on tej samej skargi. Dziękuję bardzo.”

Pan Artur Jaroszewski Przewodniczący Rady Miasta Płocka powiedział: „Dziękuję bardzo.
Nie widzę więcej zgłoszeń Państwa Radnych w tym punkcie. Przechodzimy do kolejnego
punktu.”  

15.skargi  Pani  Sandry  Jakackiej  z  dnia  31.12.2018  r.  na  Dyrektora
Miejskiego Ośrodka Pomocy Społecznej w Płocku (druk nr 92),

Nie zgłoszono uwag i wniosków do projektu uchwały pomieszczonego na druku nr 92.

16.skargi Pani  Katarzyny Jagodzińskiej z dnia 17.12.2018 r.  na Dyrektora
Szkoły Podstawowej Nr 1 w Płocku (druk nr 93),

Nie zgłoszono uwag i wniosków do projektu uchwały pomieszczonego na druku nr 93.

17.wyboru Wiceprzewodniczącego  Komisji  Rewizyjnej  Rady Miasta  Płocka
(druk nr 29),

Pan  Artur Jaroszewski Przewodniczący Rady Miasta Płocka powiedział: „Kolejny punkt,
siedemnasty - projekt uchwały na druku nr 29 w sprawie wyboru Wiceprzewodniczącego
Komisji Rewizyjnej Rady Miasta Płocka. I tutaj wypada, żebyśmy zgłosili kandydatów na tą
funkcję. Pani Przewodnicząca Marta Krasuska, proszę.”

Pani Radna  Marta Krasuska powiedziała: „Bardzo dziękuję. Szanowni Państwo składam
kandydaturę Pani Radnej Anny Derlukiewicz na wiceprzewodniczącego Komisji Rewizyjnej.”

Pan  Artur Jaroszewski Przewodniczący Rady Miasta Płocka powiedział: „Czy Pani Radna
wyraża zgodę?”
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Pani Radna Anna Derlukiewicz wyraziła zgodę na kandydowanie.

Pan Artur Jaroszewski Przewodniczący Rady Miasta Płocka powiedział: „Dziękuję. Czy są
jakieś inne kandydatury? Nie widzę. Dziękuję.”  

18.wyboru Wiceprzewodniczącego Komisji Skarg, Wniosków i Petycji Rady
Miasta Płocka (druk nr 30), 

Pan Artur Jaroszewski Przewodniczący Rady Miasta Płocka powiedział: „Przechodzimy do
kolejnego punktu, punkt osiemnasty - projekt uchwały na druku nr 30 w sprawie wyboru
Wiceprzewodniczącego Komisji  Skarg,  Wniosków i  Petycji  Rady Miasta  Płocka.  Proszę o
zgłaszanie kandydatur. Pan Przewodniczący Tomasz Kominek.”

Pan Radny Tomasz Kominek powiedział: „W związku z zaistniałą sytuacją pozwolę sobie
zaproponować kandydaturę koleżanki Radnej Darii Domosławskiej.”

Pan  Artur Jaroszewski Przewodniczący Rady Miasta Płocka powiedział: „Czy Pani Radna
wyraża zgodę?”

Pani Radna Daria Domosławska wyraziła zgodę na kandydowanie.    

Pan Artur Jaroszewski Przewodniczący Rady Miasta Płocka powiedział: „Dziękuję. Czy są
jakieś inne zgłoszenia kandydatur na tą funkcję? Nie widzę. Dziękuję.” 

19.wyboru  Wiceprzewodniczącego  Komisji  Skarbu,  Budżetu  i  Gospodarki
Finansowej Rady Miasta Płocka (druk nr 31), 

Pan Artur Jaroszewski Przewodniczący Rady Miasta Płocka powiedział: „Przechodzimy do
kolejnego punktu, punkt dziewiętnasty - projekt uchwały na druku nr 31 w sprawie wyboru
Wiceprzewodniczącego  Komisji  Skarbu,  Budżetu  i  Gospodarki  Finansowej  Rady  Miasta
Płocka. Proszę o zgłaszanie kandydatur na tą funkcję. Pani Przewodnicząca Joanna Olejnik.”

Pani Radna Joanna Olejnik powiedziała: „Panie Przewodniczący, chciałabym zaproponować
propozycję Pani Radnej Małgorzaty Struzik.”

Pan  Artur  Jaroszewski Przewodniczący  Rady  Miasta  Płocka  powiedział:  „Czy  Pani
Przewodnicząca wyraża zgodę?”

Pani  Małgorzata  Struzik Wiceprzewodnicząca  Rady  Miasta  Płocka  wyraziła  zgodę  na
kandydowanie.  
 
Pan Artur Jaroszewski Przewodniczący Rady Miasta Płocka powiedział: „Czy są jakieś inne
kandydatury? Nie widzę. Dziękuję.”

20.wyboru  Wiceprzewodniczącego  Komisji  Gospodarki  Komunalnej  Rady
Miasta Płocka (druk nr 32), 

Pan Artur Jaroszewski Przewodniczący Rady Miasta Płocka powiedział: „Przechodzimy do
kolejnego punktu. Punkt dwudziesty - projekt uchwały na druku nr 32 w sprawie wyboru
Wiceprzewodniczącego  Komisji  Gospodarki  Komunalnej  Rady  Miasta  Płocka.  Proszę  o
zgłaszanie kandydatur. Pani Przewodnicząca Anna Derlukiewicz, proszę.”
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Pani  Radna  Anna  Derlukiewicz powiedziała:  „Panie  Przewodniczący,  chciałam  zgłosić
kandydaturę Pana Radnego Lecha Latarskiego.”

Pan  Artur Jaroszewski Przewodniczący Rady Miasta Płocka powiedział: „Czy Pan Radny
wyraża zgodę?”

Pan Radny Lech Latarski wyraził zgodę na kandydowanie.

Pan Artur Jaroszewski Przewodniczący Rady Miasta Płocka powiedział: „Czy są jakieś inne
zgłoszenia? Nie widzę. Dziękuję.”
  

21.wyboru  Wiceprzewodniczącego  Komisji  Inwestycji,  Rozwoju  i
Bezpieczeństwa Miasta Rady Miasta Płocka (druk nr 33),

Pan Artur Jaroszewski Przewodniczący Rady Miasta Płocka powiedział: „Przechodzimy do
kolejnego punktu, punkt dwudziesty pierwszy - projekt uchwały na druku nr 33 w sprawie
wyboru Wiceprzewodniczącego Komisji Inwestycji, Rozwoju i Bezpieczeństwa Miasta Rady
Miasta Płocka. Proszę o zgłaszanie kandydatur. Pan Przewodniczący Tomasz Maliszewski,
proszę.”

Pan  Tomasz  Maliszewski Wiceprzewodniczący  Rady  Miasta  Płocka  powiedział:  „Panie
Przewodniczący, zgłaszam kandydaturę Pana Jerzego Seweryniaka.”

Pan  Artur Jaroszewski Przewodniczący Rady Miasta Płocka powiedział: „Czy Pan Radny
wyraża zgodę? (z sali Pan Radny Jerzy Seweryniak powiedział: „Tak. Ja bym chciał zabrać
głos jeszcze, Panie Przewodniczący.”) Już, tylko zadam jeszcze pytanie czy są jeszcze jakieś
inne zgłoszenia na tą funkcję. Nie widzę. Proszę bardzo w takim razie, Panie Jerzy, jeżeli Pan
chciałby zabrać głos.”

Pan  Radny  Jerzy  Seweryniak powiedział:  „Panie  Przewodniczący!  Panowie  Prezydenci!
Wszyscy Radni na tej sali! Chciałbym powiedzieć – zgoda buduje, niezgoda rujnuje. Jako ja
senior, najstarszy radny miasta Płocka, chciałbym powiedzieć: ja chcę pracować dla tego
miasta. Chcę, tak jak zmarły premier Pan Olszewski wychodząc od mównicy powiedział, że
chce w oczy spojrzeć swoim mieszkańcom, dlatego ja nie odmawiam, chcę współpracy z
Radą Miasta Płocka. Dziękuję uprzejmie.”

Pan  Artur Jaroszewski Przewodniczący Rady Miasta Płocka powiedział: „Dziękuję bardzo
Panie  Jerzy,  dziękuję  Panie  Radny.  Zadałem  już  pytanie,  czy  są  jeszcze  jakieś  inne
zgłoszenia. Nie widzę.”

22.wyboru  Wiceprzewodniczącego  doraźnej  Komisji  ds.  Organizacji  Pracy
Rady Miasta Płocka (druk nr 36),

Pan  Artur  Jaroszewski Przewodniczący  Rady  Miasta  Płocka  powiedział:  „Przechodzimy
zatem do kolejnego punktu, punkt dwudziesty drugi - projekt uchwały na druku nr 36 w
sprawie wyboru Wiceprzewodniczącego doraźnej Komisji ds. Organizacji Pracy Rady Miasta
Płocka. Proszę o zgłaszanie kandydatur do tej funkcji. Komisja ds. Organizacji Pracy Rady
Miasta Płocka. Pan Przewodniczący Lech Latarski, proszę.”

Pan  Radny  Lech  Latarski powiedział:  „Zgłaszam  kandydaturę  koleżanki  Radnej
Krajewskiej.”
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Pan  Artur  Jaroszewski Przewodniczący  Rady  Miasta  Płocka  powiedział:  „Czy  Pani
Przewodnicząca wyraża zgodę?”

Pani  Iwona  Krajewska Wiceprzewodnicząca  Rady  Miasta  Płocka  wyraziła  zgodę  na
kandydowanie.  

Pan Artur Jaroszewski Przewodniczący Rady Miasta Płocka powiedział: „Czy są jakieś inne
kandydatury? Nie widzę. Dobrnęliśmy do końca. A nie, przepraszam, jeszcze dwa punkty,
które dzisiaj wprowadziliśmy do porządku obrad.”  

23.uzgodnienia  w  zakresie  dotyczącym  Miasta  Płocka  projektu  uchwały
Sejmiku  Województwa  Mazowieckiego  w  sprawie  Nadwiślańskiego
Obszaru  Chronionego  Krajobrazu  położonego  na  terenie  powiatów
płońskiego, płockiego i sochaczewskiego (druk nr 101),

Nie zgłoszono uwag i wniosków do projektu uchwały pomieszczonego na druku nr 101.

24.określenia zadań rehabilitacji zawodowej i społecznej oraz przeznaczenia
na  nie  środków  Państwowego  Funduszu  Rehabilitacji  Osób
Niepełnosprawnych na rok 2019 (druk nr 100).

Nie zgłoszono uwag i wniosków do projektu uchwały pomieszczonego na druku nr 100.

Pan  Artur Jaroszewski Przewodniczący Rady Miasta Płocka powiedział: „Dobrnęliśmy do
końca etapu pierwszego. Przechodzimy do etapu drugiego – głosowanie nad zgłoszonymi
wnioskami i projektami uchwał. Tradycyjnie, jeśli Państwo pozwolicie, będę czytał tylko i
wyłącznie numery druków. Proszę o koncentrację Państwa Radnych, sprawnie nam zapewne
przejdzie również głosowanie.”

II  etap  –  głosowanie  nad  zgłoszonymi  wnioskami  i  projektami
uchwał

Głosowanie nad projektami uchwał w sprawach:

1. zmiany  Wieloletniej  Prognozy  Finansowej  Gminy-Miasto  Płock  na  lata
2019-2039 (druk nr 95),
Pod głosowanie poddany został projekt uchwały pomieszczony na druku nr 95 (z
autopoprawką).
Wynik głosowania:
za – 15
przeciw – 0
wstrzymujące – 8
W wyniku głosowania uchwała została przyjęta.
UCHWAŁA  NR  78/V/2019  Rady  Miasta  Płocka  z  dnia  28  lutego  2019  roku  w
sprawie  zmiany  Wieloletniej  Prognozy  Finansowej  Gminy-Miasto  Płock  na  lata
2019-2039 stanowi załącznik nr 15 do niniejszego protokołu.

2. zmieniająca Uchwałę Budżetową Miasta Płocka na rok 2019 (druk nr 96),
Pod głosowanie poddany został projekt uchwały pomieszczony na druku nr 96 (z
autopoprawką). 
Wynik głosowania:
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za – 16
przeciw – 0
wstrzymujące – 8
W wyniku głosowania uchwała została przyjęta.
UCHWAŁA  NR  79/V/2019  Rady  Miasta  Płocka  z  dnia  28  lutego  2019  roku
zmieniająca Uchwałę Budżetową Miasta Płocka na rok 2019 stanowi załącznik nr
16 do niniejszego protokołu.

3. powołania Miejskiej Komisji Wyborczej do przeprowadzenia wyborów do
Rad Mieszkańców Osiedli (druk nr 84),
Pod głosowanie poddany został projekt uchwały pomieszczony na druku nr 84.
Wynik głosowania:
za – 20
przeciw – 0
wstrzymujące – 1
W wyniku głosowania uchwała została przyjęta.
UCHWAŁA  NR  80/V/2019  Rady  Miasta  Płocka  z  dnia  28  lutego  2019  roku  w
sprawie powołania Miejskiej Komisji Wyborczej do przeprowadzenia wyborów do
Rad Mieszkańców Osiedli stanowi załącznik nr 17 do niniejszego protokołu.

4. wstępnej  lokalizacji  przystanków  komunikacyjnych  na  terenie  miasta
Płocka (druk nr 85),
Pod głosowanie poddany został projekt uchwały pomieszczony na druku nr 85.
Wynik głosowania:
za – 16
przeciw – 0
wstrzymujące – 5
W wyniku głosowania uchwała została przyjęta.
UCHWAŁA  NR  81/V/2019  Rady  Miasta  Płocka  z  dnia  28  lutego  2019  roku  w
sprawie  wstępnej  lokalizacji  przystanków  komunikacyjnych  na  terenie  miasta
Płocka stanowi załącznik nr 18 do niniejszego protokołu.

5. przystąpienia  do  sporządzenia  Miejscowego  planu  zagospodarowania
przestrzennego „Żyzna-Boryszewska” w Płocku (druk nr 86),
Pod głosowanie poddany został projekt uchwały pomieszczony na druku nr 86. 
Wynik głosowania:
za – 21
przeciw – 0
wstrzymujące – 2
W wyniku głosowania uchwała została przyjęta.
UCHWAŁA  NR  82/V/2019  Rady  Miasta  Płocka  z  dnia  28  lutego  2019  roku  w
sprawie  przystąpienia  do  sporządzenia  Miejscowego  planu  zagospodarowania
przestrzennego  „Żyzna-Boryszewska”  w  Płocku  stanowi  załącznik  nr  19  do
niniejszego protokołu.

6. przystąpienia  do  sporządzenia  Miejscowego  planu  zagospodarowania
przestrzennego „Graniczna-Otolińska” w Płocku (druk nr 87),
Pod głosowanie poddany został projekt uchwały pomieszczony na druku nr 87. 
Wynik głosowania:
za – 22
przeciw – 0
wstrzymujące – 1
W wyniku głosowania uchwała została przyjęta.
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UCHWAŁA  NR  83/V/2019  Rady  Miasta  Płocka  z  dnia  28  lutego  2019  roku  w
sprawie  przystąpienia  do  sporządzenia  Miejscowego  planu  zagospodarowania
przestrzennego  „Graniczna-Otolińska”  w  Płocku  stanowi  załącznik  nr  20  do
niniejszego protokołu.

7. przyjęcia  do  realizacji  wieloletniego  programu  osłonowego  na  terenie
Miasta Płocka „Płocki bon żłobkowy” (druk nr 88), 
Pod głosowanie poddany został projekt uchwały pomieszczony na druku nr 88.
Wynik głosowania:
za – 23
przeciw – 0
wstrzymujące – 0
W wyniku głosowania uchwała została przyjęta.
UCHWAŁA  NR  84/V/2019  Rady  Miasta  Płocka  z  dnia  28  lutego  2019  roku  w
sprawie  przyjęcia  do  realizacji  wieloletniego  programu  osłonowego  na  terenie
Miasta  Płocka  „Płocki  bon  żłobkowy”  stanowi  załącznik  nr  21  do  niniejszego
protokołu.

8. podwyższenia  kryterium  dochodowego  uprawniającego  do  przyznania
pomocy  w  formie  świadczenia  pieniężnego  dla  osób  i  rodzin
korzystających z programu osłonowego „Płocki bon żłobkowy” (druk nr
89), 
Pod głosowanie poddany został projekt uchwały pomieszczony na druku nr 89. 
Wynik głosowania:
za – 24
przeciw – 0
wstrzymujące – 0
W wyniku głosowania uchwała została przyjęta.
UCHWAŁA  NR  85/V/2019  Rady  Miasta  Płocka  z  dnia  28  lutego  2019  roku  w
sprawie  podwyższenia  kryterium  dochodowego  uprawniającego  do  przyznania
pomocy  w  formie  świadczenia  pieniężnego  dla  osób  i  rodzin  korzystających  z
programu  osłonowego  „Płocki  bon  żłobkowy”  stanowi  załącznik  nr  22  do
niniejszego protokołu.

9. delegowania  przedstawiciela  Miasta  Płocka  do  Związku  Miast  Polskich
(druk nr 94),
Pod głosowanie poddany został projekt uchwały pomieszczony na druku nr 94. 
Wynik głosowania:
za – 23
przeciw – 0
wstrzymujące – 0
W wyniku głosowania uchwała została przyjęta.
UCHWAŁA  NR  86/V/2019  Rady  Miasta  Płocka  z  dnia  28  lutego  2019  roku  w
sprawie  delegowania  przedstawiciela  Miasta  Płocka  do  Związku  Miast  Polskich
stanowi załącznik nr 23 do niniejszego protokołu.

10.zmiany  uchwały  nr  493/XXIX/2012  Rady  Miasta  Płocka  z  dnia  27
listopada 2012 roku w sprawie trybu i  szczegółowych kryteriów oceny
wniosków o realizację zadania publicznego w ramach inicjatywy lokalnej
(druk nr 97),
Pod głosowanie poddany został projekt uchwały pomieszczony na druku nr 97. 
Wynik głosowania:
za – 24

30



przeciw – 0
wstrzymujące – 0
W wyniku głosowania uchwała została przyjęta.
UCHWAŁA  NR  87/V/2019  Rady  Miasta  Płocka  z  dnia  28  lutego  2019  roku  w
sprawie  zmiany  uchwały  nr  493/XXIX/2012  Rady  Miasta  Płocka  z  dnia  27
listopada 2012 roku w sprawie trybu i szczegółowych kryteriów oceny wniosków o
realizację zadania publicznego w ramach inicjatywy lokalnej stanowi załącznik nr
24 do niniejszego protokołu.

11.zmiany uchwały nr 375/XXI/2016 Rady Miasta Płocka z dnia 30 sierpnia
2016 roku w sprawie powołania Płockiej Rady Seniorów oraz nadania jej
statutu (druk nr 98),
Pod głosowanie poddany został projekt uchwały pomieszczony na druku nr 98. 
Wynik głosowania:
za – 24
przeciw – 0
wstrzymujące – 0
W wyniku głosowania uchwała została przyjęta.
UCHWAŁA  NR  88/V/2019  Rady  Miasta  Płocka  z  dnia  28  lutego  2019  roku  w
sprawie zmiany uchwały nr 375/XXI/2016 Rady Miasta Płocka z dnia 30 sierpnia
2016 roku w sprawie powołania Płockiej Rady Seniorów oraz nadania jej statutu
stanowi załącznik nr 25 do niniejszego protokołu.

12.nadania  statutu  Płockiemu Ośrodkowi Kultury  i  Sztuki  im.  Franciszki  i
Stefana Themersonów (druk nr 99),
Pod głosowanie poddany został projekt uchwały pomieszczony na druku nr 99. 
Wynik głosowania:
za – 24
przeciw – 0
wstrzymujące – 0
W wyniku głosowania uchwała została przyjęta.
UCHWAŁA  NR  89/V/2019  Rady  Miasta  Płocka  z  dnia  28  lutego  2019  roku  w
sprawie  nadania statutu  Płockiemu Ośrodkowi  Kultury i  Sztuki  im.  Franciszki  i
Stefana Themersonów stanowi załącznik nr 26 do niniejszego protokołu.

13.skargi  Pana  Wiesława  Westfeld  z  dnia  25.10.2018  r.  na  Dyrektora
Miejskiego Zarządu Dróg w Płocku (druk nr 90),
Pod głosowanie poddany został projekt uchwały pomieszczony na druku nr 90. 
Wynik głosowania:
za – 18
przeciw – 0
wstrzymujące – 6
W wyniku głosowania uchwała została przyjęta.
UCHWAŁA  NR  90/V/2019  Rady  Miasta  Płocka  z  dnia  28  lutego  2019  roku  w
sprawie  skargi  Pana  Wiesława  Westfeld  z  dnia  25.10.2018  r.  na  Dyrektora
Miejskiego  Zarządu  Dróg  w  Płocku  stanowi  załącznik  nr  27  do  niniejszego
protokołu.

14.skargi  Pana  Jerzego  Dutkiewicza  z  dnia  10.12.2018  r.  na  Dyrektora
Miejskiego Ośrodka Pomocy Społecznej (druk nr 91),
Pod głosowanie poddany został projekt uchwały pomieszczony na druku nr 91 (z
autopoprawką). 
Wynik głosowania:
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za – 24
przeciw – 0
wstrzymujące – 0
W wyniku głosowania uchwała została przyjęta.
UCHWAŁA  NR  91/V/2019  Rady  Miasta  Płocka  z  dnia  28  lutego  2019  roku  w
sprawie  skargi  Pana  Jerzego  Dutkiewicza  z  dnia  10.12.2018  r.  na  Dyrektora
Miejskiego Ośrodka Pomocy Społecznej  stanowi  załącznik nr 28  do niniejszego
protokołu.

15.skargi  Pani  Sandry  Jakackiej  z  dnia  31.12.2018  r.  na  Dyrektora
Miejskiego Ośrodka Pomocy Społecznej w Płocku (druk nr 92),
Pod głosowanie poddany został projekt uchwały pomieszczony na druku nr 92. 
Wynik głosowania:
za – 16
przeciw – 0
wstrzymujące – 8
W wyniku głosowania uchwała została przyjęta.
UCHWAŁA  NR  92/V/2019  Rady  Miasta  Płocka  z  dnia  28  lutego  2019  roku  w
sprawie  skargi  Pani  Sandry  Jakackiej  z  dnia  31.12.2018  r.  na  Dyrektora
Miejskiego Ośrodka Pomocy Społecznej  w Płocku  stanowi  załącznik  nr 29  do
niniejszego protokołu.

16.skargi Pani  Katarzyny Jagodzińskiej z dnia 17.12.2018 r.  na Dyrektora
Szkoły Podstawowej Nr 1 w Płocku (druk nr 93),
Pod głosowanie poddany został projekt uchwały pomieszczony na druku nr 93. 
Wynik głosowania:
za – 24
przeciw – 0
wstrzymujące – 0
W wyniku głosowania uchwała została przyjęta.
UCHWAŁA  NR  93/V/2019  Rady  Miasta  Płocka  z  dnia  28  lutego  2019  roku  w
sprawie skargi Pani Katarzyny Jagodzińskiej z dnia 17.12.2018 r. na Dyrektora
Szkoły  Podstawowej  Nr  1  w  Płock  stanowi  załącznik  nr  30  do  niniejszego
protokołu.

17.wyboru Wiceprzewodniczącego  Komisji  Rewizyjnej  Rady Miasta  Płocka
(druk nr 29),
Pod głosowanie poddany został projekt uchwały pomieszczony na druku nr 29. 
Wynik głosowania:
za – 13
przeciw – 0
wstrzymujące – 1
W wyniku głosowania uchwała została przyjęta.
UCHWAŁA  NR  94/V/2019  Rady  Miasta  Płocka  z  dnia  28  lutego  2019  roku  w
sprawie  wyboru  Wiceprzewodniczącego  Komisji  Rewizyjnej  Rady  Miasta  Płocka
stanowi załącznik nr 31 do niniejszego protokołu.

18.wyboru Wiceprzewodniczącego Komisji Skarg, Wniosków i Petycji Rady
Miasta Płocka (druk nr 30), 
Pod głosowanie poddany został projekt uchwały pomieszczony na druku nr 30.
Wynik głosowania:
za – 13
przeciw – 0
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wstrzymujące – 0
W wyniku głosowania uchwała została przyjęta.
UCHWAŁA  NR  95/V/2019  Rady  Miasta  Płocka  z  dnia  28  lutego  2019  roku  w
sprawie wyboru Wiceprzewodniczącego Komisji Skarg, Wniosków i Petycji Rady
Miasta Płocka stanowi załącznik nr 32 do niniejszego protokołu.

19.wyboru  Wiceprzewodniczącego  Komisji  Skarbu,  Budżetu  i  Gospodarki
Finansowej Rady Miasta Płocka (druk nr 31), 
Pod głosowanie poddany został projekt uchwały pomieszczony na druku nr 31.
Wynik głosowania:
za – 14
przeciw – 0
wstrzymujące – 0
W wyniku głosowania uchwała została przyjęta.
UCHWAŁA  NR  96/V/2019  Rady  Miasta  Płocka  z  dnia  28  lutego  2019  roku  w
sprawie  wyboru  Wiceprzewodniczącego  Komisji  Skarbu,  Budżetu  i  Gospodarki
Finansowej Rady Miasta Płocka stanowi załącznik nr 33 do niniejszego protokołu.

20.wyboru  Wiceprzewodniczącego  Komisji  Gospodarki  Komunalnej  Rady
Miasta Płocka (druk nr 32), 
Pod głosowanie poddany został projekt uchwały pomieszczony na druku nr 32. 
Wynik głosowania:
za – 13
przeciw – 0
wstrzymujące – 0
W wyniku głosowania uchwała została przyjęta.
UCHWAŁA  NR  97/V/2019  Rady  Miasta  Płocka  z  dnia  28  lutego  2019  roku  w
sprawie  wyboru  Wiceprzewodniczącego  Komisji  Gospodarki  Komunalnej  Rady
Miasta Płocka stanowi załącznik nr 34 do niniejszego protokołu.

21.wyboru  Wiceprzewodniczącego  Komisji  Inwestycji,  Rozwoju  i
Bezpieczeństwa Miasta Rady Miasta Płocka (druk nr 33),
Pod głosowanie poddany został projekt uchwały pomieszczony na druku nr 33.
Wynik głosowania:
za – 14
przeciw – 1
wstrzymujące – 0
W wyniku głosowania uchwała została przyjęta.
UCHWAŁA  NR  98/V/2019  Rady  Miasta  Płocka  z  dnia  28  lutego  2019  roku  w
sprawie  wyboru  Wiceprzewodniczącego  Komisji  Inwestycji,  Rozwoju  i
Bezpieczeństwa  Miasta  Rady  Miasta  Płocka  stanowi  załącznik  nr  35  do
niniejszego protokołu.

22.wyboru  Wiceprzewodniczącego  doraźnej  Komisji  ds.  Organizacji  Pracy
Rady Miasta Płocka (druk nr 36),
Pod głosowanie poddany został projekt uchwały pomieszczony na druku nr 36. 
Wynik głosowania:
za – 14
przeciw – 0
wstrzymujące – 0
W wyniku głosowania uchwała została przyjęta.
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UCHWAŁA  NR  99/V/2019  Rady  Miasta  Płocka  z  dnia  28  lutego  2019  roku  w
sprawie  wyboru  Wiceprzewodniczącego  doraźnej  Komisji  ds.  Organizacji  Pracy
Rady Miasta Płocka stanowi załącznik nr 36 do niniejszego protokołu.

Pan  Artur  Jaroszewski Przewodniczący  Rady  Miasta  Płocka  powiedział:  „Punkt  numer
dwadzieścia trzy, druk nr 101. Poddaję pod głosowanie projekt uchwały pomieszczony na
druku nr 101. Proszę Państwa Radnych… (głos z sali: „My mamy 100.”; niezrozumiałe głosy z
sali) Dobrze, żeby Panowie nie musieli pulpitu zmieniać, to będzie sprawniej, więc w takim
razie w pierwszej kolejności poddaję przyjęcie pod głosowanie projektu na druku nr 100,
żeby Panowie nie musieli zmieniać kolejności.(...)”
   

23.określenia zadań rehabilitacji zawodowej i społecznej oraz przeznaczenia
na  nie  środków  Państwowego  Funduszu  Rehabilitacji  Osób
Niepełnosprawnych na rok 2019 (druk nr 100),
Pod głosowanie poddany został projekt uchwały pomieszczony na druku nr 100. 
Wynik głosowania:
za – 24
przeciw – 0
wstrzymujące – 0
W wyniku głosowania uchwała została przyjęta.
UCHWAŁA NR 100/V/2019 Rady Miasta  Płocka  z  dnia  28 lutego 2019 roku w
sprawie określenia zadań rehabilitacji zawodowej i społecznej oraz przeznaczenia
na nie środków Państwowego Funduszu Rehabilitacji Osób Niepełnosprawnych na
rok 2019 stanowi załącznik nr 37 do niniejszego protokołu.

24.uzgodnienia  w  zakresie  dotyczącym  Miasta  Płocka  projektu  uchwały
Sejmiku  Województwa  Mazowieckiego  w  sprawie  Nadwiślańskiego
Obszaru  Chronionego  Krajobrazu  położonego  na  terenie  powiatów
płońskiego, płockiego i sochaczewskiego (druk nr 101).
Pod głosowanie poddany został projekt uchwały pomieszczony na druku nr 101.
Wynik głosowania:
za – 24
przeciw – 0
wstrzymujące – 0
W wyniku głosowania uchwała została przyjęta.
UCHWAŁA NR 101/V/2019 Rady Miasta  Płocka  z  dnia  28 lutego 2019 roku w
sprawie  uzgodnienia  w  zakresie  dotyczącym  Miasta  Płocka  projektu  uchwały
Sejmiku  Województwa  Mazowieckiego  w  sprawie  Nadwiślańskiego  Obszaru
Chronionego Krajobrazu położonego na terenie powiatów płońskiego, płockiego i
sochaczewskiego stanowi załącznik nr 38 do niniejszego protokołu.

Pan Artur Jaroszewski Przewodniczący Rady Miasta Płocka powiedział: „Dziękuję Państwu
za głosowania. Przechodzimy do kolejnego punktu.”

Ad pkt 6  

Pan  Artur Jaroszewski Przewodniczący  Rady Miasta Płocka powiedział:  „Punkt  szósty:
sprawozdanie Prezydenta Miasta Płocka z pracy między sesjami Rady Miasta Płocka. Prosimy
bardzo Panie Prezydencie.”
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Pan  Andrzej Nowakowski Prezydent Miasta Płocka przedstawił sprawozdanie z pracy
między sesjami za okres od 1 lutego 2019 roku do 28 lutego 2019 roku.
Poinformował, że:

• wziął  udział  w naradzie  podsumowującej  stan  bezpieczeństwa w 2018 roku w
Płocku, która odbyła się w Komendzie Miejskiej Policji,

• wziął udział w wydarzeniu w Galerii Wisła przygotowanym przez Aeroklub Ziemi
Mazowieckiej promującym Piknik Lotniczy, który odbędzie się 15-16 czerwca,

• był obecny na uroczystości przekazania pojazdów do użytku Komendzie Miejskiej
Policji w Płocku,

• brał udział w posiedzeniu Płockiej Rady Seniorów,
• spotkał się z grupą licealistów z LO im. Marszałka Stanisława Małachowskiego oraz

LO im. Władysława Jagiełły w sprawie projektu mającego na celu zmierzenie się z
problemem samotności wśród młodzieży,  a także i seniorów,

• wziął udział w uroczystym otwarciu sali gimnastycznej przy Szkole Podstawowej nr
18 (wraz z Panem Romanem Siemiątkowskim Zastępcą Prezydenta Miasta Płocka i
Panem Jackiem Terebusem Zastępcą Prezydenta Miasta Płocka),

• spotkał się  z  mieszkańcami osiedla  Borowiczki  –  ulic  Chełmińskiej  i  Bałtyckiej,
gdzie  w  tym  roku  realizowane  będą  przez  Wodociągi  Płockie  inwestycje
kanalizacyjne,

• przyjmował interesantów (interesantów przyjmowali również Zastępcy Prezydenta
Miasta Płocka);

Pan   Roman Siemiątkowski   Zastępca Prezydenta Miasta Płocka:
• brał  udział  w  naradzie  dyrektorów  szkół  ponadpodstawowych  w  Gmachu

Politechniki Warszawskiej Filii w Płocku,
• uczestniczył w posiedzeniach zespołu ds. planowania inwestycji miejskich,
• brał udział w uroczystym rozpoczęciu Dziecięcych Rozgrywek XII edycji klas IV w

Piłkę Ręczną Orlen Handball Mini Liga organizowanych przez SKF Wisła Płock,
• uczestniczył  w spotkaniu  inauguracyjnym komitetu  budowy pomnika  Marszałka

Stanisława Małachowskiego,
• brał udział w obradach Płockiego Okrągłego Stołu Edukacyjnego, który pochylał się

nad propozycjami zakończenia tego etapu reformy polegającego na wygaszeniu
gimnazjów, a także problemu podwójnego rocznika w naszych szkołach średnich i
branżowych;

Pan   Piotr Dyśkiewicz   Zastępca Prezydenta Miasta Płocka: 
• wziął  udział  w  prelekcji  pod  nazwą  „Mikroinstalacje  OZE  na  budynkach

użyteczności  publicznej  -  doświadczenia  z  realizacji  projektu  i  wnioski  na
przyszłość”,

• pracował  w  zespole  zajmującym  się  odwołaniami  od  decyzji  MZD  w  strefie
płatnego parkowania,

• odbywał  cykliczne  narady  z  przedstawicielami  spółek  prawa  handlowego  z
udziałem  miasta  w  celu  omówienia  bieżących  działań  oraz  planów
długoterminowych;

Pan   Jacek Terebus   Zastępca Prezydenta Miasta Płocka: 
• podjął delegację z Gminy Rawicz,
• uczestniczył  w  spotkaniu  wyjazdowym  w  Narodowym  Funduszu  Ochrony

Środowiska i Gospodarki Wodnej,
• brał udział w dialogu dotyczącym modernizacji energetycznej,
• uczestniczył w posiedzeniach zespołu ds. planowania inwestycji miejskich,
• spotykał się z podmiotami zainteresowanymi współpracą z Gminą Miasto Płock,
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• uczestniczył w rozmowach z mieszkańcami miasta Płocka na temat koniecznych
napraw i przyszłych inwestycji.

Pan Artur Jaroszewski Przewodniczący Rady Miasta Płocka powiedział: „Dziękuję bardzo,
Panie  Prezydencie.  Czy jakieś uwagi  ze  strony Państwa Radnych do sprawozdania?  Nie
widzę. Przechodzę do kolejnego punktu.” 

Ad pkt 7  

Pan  Artur Jaroszewski Przewodniczący Rady Miasta Płocka powiedział: „Punkt siódmy -
sprawozdanie Przewodniczącego Rady Miasta Płocka z pracy między sesjami Rady Miasta
Płocka.”

Pan Artur Jaroszewski Przewodniczący Rady Miasta Płocka przedstawił sprawozdanie z
pracy między sesjami Rady Miasta Płocka. Poinformował, że:

• po poprzedniej sesji Rady Miasta Płocka podpisywał dokumenty i uchwały,
• przyjmował interesantów, 
• 22 lutego 2019 roku uczestniczył w uroczystym otwarciu nowej sali gimnastycznej

w Szkole Podstawowej nr 18 w Płocku, 
• uczestniczył w pracach komisji merytorycznych Rady Miasta Płocka,   
• przygotowywał dzisiejszą sesję Rady Miasta Płocka;

Pani   Małgorzata Struzik   Wiceprzewodnicząca Rady Miasta Płocka:
• uczestniczyła w pracach organów statutowych Rady Miasta Płocka oraz w pracach

Rady Mieszkańców Osiedla „Zielony Jar”,
• przyjmowała interesantów, 
• 12  lutego  2019  roku  udzieliła  wywiadu  do  realizacji  projektu  pod  nazwą

współpraca  organów  organizacji  samorządowej  z  radami  społecznymi;  projekt
realizowany  jest  przez  Uniwersytet  im.  Adama  Mickiewicza  w  Poznaniu  oraz
Uniwersytet im. Marii Curie-Skłodowskiej w Lublinie,

• 25  lutego  2019  roku  uczestniczyła  w  obradach  Płockiego  Okrągłego  Stołu
Edukacyjnego;

Pan   Tomasz Maliszewski   Wiceprzewodniczący Rady Miasta Płocka:
• spotykał się z mieszkańcami,
• brał udział w spotkaniu ze stowarzyszeniami zajmującymi się autyzmem, 
• brał udział w organizacji balu karnawałowego dla dzieci ze Szkoły Specjalnej nr 24

w Płocku;

Pani   Iwona Krajewska   Wiceprzewodnicząca Rady Miasta Płocka:  
• przyjmowała interesantów,
• uczestniczyła w pracach komisji merytorycznych Rady Miasta Płocka.

Pan  Artur  Jaroszewski  Przewodniczący  Rady  Miasta  Płocka  powiedział:  „Dziękuję
Państwu Przewodniczącym za aktywną współpracę. Czy ktoś z Państwa ma jakieś pytania
do tych sprawozdań? Nie widzę, zatem przechodzę do kolejnego punktu.”
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Ad pkt 8  

Pan Artur Jaroszewski Przewodniczący Rady Miasta Płocka powiedział: „Punkt ósmy -
interpelacje i zapytania radnych. Jako pierwszy Pan Radny Piotr Kubera, proszę.”

Pan Radny Piotr Kubera powiedział: „Panie Prezydencie, kilka pytań. Chodzi mi o stację
roweru miejskiego w Borowiczkach i lokalizację. Z tego co donosiła prasa będzie to mniej
więcej w okolicach skrzyżowania Żelazna-Harcerska. I tak po rozmowach z mieszkańcami
prosiłbym o rozważenie zmiany tej lokalizacji bliżej cukrowni. Względny głównie chyba
bezpieczeństwa.  Wiadomo,  w  Borowiczkach  dosyć  duży  stopień  dewastacji  jest,  czy
chodzi  o  wiaty przystankowe, czy znaki  drogowe i  tutaj  całodobowa ochrona dawnej
cukrowni mogłaby spowodować, że ta stacja, te rowery nie będą niszczone po prostu.
Wydaje mi się, że warte jest to rozważenia w okolicach starej remizy czy bliżej jeszcze
cukrowni.  Po  pierwsze.  Po  drugie  –  ulica  Sarnia.  Ja  chciałem  spytać  o  możliwość
doświetlenia tej ulicy. Jest to ulica, która biegnie wzdłuż lasu, nieutwardzona ulica. Może
kilka latarni, chociażby solarnych. Ja wiem, że ciągnięcie linii elektrycznej to jest duży
koszt, ale jakieś lampy solarne by się przydały, zwłaszcza w tym okresie zimowym, kiedy
bardzo wcześnie robi się ciemno. Tam nie ma dużo mieszkańców, dlatego lampy solarne
pewnie by rozwiązały ten problem. Kolejna sprawa. Jaki los czekają boiska przy dawnym
Gimnazjum nr 2, bo w tej chwili to jest parking dla samochodów POKiS-u. Te boiska nie
są takie stare. Czy nie warto otworzyć tych boisk dla mieszkańców? Wiem, że jest blisko
Orlik  na  Ogrodzie  Jordanowskim,  niemniej  szkoda  takiej  nawierzchni  sztucznej.  Ona
pewnie nie jest w idealnym stanie, ale wydaje mi się, że tworzenie z tych boisk parkingu
to jest trochę szkoda. I kolejne pytanie dotyczące przetargu na stadion Wisły. Czy mamy
jakieś dodatkowe informacje, kiedy możemy się spodziewać jakichś nowych informacji? I
jeszcze mam dwie interpelacje dotyczące ulicy Cisowej i ulicy Zakole, ale złożę to na
piśmie.”

Pan  Artur Jaroszewski Przewodniczący Rady Miasta  Płocka powiedział:  „Dziękuję.  Pan
Radny Adam Modliborski.”

Pan Radny  Adam Modliborski  powiedział: „Panie Prezydencie, chciałbym się odnieść do
trzech rzeczy. Pierwsza to droga na osiedlu Miodowa-Jar. W styczniu tego roku pisałem
kolejne interpelacje o kompleksowy remont tej drogi. Oczywiście odpowiedź ta sama co
zawsze, że sprawa jest znana, że nie ma środków. Uzyskałem także odpowiedź, że Miejski
Zarząd Dróg z chwilą poprawy warunków atmosferycznych niezwłocznie wykona miejscową
naprawę nawierzchni. Od odpowiedzi minęło już ponad miesiąc, nic się nie dzieje, dziura na
dziurze, chyba najgorsza droga w całym Płocku. Co chwilę mam telefon od mieszkańców z
zapytaniem, kiedy ta bieżąca naprawa nastąpi. Nie wiem, dlaczego tak się dzieje. Miesiąc od
odpowiedzi było zapewnienie, że będzie, pogoda się poprawiła, tej naprawy nie ma. Druga
kwestia odnośnie drogi Miodowa-Jar. Na komisji okazało się, że udało nam się zaoszczędzić
ponad  140  tysięcy.  Są  to  środki  z  tego  budynku,  tak,  z  kolejnego,  który  będzie
rewitalizowany  na  osiedlu  Miodowa-Jar.  To  dlaczego  tych  środków  nie  mogliśmy
przeznaczyć na kompleksowy remont tej drogi na osiedlu Miodowa-Jar skoro udało nam
się  taką  kwotę  oszczędzić?  Druga  rzecz.  Chciałbym  się  odnieść  do  kolejnej  mojej
interpelacji, którą składałem w lutym. Dotyczyła ona sprowadzenia do Płocka kolejnej
rodziny repatriantów. W odpowiedzi uzyskałem, że miasto analizuje możliwości lokalowe.
Chciałbym się spytać na jakim etapie jest ta sprawa, czy przyjmiemy kolejną rodzinę
naszych rodaków ze Wschodu? I trzecia sprawa – przedszkole nr 17. Proszę o informację,
kiedy  będzie  gotowy  projekt  i  ewentualnie,  kiedy  ruszy  budowa  tego  przedszkola.
Dziękuję bardzo.”
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Pan  Artur Jaroszewski Przewodniczący Rady Miasta Płocka powiedział:  „Dziękuję. Pani
Radna Wioletta Kulpa.”

Pani Radna Wioletta Kulpa  powiedziała: „Dziękuję bardzo. Mam kilka pytań. Pierwsze to
dotyczy Miejskiego Urzędu Pracy. Jak wiemy, zmienił się dyrektor w urzędzie pracy. Jest w
tej chwili Pan Olender. Proszę mi powiedzieć jak wygląda podległość pracowników, ponieważ
w Miejskim Urzędzie Pracy pracuje również żona Pan Dyrektora i  w związku z tym jak
wygląda jej podległość w stosunku do Pana Dyrektora. To trochę chyba, powiedziałabym,
troszkę niefortunne, że jest małżeństwo i jak wygląda podległość w stosunku do tych dwóch
stanowisk  pracy.  Kolejna  rzecz.  Chciałabym,  aby  Pan  Prezydent  powiedział  nam  jak
wyglądało spotkanie z pracownicami żłobków. Na ostatniej sesji wnioskowałam w imieniu
klubu o, w zasadzie zainspirowała mnie ta sprawa do podniesienia tej kwestii na sesji Rady
Miasta Płocka, aby wyrównać wynagrodzenia dla pracownic żłobków przynajmniej do tego
najniższego,  żeby nie  uzupełniać  do kwoty 2.250 stażowym. Kolejna  sprawa dotyczy
informacji, która ukazała się w lutym na jednym z naszych portali płockich Portal Płock, o
sprzedaży dwóch kamienic: Kościuszki 22 i 22A. Jeszcze nie tak dawno jako Rada Miasta
Płocka podejmowaliśmy taką uchwałę w której lokowaliśmy w poszczególnych grupach
inwestycje  w  ramach  rewitalizacji  naszego  miasta,  które  są  konieczne,  które  jak
najszybciej  należy zrealizować i  jaki  podmiot  miałby to  realizować,  ewentualnie  jakie
nakłady, skąd środki. I wówczas rozmawialiśmy o tych dwóch kamienicach. Znalazły się
one w grupie A, czyli te, które należy wyremontować najpilniej, ale była wskazana spółka
ARS i  ReVita na cele oświatowo-edukacyjne,  czy kulturalne, przepraszam, kulturalno-
oświatowe,  czy  kulturalno-edukacyjne,  jakoś  takie  przeznaczenie  było  tych  dwóch
nieruchomości. Dowiedzieliśmy się o tym, że został zorganizowany przetarg, 14 lutego
zostały sprzedane prywatnemu podmiotowi. Mieliśmy sesję w styczniu. Jak rozumiem,
przez  dwa  tygodnie  chyba  nie  zaistniała  taka  sytuacja,  że  nagle  Państwo podjęliście
decyzję  o  sprzedaży  tych  dwóch  nieruchomości.  W  takim  razie  zadaję  pytanie,  po
pierwsze, dlaczego pozbyliśmy się teraz tych nieruchomości,  dlaczego Państwo nas w
styczniu, na sesji styczniowej nie poinformowali o zamiarze, bo to jakby przeczy temu
dokumentowi, który nam przedstawialiście. Namawialiście nas do tego, żeby głosować za
tym dokumentem. I tam były zawarte te informacje o których teraz mówię. Nie, żeby za
chwilkę, nie wiem, Przewodniczący Rady znów nie wyszedł i  powiedział, że Pani Radna to
nie wie w końcu czego chce, albo chce sprzedawać albo nie sprzedawać. Nie. Chodzi o to,
o konsekwencje, że - po pierwsze - nas nie poinformowano jako radnych, że zmieniacie
stan przeznaczenia w sensie w właścicielskim. Nikt nie raczył nam powiedzieć, że ten
dokument już nie jest aktualny, który nie tak dawno przyjmowaliśmy i jaki będzie cel
przeznaczenia  teraz  tej  nieruchomości,  czy  jakby  ten  dokument,  który  my
przyjmowaliśmy  jako  rada  miasta  w  stosunku  do  ARS-u,  mówiąc  o  tych  celach
kulturalno-edukacyjnych  będzie  obowiązywał  również  prywatnego  właściciela  tej
kamienicy, bo nie wiem jakie będzie przeznaczenie tej nieruchomości. I to na razie tyle.
Dziękuję.”

Pan  Artur Jaroszewski Przewodniczący Rady Miasta Płocka powiedział:  „Dziękuję. Pani
Radna Daria Domosławska, proszę.”

Pani  Radna  Daria  Domosławska  powiedziała:  „Panowie  Prezydenci!  Państwo
Przewodniczący!  Szanowni  Państwo!  Wszystkie  interpelacje  oczywiście  złożę  w  formie
pisemnej,  niemniej  jednak  korzystając  z  okazji  zabrania  głosu  zasygnalizuję  w  jakich
tematach zostaną one złożone. Pierwsza to przeprowadzenie analizy i wdrożenie stosownych
działań  mających  na  celu  zapewnienie  godnych  wynagrodzeń  pracownikom  zawodów
medycznych i niemedycznych Płockiego Zakładu Opieki Zdrowotnej. Oczywiście przypomnę,
że  mimo  zapewnień  Ministerstwa  Zdrowia  niektóre  grupy  zawodowe,  szczególnie  te
medyczne, nie otrzymały żadnej podwyżki od kilkunastu lat. Drugi temat to, co prawda jest
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to ponowna prośba,  ale moim zdaniem bardzo istotna,  dotyczy ona rozszerzenia grupy
uprawnionej do bezpłatnych przejazdów komunikacją miejską jaką są pracownicy socjalni o
grupę  opiekunów  świadczących  usługi  opiekuńcze  dla  chorych  i  niepełnosprawnych  na
zlecenie miasta Płocka.  Wiem, że odpowiedź sprzed kilku dni  jest  negatywna, niemniej
jednak  proszę  przynajmniej  o  przeprowadzenie  analizy  i  uwzględnienie  potrzeb  tego
szczególnego środowiska. Trzecia sprawa to temat Miejskiego Przedszkola nr 6. W imieniu
rodziców, mieszkańców osiedla Podolszyce, bardzo dziękuję za przeprowadzone dotychczas
prace, ale nasuwają się tutaj kolejne pytania, szczególnie ze strony rodziców, którzy planują
swoje pociechy wysłać do przedszkola. Czy remont budynku zostanie również zakończony
chociażby wyposażeniem przedszkola w nowe meble, szczególnie te w szatni i na salach na
których przebywają przedszkolaki? Ja nie ukrywam, że nie wyobrażam sobie, żebyśmy tak
szeroki remont zakończyli nie uzupełniając remontu o te detale, które tak na dobrą sprawę
będą w bezpośrednim kontakcie z tymi maluchami. Trzecia rzecz doskonale koresponduje z
korespondencją,  którą  otrzymaliśmy  od  mieszkańców,  a  mianowicie  dochodzi  tutaj  do
ponownej  prośby  o  rozwiązanie  problemów mieszkańców i  właścicieli  garaży  przy  ulicy
Jaśminowej, na rogu ulicy Gałczyńskiego. Temat ciągnie się od kilu lat. Oczywiście chodzi
tutaj  o  nieuprawnione  parkowanie  pomiędzy  garażami.  Temat  się  nasilił  w  momencie
ustawienia szlabanów przy Kauflandzie. W sprawie interpelował już kilka lat temu radny
Kras. Ja czuję się w obowiązku pilotować sprawę dalej, w związku z tym moja interpelacja.
I kolejna rzecz to również sprawa, która ciągnie się od 2018 rok a dotyczy zamontowania,
właściwie wprasowania w szary asfalt  w miejsca mało atrakcyjne dla  dzieci  specjalnych
elementów  kolorowych  umożliwiających  prowadzenie  gier  i  zabaw  chociażby  w  czasie
przerwy szkolnej.  Dlaczego  o to  proszę ponownie  –  ponieważ sprawa utknęła  w takim
martwym punkcie. Po spotkaniu z dyrektorami szkół zostało wytypowanych kilka placówek,
między innymi Szkoła Podstawowa nr 1, 13, 17, 22 i tak na dobrą sprawę ja nie mogę od
nikogo uzyskać informacji w jakim miejscu jesteśmy, czy została przeprowadzona wycena,
kiedy nastąpi realizacja. Za chwilę rozpocznie się ten okres wiosny i myślę, że warto by było
aktywizować dzieci i młodzież do aktywnego wypoczynku. Dziękuję bardzo.”

Pan Artur Jaroszewski Przewodniczący Rady Miasta Płocka powiedział: „Dziękuję bardzo.
Pan Przewodniczący Tomasz Kominek.”

Pan Radny  Tomasz Kominek  powiedział:  „Panie Prezydencie, jedno krótkie pytanie. Ja
wiem, że ostatnio z Panią Radną Teresą Kijek rozmawialiśmy na ten temat, ale wie Pan,
upłynęło już kilka dni i może przyszła do urzędu jakaś ciekawa informacja i miejmy nadzieję,
że pozytywna odnośnie dofinansowania do modernizacji mostu. Będziemy tak co kilka dni
dopytywać.”

Pan  Artur  Jaroszewski Przewodniczący  Rady  Miasta  Płocka  powiedział:  „Dziękuję.  I
ostatnia interpelacja, Pan Radny Łukasz Chrobot.”       

Pan Radny Łukasz Chrobot powiedział:  „Witam wszystkich. Panie Prezydencie! Wysoka
Rado! W związku z tym, że idzie okres wiosenno-letni, wszyscy wychodzą na zewnątrz na
dwór, niebawem będzie oddany do użytku bulwar nad Wisłą nowo powstający, wnoszę o to,
żebyśmy spróbowali wał oddzielający wodę od deptaku zabezpieczyć jakimiś barierkami ze
względu na to, że plac zabaw, który tam się znajduje, bardzo dużo dzieci z rodzinami w
ogóle. To jest na wniosek mieszkańców. Dziękuję.”

Pan Artur Jaroszewski Przewodniczący Rady Miasta Płocka powiedział: „Dziękuję. I jeszcze
Pan Radny Edward Bogdan, proszę.”

Pan Radny  Edward Bogdan  powiedział: „Panie Prezydencie, w związku z wpisaniem do
planu budżetowego miasta Płocka budowy filharmonii, inaczej sali koncertowej, chciałbym
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zapytać na jakim etapie są prowadzone prace inwestycyjne oraz proszę o uzasadnienie
miejsca  wybranej  lokalizacji.  Bo  z  rozmowami,  które  przeprowadziłem  z  mieszkańcami
Płocka, bardzo dużo osób wskazało zupełnie inną lokalizację między Wyższym Seminarium
Duchownym a  Bankiem Handlowym przy  ulicy  Kobylińskiego.  I  proszę  o  uzasadnienie,
dlaczego Państwo bierzecie tylko i wyłącznie tę a nie inną lokalizację. Dziękuję bardzo.”

Pan Artur Jaroszewski Przewodniczący Rady Miasta Płocka powiedział: „Dziękuję. I jeszcze
Pani Przewodnicząca Anna Derlukiewicz.

Pani  Radna  Anna  Derlukiewicz  powiedziała:  „Dziękuję  bardzo.  Panie  Przewodniczący!
Państwo Radni! Panie Prezydencie! Ja tutaj złożę w dniu dzisiejszym interpelację na wniosek
społeczności szkolnej Zespołu Szkół Zawodowych im. Marii Skłodowskiej-Curie, mieszczącej
się przy Narodowych Sił Zbrojnych 7, z prośbą o rozważenie możliwości nadbudowy piętra w
budynku warsztatów szkolnych wraz z wyposażeniem.  W kwietniu  ubiegłego roku do
Wydziału Edukacji i Kultury urzędu miasta został złożony przez dyrekcję szkoły wniosek
inwestycyjny  dotyczący  nadbudowy.  A kształcenie  w tym Zespole  Szkół  Zawodowych
realizowane jest na wysokim poziomie, jego jakość w pełni zaspokaja potrzeby uczniów,
jak i również rodziców tych uczniów. Przykładem wysokiego poziomu mogą być właśnie
dobre wyniki matur oraz wysoka zdawalność egzaminów zawodowych. I uwzględniając
liczne nabory z lat ubiegłych, wydłużenie cyklu kształcenia w technikach z czterech do
pięciu lat  oraz utworzenie według założeń reformy nowego typu szkoły, to jest branżowej
szkoły  II  stopnia,  szkoła  nie  będzie  mogła  sprostać  oczekiwaniom  przyszłych
kandydatów, ponieważ otwarcie większej liczby oddziałów będzie niemożliwe ze względu
na małą bazę lokalową. Szkoła realizuje naukę w zawodach technikum: technik elektryk,
technik elektronik, mechanik, technik pojazdów samochodowych, technik informatyk oraz
technik  teleinformatyk  oraz  szkoła  branżowa  I  stopnia:  elektromechanik  pojazdów
samochodowych, mechanik pojazdów samochodowych i elektryk. I właśnie wychodząc
naprzeciw oczekiwaniom młodzieży oraz ich rodziców niezbędna jest rozbudowa. I będzie
brakowało, według wyliczeń dyrekcji zespołu szkół, dwunastu sal lekcyjnych. Dziękuję
bardzo.”

Pan Artur Jaroszewski Przewodniczący Rady Miasta Płocka powiedział: „Dziękuję bardzo.
Przechodzimy do kolejnego punktu.” 
  

Ad pkt 9  

Pan Artur Jaroszewski Przewodniczący Rady Miasta Płocka powiedział: „Punkt dziewiąty -
odpowiedzi na interpelacje i zapytania radnych. Pan Prezydent Andrzej Nowakowski, proszę
bardzo.”

Pan Andrzej Nowakowski Prezydent Miasta Płocka powiedział: „Szanowni Państwo! Ja, tak
się  dobrze  składa  przy  tej  okazji  tych  interpelacji,  chciałbym zwrócić  uwagę,  że  przed
kilkoma minutami, czy godzinami, rozmawialiśmy o zadłużeniu. Znaczy tutaj trzeba mieć
świadomość, że każdy z tych pomysłów będzie na pewno coś kosztował i tutaj… Co niektóre
rzeczywiście trzeba mieć dofinansowanie, ale to staramy się o to. Natomiast, nie wiem czy
tak pokrótce przynajmniej. Na piśmie, dobrze. W takim razie na piśmie wszystkie odpowiedzi
udzielimy. Dobrze.”    

Pan Artur Jaroszewski Przewodniczący Rady Miasta Płocka powiedział: „Dziękuję bardzo.
Przechodzimy do kolejnego punktu.”    
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Ad pkt 10

Pan Artur Jaroszewski Przewodniczący Rady Miasta Płocka powiedział: „Punkt dziesiąty -
sprawy różne. I zapewne zacznie Pan Prezydent w temacie aportów. Proszę bardzo.”

Pan  Andrzej  Nowakowski Prezydent  Miasta  Płocka  powiedział:  „Szanowni  Państwo,
właściwie to  tym razem w sprawach różnych to  mam tylko jedną informację.  Dzisiaj
Wiceprezydent Roman Siemiątkowski ma imieniny, więc jeśli ktoś chciałby na kawę to
zaprasza bardzo serdecznie. To jest jedyna sprawa różna, nie ma żadnych innych spraw.
Zgadza się, tak, naprawdę zaprasza dzisiaj na kawę i niekoniecznie na pączka.”   

Pan Artur Jaroszewski Przewodniczący Rady Miasta Płocka powiedział: „Czyli łubu-dubu,
łubu-dubu. Czy ktoś z Państwa w sprawach różnych jeszcze? Nie widzę, nie słyszę. Dziękuję.
Zamykam V Sesję Rady Miasta Płocka.”  

Ad pkt 11  

Pan  Artur  Jaroszewski  Przewodniczący Rady Miasta  Płocka zamknął  obrady V Sesji
Rady Miasta Płocka.

Na tym protokół zakończono i podpisano.

Protokołowała       Sekretarz Sesji    Przewodniczący 
 Rady Miasta Płocka  Rady Miasta Płocka

Jolanta Kozera   Tomasz Kominek            Artur Jaroszewski
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	PROTOKÓŁ NR V/2019
	Z OBRAD V SESJI RADY MIASTA PŁOCKA
	ODBYTEJ W DNIU 28 LUTEGO 2019 ROKU
	Listy obecności stanowią załączniki nr 1, 2, 3, 4, 5 i 6 do niniejszego protokołu.
	Ad pkt 1
	Otwarcia obrad V Sesji Rady Miasta Płocka dokonał Pan Artur Jaroszewski Przewodniczący Rady Miasta Płocka. Przewodniczący Rady Miasta Płocka powitał przybyłych na obrady i stwierdził quorum do podejmowania prawomocnych decyzji.
	Pan Artur Jaroszewski Przewodniczący Rady Miasta Płocka powiedział: „(…) Szanowni Państwo! Po raz kolejny sesję Rady Miasta Płocka zaczynamy od tematu smutnego. Trzy tygodnie temu zmarł Jan Olszewski, były premier RP, człowiek prawy z przepiękną kartą opozycyjną w życiorysie. Bardzo proszę Państwa o powstanie i uczczenie Jego pamięci symboliczną minutą ciszy. Dziękuję bardzo.”
	Ad pkt 2
	Pan Artur Jaroszewski Przewodniczący Rady Miasta Płocka powiedział: „Tradycyjnie zaczniemy sesję od wyboru Komisji Uchwał i Wniosków. Bardzo proszę Państwa o zgłoszenie kandydatur do komisji. Proszę o przyciśnięcie stosownego przycisku przed zgłoszeniem. Pan Przewodniczący Tomasz Kominek, proszę bardzo.”
	Pan Radny Tomasz Kominek powiedział: „Zgłaszam kandydaturę koleżanki Radnej Anny Derlukiewicz.”
	Pan Artur Jaroszewski Przewodniczący Rady Miasta Płocka powiedział: „Czy Pani Radna wyraża zgodę?”
	Pani Radna Anna Derlukiewicz wyraziła zgodę na kandydowanie do Komisji Uchwał i Wniosków.
	Pan Artur Jaroszewski Przewodniczący Rady Miasta Płocka powiedział: „Dziękuję bardzo. Pani Przewodnicząca Iwona Krajewska, proszę.”
	Pani Iwona Krajewska Wiceprzewodnicząca Rady Miasta Płocka powiedziała: „Zgłaszam kandydaturę Pana Radnego Łukasza Chrobota.”
	Pan Artur Jaroszewski Przewodniczący Rady Miasta Płocka powiedział: „Czy Pan Radny wraża zgodę?”
	Pan Radny Łukasz Chrobot wyraził zgodę na kandydowanie do składu Komisji Uchwał i Wniosków.
	Pan Artur Jaroszewski Przewodniczący Rady Miasta Płocka powiedział: „Dziękuję. Czy są jeszcze jakieś inne zgłoszenia? Nie widzę. Zatem, Szanowni Państwo, proponuję przegłosować wybór Komisji Uchwał i Wniosków w dwuosobowym składzie przed chwilką przez Państwa zgłoszonym. Poddaję pod głosowanie wybór Komisji Uchwał i Wniosków w zgłoszonym przez chwilą składzie. Proszę Państwa Radnych o zagłosowanie gdy tylko będzie taka możliwość na pulpitach do głosowania. Proszę bardzo. Czy wszyscy Państwo mieli pulpity do głosowania? (niezrozumiały głos z sali) Dobrze, dziękuję za głosowanie. Proszę o podanie wyników, a jednocześnie tych z Państwa, którzy nie mieli możliwości zagłosowania, proszę o zgłoszenie tego problemu do Panów z obsługi auli. Przy 19 głosach na tak i 1 wstrzymującym wybraliśmy Komisję Uchwał i Wniosków. Zapraszam członków komisji do stołu prezydialnego po naszej lewej stronie.”
	Komisja Uchwał i Wniosków:
	Łukasz Chrobot
	Anna Derlukiewicz.
	Pan Artur Jaroszewski Przewodniczący Rady Miasta Płocka powiedział: „Szanowni Państwo! Teraz przed nami uporządkowanie jeszcze dzisiejszego naszego harmonogramu pracy. Jak zapewne Państwo wiecie wpłynęły do nas od Pana Prezydenta dwa wnioski o rozszerzenie porządku obrad. Pierwszy wniosek dotyczy wprowadzenia do porządku obrad projektu uchwały pomieszczonego na druku nr 101 w sprawie uzgodnienia w zakresie dotyczącym Miasta Płocka projektu uchwały Sejmiku Województwa Mazowieckiego w sprawie Nadwiślańskiego Obszaru Chronionego Krajobrazu położonego na terenie powiatów płońskiego, płockiego i sochaczewskiego. I drugi wniosek od Pana Prezydenta dotyczący rozszerzenia porządku obrad o projekt uchwały pomieszczony na druku nr 100 w sprawie określenia zadań rehabilitacji zawodowej i społecznej oraz przeznaczenia na nie środków Państwowego Funduszu Rehabilitacji Osób Niepełnosprawnych na rok 2019. Proponuję, aby druk nr 101 został wprowadzony do porządku obrad jako punkt 23, a druk nr 100 jako kolejny punkt nr 24. Poddam teraz pod głosowanie obydwa wnioski. Poddaję pod głosowanie wprowadzenie do porządku obrad jako punkt nr 23 projektu uchwały pomieszczonego na druku nr 101. Proszę Państwa Radnych o zagłosowanie gdy tylko pulpity do głosownia będą gotowe. Proszę o zagłosowanie. Dziękuję za głosowanie. Proszę o podanie wyników. 22 na tak. Jednogłośnie wprowadziliśmy do porządku obrad druk nr 101. Teraz poddaję pod głosowanie wprowadzenie do porządku obrad jako punkt nr 24 projektu uchwały na druku nr 100. Proszę Państwa Radnych o zagłosowanie. Dziękuję bardzo. Proszę o podanie wyników. 19 na tak. Również i ten punkt został wprowadzony do porządku obrad. Dziękuję bardzo. Rozumiem, że wniosek Pani Radnej dotyczący porządku obrad, tak? Proszę bardzo, Pani Przewodnicząca Wioletta Kulpa.”
	(pisma dot. wprowadzenia projektów uchwał do porządku obrad stanowią załączniki nr 7 i 8 do niniejszego protokołu)
	Pani Radna Wioletta Kulpa powiedziała: „W punkcie cztery, już w części dotyczącej omówienia projektów uchwał, jest zamieszczona uchwała na druku 85 - wstępna lokalizacja przystanków komunikacji na terenie miasta Płocka. Ja prosiłam wczoraj na Komisji Skarbu wnioski skąd pochodziły, bo było takie enigmatyczne stwierdzenie, że pochodzą od mieszkańców, w związku z tym chcieliśmy poznać skąd pochodzą te wnioski tak naprawdę i czy były konsultowane z radami osiedli. I otóż są wnioski dotyczące ulicy Traktowej o przesunięcie przystanku i na ulicy Dworcowej, chociaż mieliśmy jeszcze – i tego wniosku nie widzę w dokumentach, które otrzymaliśmy, w projekcie uchwały, również dotyczy to przystanku przy Ogrodzie Jordanowskim na ulicy Wyszogrodzkiej. I otóż tak, o ile Traktowa jest to wniosek Rady Mieszkańców Osiedla „Winiary” to rozumiem, natomiast o tyle nie rozumiem wniosku dotyczącego przesunięcia przystanku na ulicy Dworcowej. Mało tego, to jest interpelacja Pani Radnej Domosławskiej, która wnioskuje o umieszczenie dodatkowego przystanku autobusowego - stałego lub na żądanie - na ulicy Dworcowej w pobliżu ulicy Lasockiego. Tymczasem likwiduje się ten, który jest obecnie zlokalizowany i przystanek jest przesuwany bliżej dworca PKP. To znacznie - w naszym przekonaniu - utrudnia komunikację, jeśli chodzi o dojście do tego przystanku, który jest w tej chwili na wysokości Politechniki przy ulicy Dworcowej, natomiast nie ma tutaj w ogóle w tych dokumentach, które zostały mi przedstawione przez Pana Prezydenta Dyśkiewicza, wniosku mieszkańców, jak to określono wczoraj na komisji, dotyczącego przystanku na ulicy Wyszogrodzkiej przy Ogrodzie Jordanowskim. W związku z tym nie wiem czyj to jest wniosek. Natomiast ja wczoraj na komisji zaproponowałam, żeby wstrzymać się z omawianiem tego projektu uchwały, nie na tą sesję, tylko najpierw skonsultować to z radą osiedla - między innymi - „Kochanowskiego” i w tym przypadku „Wyszogrodzka”. Co z tego wynika, z tych dokumentów – że one w ogóle nie były konsultowane i nie wiem, czy te rady osiedla w ogóle wiedzą o tym, że będzie zmiana lokalizacji przystanków autobusowych. Mało tego, spotkaliśmy się już ze skargami, które trafiały do rad osiedli, między innymi „Kochanowskiego”, na decyzje, które umiejscawiały przystanek pod blokiem, pod oknami jednego z bloków i mieszkańcy wówczas przychodzili do rady osiedla i protestowali. W związku z tym wolałabym, jeśli mamy rady osiedla i jeśli się szczycimy, że konsultujemy wszystko z radami osiedli, w związku z tym skonsultujmy najpierw ten temat z radą osiedla, niech rada osiedla to zbada, pójdzie do tych mieszkańców, gdzie miałby być ewentualnie zlokalizowany ten nowy przystanek. Z tego co widzę jeden ma być likwidowany a drugi w miejsce tego likwidowanego około 250 chyba metrów, tak jak nam wczoraj mówiono na komisji, ma powstać nowy. W związku z tym apeluję do Państwa Radnych, żeby zdjąć ten punkt z porządku obrad, wstrzymać się, bo nie ma niczego pilnego, co nam wczoraj uzmysłowiono, że to będzie dotyczyło dopiero przyszłych remontów ulic, które będą za kilka być może miesięcy. Zakomunikowano nam, że pewnie w 2019 roku. W związku z tym wolałabym, żebyśmy to poddali konsultacji z radami osiedli. Dziękuję.”
	Pan Artur Jaroszewski Przewodniczący Rady Miasta Płocka powiedział: „Dziękuję. Mamy wniosek zatem o zdjęcie z porządku obrad punktu numer cztery druk nr 85. I ad vocem mamy – Pani Radna Daria Domosławska, proszę bardzo.”
	Pani Radna Daria Domosławska powiedziała: „Panowie Prezydenci! Szanowni Państwo! Gwoli wyjaśnienia, właściwie uzupełnienia wypowiedzi Pani Radnej. Sprawa przystanku na ulicy Dworcowa to jest sprawa z roku 2015, czyli kadencja poprzedniej rady osiedla. Została interpelacja złożona na wniosek rady osiedli. Na jednym ze spotkań rady osiedla zostałam poproszona o złożenie takiej interpelacji i od tego czasu trwały prace nad usytuowaniem dodatkowego przystanku w połowie ulicy Dworcowej, chociażby ze względu na to, że mamy bliskie sąsiedztwo Zespołu Szkół Specjalnych nr 2 i między innymi w trosce o osoby uczęszczające do tego zespołu ten przystanek został tam dodatkowo zaprojektowany. Natomiast sprawa ulicy Traktowej ciągnie się również od czterech lat. Monitorujemy ją. Jestem w stałym kontakcie z radą mieszkańców osiedla. Tak, że myślę, że co do ulicy Dworcowej nie ma żadnych… co do ulicy Traktowej nie ma żadnych oczywiście zastrzeżeń. Dziękuję.”
	Pan Artur Jaroszewski Przewodniczący Rady Miasta Płocka powiedział: „Dziękuję bardzo. Mamy jeden głos za, jeden głos przeciw. Ja bym jeszcze prosił ewentualnie Pana Prezydenta nadzorującego ten obszar, czyli Pana Prezydenta Dyśkiewicza i stanowisko Pana Prezydenta w tej sprawie. Pan Prezydent Andrzej Nowakowski, proszę.”
	Pan Andrzej Nowakowski Prezydent Miasta Płocka powiedział: „Szanowni Państwo! Rzeczywiście w przypadku tych zmian, które są proponowane, są one efektem przede wszystkim wniosków samych mieszkańców. Ulica Traktowa to ma swoją już długą historię, ponieważ tam najpierw pojawił się przystanek a dopiero teraz pojawią się ewentualnie, jak Państwo wyrażą zgodę, kolejne przystanki i dopiero pojawi się w ogóle linia autobusowa, ponieważ przy ulicy Traktowej w końcu rozbudowuje się także osiedle, czyli będzie sens puszczenia tamtędy po prostu linii autobusowej i tą historię zapewne Państwo Radni znają doskonale. Rzeczywiście w przypadku ulicy Dworcowej jest to także na wniosek Pani Radnej Domosławskiej. Zgadzamy się co do pewnej idei, że przystanek to nie jest kwestia likwidacji, co przesunięcia tego przystanku, ewentualnie autobusy, które z ulicy Dworcowej wjeżdżają później w ulicę Jachowicza, będą mogły w takim wypadku zatrzymywać się przy Politechnice, ale właśnie na przystanku przy już ulicy Jachowicza a nie Dworcowej. Natomiast zasadne wydaje się to, co powiedziała zresztą i Rada Osiedla „Dworcowa”, i Pani Radna Daria Domosławska, Pani Przewodnicząca, żeby rzeczywiście przystanek był przy ulicy Dworcowej, bliżej Zespołu Szkół Specjalnych, który jest przy ulicy Lasockiego. Dzięki temu młodzież, dzieci, ale także pracownicy, osoby które są zainteresowane chociażby korzystaniem z centrum terapeutycznego, które tam właśnie jest zlokalizowane, będą mogły właśnie komunikacją miejską... miały tutaj ułatwienie w podróżowaniu. W przypadku ulicy Wyszogrodzkiej, czy ulicy… (niezrozumiałe głosy z sali) Wyszogrodzkiej, tam ewentualne korekty są związane właśnie z, Szanowni Państwo, przebudową ulicy Wyszogrodzkiej i ułatwieniem później komunikacji w także ulicę Kilińskiego, bo to także jest tutaj bardzo istotne, że będziemy starali się tutaj skorelować zarówno przystanki, jak i remont i poprawę komunikacji na tych ulicach przy okazji remontu ulicy Kilińskiego. Dziękuję bardzo.”
	
	Pan Artur Jaroszewski Przewodniczący Rady Miasta Płocka powiedział: „Dziękuję bardzo. I jeszcze Pan Prezydent Dyśkiewicz, proszę.”
	Pan Piotr Dyśkiewicz Zastępca Prezydenta Miasta Płocka powiedział: „Ja chciałem tylko dodać, że nie ma takiej sytuacji, że nowe lokalizacje powstają - nowe lokalizacje przystanków – gdzieś pod blokiem, czy pod balkonem. Natomiast odnosząc się jeszcze do tej kwestii przystanku przy ulicy Kilińskiego a określonego jako - nowego – Ogródek Jordanowski 04 to jest tylko racjonalne podejście do całej sytuacji, dlatego że przesunięcie tego przystanku powoduje, że osoby, które będą wsiadały na tym przystanku do autobusów, będą mogły korzystać z większej ilości linii. W tej chwili można wsiadać tylko z autobusów, które jadą z Radziwia. W tej chwili to spowoduje, że właściwe chyba około sześciu, czy siedmiu linii będzie tamtędy przejeżdżało, więc daje to możliwość po prostu szybkiego skorzystania z komunikacji. Dziękuję.”
	Pan Artur Jaroszewski Przewodniczący Rady Miasta Płocka powiedział: „Dziękuję bardzo. Szanowni Państwo! Wniosek został złożony zatem musimy go przegłosować. Przypomnę – wniosek dotyczy zdjęcia z porządku obrad dzisiejszej sesji druku nr 85, projektu uchwały pomieszczonego na druku nr 85, który mamy w punkcie czwartym. Poddaję zatem pod głosowanie ten wniosek. Przepraszam, proszę jeszcze raz o pulpit do głosowania, ponieważ mam awarię na pulpicie. Już mamy. Poddaję pod głosowanie wniosek dotyczący zdjęcia tego punktu z porządku obrad. Proszę Państwa Radnych o zagłosowanie poprzez wybór jednego z trzech wariantów. Dziękuję bardzo. Proszę o podanie wyników. 10 na tak, przy 11 przeciw wniosek nie został uwzględniony, czyli ten punkt pozostaje w porządku obrad.”
	
	Ad pkt 3
	Materiał: Zadłużenie miasta Płocka na 31 grudnia 2018 roku wraz z analizą zadłużenia w latach 2003-2018 oraz z porównaniem zadłużenia miasta Płocka z innymi miastami na prawach powiatu za 2018 rok stanowi załącznik nr 9 do niniejszego protokołu.
	Pan Artur Jaroszewski Przewodniczący Rady Miasta Płocka powiedział: „Szanowni Państwo, przechodzimy do kolejnego punktu. Punkt trzeci: zadłużenie miasta Płocka na 31 grudnia 2018 roku wraz z analizą zadłużenia w latach 2003-2018 oraz z porównaniem zadłużenia miasta Płocka z innymi miastami na prawach powiatu za 2018 rok. Obszerny materiał mamy przedstawiony przez Pana Skarbnika i Pana Prezydenta. Otwieram dyskusję. Czy ktoś z Państwa Radnych chciałby zabrać głos w tym punkcie? Materiał otrzymaliśmy. Nie widzę zgłoszeń. Jest Pani Przewodnicząca. Proszę.”
	Pani Radna Wioletta Kulpa powiedziała: „Gdybym mogła poprosić o włączenie prezentacji będę wdzięczna. Dziękuję. Rzeczywiście został nam przedstawiony obszerny materiał dotyczący zadłużenia miasta Płocka… dziękuję serdecznie… zadłużenia miasta Płocka od 2003 roku do 2018. Przyznaję, ze swej strony muszę wyrazić uznanie dla osób, które przygotowały ten materiał, że wreszcie jest kompletny, czyli dotyczy również zadłużenia spółek, o co wnioskowałam przez lata, jak również spłat kredytów i innych zobowiązań, które na nas ciążą z tytułu między innymi obligacji. Jeśli mówimy o podsumowaniu tego okresu to chciałabym Państwu zasygnalizować pewne kwestie, bo jakby nasze obawy, czy też stwierdzenia, że zadłużenie, być może, może mieć negatywne skutki dla naszych przyszłych działań inwestycyjnych nie jest wyssane z palca. Chodzi o pewne liczby, które są kształtowane na poziomie tego zadłużenia i które zostały między innymi zobrazowane w tym materiale. Otóż okres podzieliłam na czas 2003-2010 i okres od 2011 do 2018 ze zrozumiałych względów. I ten pierwszy czas, czyli kadencje dwie 2003-2010, ten drugi rok jakby nie jest obejmowany z uwagi na bardzo krótki okres czasu, bo były wybory w końcówce roku, pokazuje poziom, skalę wydatków na inwestycje w tym czasie. I, proszę Państwa, one są porównywalne, 1.200.000.000 i zarówno w jednym, jak i w drugim okresie przy dochodach – i to też jest bardzo istotne, chciałabym Państwu na to zwrócić uwagę, bo teraz oczywiście chwalimy się tym miliardowym budżetem. Oczywiście siłą rzeczy on siłą rzeczy nie bierze się znikąd, tak. To są między innymi podatki pochodzące od mieszkańców, ale i podatki, którymi dzieli się z nami budżet państwa i on rzeczywiście w okresie od 2011 do 2018 znacznie wzrósł. Czyli, jeśli analizujemy zadłużenie, to musimy brać pod uwagę wysokość dochodów, na co sobie może dany samorząd pozwolić i jakie ciążą na nim zobowiązania, żeby można było bezpiecznie spłacać kredyty. Czyli dochody około 4,2 miliarda złotych w tych okresie 2003-2010, natomiast wzrost nastąpił w kolejnym okresie do 6,5 miliarda. I jak wyglądał poziom inwestycji w poszczególnych okresach lat, które podzieliłam. Poziom inwestycji w tym pierwszym okresie wynosił około 30 procent, natomiast w tym drugim okresie 2011-2018 to jest około 18 procent. Gdybym mogła… Już przesunę sobie, dobrze, dziękuję. Teraz chciałabym Państwu również przedstawić w takim wykresie słupkowym jak prezentuje się nasze zadłużenie poprzez zaciągane kredyty, obligacje, zobowiązania, które ciążą na naszym samorządzie. Czyli w tym pierwszym okresie 2003-2010 to było około 350 milionów, natomiast w tym okresie 2011-2018 to jest około 520 milionów. I zderzyłam to ze spłatami zadłużeń, jak one się kształtowały. W pierwszym okresie to było około 122 milionów, a w drugim 316, czyli to jest około 200 milionów więcej, które musimy zarezerwować środków w budżecie na spłatę z tytułu zadłużenia. To jest bardzo istotne z punktu widzenia stabilności samorządu i zastanowienia się, czy rzeczywiście te kredyty są na tyle atrakcyjne - przy założeniu oczywiście poszczególnych warunków umów - są na tyle atrakcyjne, że powinniśmy rzeczywiście brnąć dalej w to zadłużenie. I oczywiście skala inwestycji, którą mamy do realizacji, to też jest istotne z tego punktu widzenia. Dobrze. I to na co chciałam też zwrócić uwagę, czyli warunki przy jakich zawiązywane są kolejne umowy kredytów. Zawsze jest to WIBOR plus określony procent. I w przypadku wcześniejszego okresu był to WIBOR około 0,53 procenta, średnio, ja to uśredniłam oczywiście wszystko, natomiast w tym drugim okresie 2011-2018 jest to 0,88 poza WIBOR-em. Oczywiście Państwu wydaje się być może, że jest to mała różnica procentowa. Ale proszę sobie to przeliczyć, gdybyśmy wzięli 100 milionów kredytu, bo takie kredyty były w tym zestawieniu, które są prezentowane przez Pana Skarbnika, czyli siłą rzeczy ta kwota oczywiście spłaty zobowiązań znacznie wzrasta. Jeszcze mam jedno pytanie do Pana Skarbnika – dlaczego w tym materiale, który obrazuje wszystkie umowy kredytów ostatni kredyt, który widzę w tej tabeli – zaraz, tylko sobie go odszukam, mam – ostatni kredyt, który Państwo wpisaliście do tabeli, jest z 4 stycznia 2017 na kwotę 84 milionów. Chciałam się zapytać co się dzieje z 2018, dlaczego tego 2018 nie ma w tej tabeli zestawień aktualnych umów podpisywanych z bankami, bo to też w jakiś sposób będzie zmieniało ten obraz załącznika nr 4. I teraz tak, ja wypowiadałam się do mediów i chcę podkreślić, i zwrócić na to chyba najbardziej uwagę – tu nie chodzi o to, że ja mam krytykować tylko i wyłącznie Prezydenta, że bierze kredyty, że robi źle, że zadłuża to miasto i tak dalej – chodzi o nasze bezpieczeństwo i możliwość realizowania pewnych planów i inwestycji dla tego miasta. Bo to nie chodzi tak, że nasza era rozwoju miasta kończy się i zaczyna tylko i wyłącznie na roku wyborczym, tylko że stabilnie, bezpiecznie realizujemy inwestycje w międzyczasie, w tych latach, kiedy rozpoczynamy kadencję i jak kończymy kadencję. Państwo doskonale doświadczyliście tego zbicia inwestycji w roku 2018, natomiast chciałabym zwrócić na rok 2020, o którym już mówiłam i który z tego wynika, że Prezydent tak naprawdę zbagatelizował, gdy przyjmowaliśmy budżet na 2019 rok na sesji w grudniu, że na przyszły rok planujemy tylko na nowe inwestycje wydać około 200 tysięcy złotych, na nowe inwestycje – zaznaczam. Kontynuacja okej, jest zaplanowana. Natomiast co się stanie z nowymi inwestycjami, które chcielibyśmy wpisać do budżetu. I pytanie oczywiście o kolejne kredyty, tak, bo zapewne za chwilkę będzie mi powiedziane, że te inwestycje będą wpisane ale oczywiście zaciągniemy kolejny kredyt 80, 70, 100 milionów, nie wiem ile. Ale to jest dalej zadłużanie tego miasta, tak samo jak i spółek. I jeśli chodzi o spółki to proszę mi powiedzieć – jest Pan Prezes Wodociągów – jak wygląda spłata zobowiązań Wodociągów. Jeśli Państwo popatrzylibyście na tą tabelę wygląda bardzo dobrze, bo jeśli nam z 27 milionów zadłużenie spada z roku na rok, rok do roku, do 11 milionów, to wydawałoby się, że to jest okej. Tylko pytanie z czego spółka Wodociągi spłaca te zobowiązania, czy między innymi nie z Państwa środków finansowych, czyli z podwyżek cen wody, które między innymi Państwo drastycznie odczuliście. Bo jeśli patrzę na inne spółki to ta zmiana zadłużenia jest o około jeden milion w ciągu roku, rok do roku, czyli milion złotych spółka spłaca zadłużenie. Natomiast Wodociągi spłacały ponad 10 w jednym roku. Czyli coś odbywa się kosztem innych. Też na to zwróćmy uwagę. To nie jest bezkosztowo. Nie tylko mowa o pieniądzach ale i również budżetach domowych każdego mieszkańca. Dziękuję.”
	(prezentacja stanowi załącznik nr 10 do niniejszego protokołu)
	Pan Artur Jaroszewski Przewodniczący Rady Miasta Płocka powiedział: „Dziękuję. Pan Przewodniczący Tomasz Kominek, proszę.”
	Pan Radny Tomasz Kominek powiedział: „Panie Przewodniczący! Panowie Prezydenci! Państwo Radni! Wielce Szanowni Mieszkańcy Płocka! Po wnikliwej analizie dokumentu, zapoznaniu się z dokumentem przedstawionym przez Ratusz, chciałem z Państwem podzielić się pewnymi spostrzeżeniami oraz pewną refleksją, dlatego, że w tym roku mamy jubileusz 15-lecia wejścia Polski do Unii Europejskiej i chciałem poruszyć w kilku zdaniach temat: Unia Europejska dla Płocka, Płock dla Unii Europejskiej w kontekście zadłużenia miasta Płocka. I muszę Państwu powiedzieć, że podczas dwóch dekad samorządności, a w szczególności podczas tego trwania piętnastoletniego Polski w Unii Europejskiej, Płock liczył i mógł liczyć – i to są fakty – na 620 milionów unijnego wsparcia. Tuż po wejściu Polski do unii pojawił się pierwszy program europejski dla regionów. Mam na myśli oczywiście region jakim jest Mazowsze. Natomiast z tego pierwszego programu dla Płocka w latach 2004-2006 spłynęło 25 milionów złotych. W następnych latach mieliśmy do czynienia już z Regionalnym Programem Operacyjnym Województwa Mazowieckiego, który bynajmniej mi jest lepiej znany niż ten pierwszy program w latach 2004-2006 i już z tego programu dla Płocka w owym czasie, czyli w latach 2007-2013, spłynęło w procesach inwestycyjnych blisko 330 milionów środków europejskich. Dziś funkcjonujemy w Regionalnym Programie Operacyjnym 2014-2020 i muszę Państwu powiedzieć, że gdybyśmy wyjęli inwestycję jaką była modernizacja czy rewitalizacja nabrzeża wiślanego oraz inwestycję, która przed nami w tym roku, czyli kompleksowa modernizacja ulicy Kilińskiego, do Płocka spłynęło 265 milionów złotych. Pozwólcie Państwo, że w kilku dosłownie zdaniach przeczytam obrazowo to co przez te lata z tych środków było realizowane, dla przypomnienia. Pierwsze środki unijne, o czym mówiłem, odmieniły ulicę Tumską - nie wiem, czy Państwo pamiętacie – i Wzgórze Tumskie, przebudowano opactwo pobenedyktyńskie. Mam świadomość, że Wojewódzki Szpital Zespolony to nie ten samorząd, ale zyskał on w owym czasie specjalistyczny sprzęt medyczny, a także duże pieniądze wzmocniły płockich przedsiębiorców. Wiem, że to może nie ten samorząd, ale tak było. Późniejszy okres to nowe wsparcie, również szpital wojewódzki. Tak naprawdę dodatkowe wyposażenie informatyczne wzbogaciło Płocki Zakład Opieki Zdrowotnej. Nadal zachodziły zmiany na ulicy Tumskiej. Jedna z kamienic została rozbudowana i zaadaptowana na potrzeby Muzeum Mazowieckiego, nie wiem czy Państwo pamiętacie, blisko 14 milionów złotych. Rewitalizację przeszyły też zabytkowe budynki, chociażby słynnej płockiej Małachowianki, blisko 17 milionów złotych. Miasto zyskało także nową instytucję kultury prowadzoną wspólnie z samorządem województwa. Muzeum Żydów Mazowieckich mam na myśli. Nowe oblicze zyskał miejski dworzec kolejowo-autobusowy. Wykorzystano wtedy de facto inicjatywę bazującą na środkach europejskich Jessikę. Za chwilę rusza jej kolejna edycja i warto też z punktu widzenia samorządu odnosić się do tego tematu. Wykorzystano wtedy 10 milionów złotych na remont budynku, ale też terenu wokół dworca. To doskonale wiemy. Dzięki wsparciu z agendy unijnej w latach 2007-2013 Płock zyskał przecież instytucję o dużym znaczeniu gospodarczym czyli Płocki Park Przemysłowo-Technologiczny, 29 milionów złotych. A już z nowej perspektywy, tak naprawdę przed chwilą, bo w tamtej kadencji, Płock zyskał pieniądze – 27 i pół miliona złotych - dzięki którym w niedalekiej przyszłości 110 hektarów użytków rolnych zlokalizowanych na osiedlu Trzepowo zmieni się na tereny inwestycyjne. Nowe RPO to również wsparcie dla instytucji kultury. 2,7 miliona z Unii Europejskiej miasto Płock przeznaczyło na adaptację budynku przy ulicy Jakubowskiego na siedzibę POKiS. Warto też nadmienić drogi, ponieważ mieszkańcy bardzo są zainteresowani, tak jak i my, rozwojem dróg. Odczuwalną zmianą były też remonty i rozbudowa dróg, o czym przed chwilą powiedziałem. Wśród nich łącznik pomiędzy rondem Wojska Polskiego a węzłem obwodnicy północno-zachodniej Bielska - blisko 29 milionów złotych. Rozbudowa ulicy Otolińskiej 24,5 miliona złotych pozyskanych środków. Zmiany też dotyczyły ciągów dróg wojewódzkich. W Płocku drogi 559 i 562 - blisko 17 i pół miliona złotych. Podpisano 64 umowy w ramach Regionalnego Programu Operacyjnego, które – jeszcze raz powtórzę – zmieniły Płock, ponieważ spłynęło dla Płocka i płocczan 265 milionów wsparcia unijnego. To były 64 umowy podpisane dla Płocka, z tą historyczną, którą wielokrotnie podkreślaliśmy, tak ważną i dużą dla mieszkańców, czyli projekt budowy obwodnicy miasta. Okazało się, że to było ponad 100 milionów złotych zainwestowane z środków europejskich w tę inwestycję. Wyremontowano też Przemysłową, Kostrogaj, Wiadukt, aby poprawić bezpieczeństwo kierowców i pieszych. Stworzono wiele kilometrów ścieżek rowerowych i tak dalej, i tak dalej. Warto nadmienić, że będziemy się cieszyć z nowych autobusów i tych kolejnych projektów, których tu nie uwzględniłem. I, Szanowni Państwo, wielokrotnie przecież w samorządach, między innymi u nas, te kredyty, zobowiązania finansowe, które zaciągane były przez prezydenta jednego czy drugiego, służyły jako wkład własny właśnie do tych projektów europejskich, bo w moim przekonaniu – i myślę, że nie tylko moim – jeżeli za 20 procent wkładu własnego, nawet kredytowego i zobowiązania długoterminowego możemy liczyć na 100 procent długo oczekiwanej inwestycji, która niejednokrotnie nie mogłaby być zorganizowana przez samorząd z braku tych środków, to za 20 procent kredytu mamy 100 procent inwestycji, która podnosi majątek miasta. I warto też przy - w pewien sposób - zadłużeniu miasta i środkach, które z tego zadłużenia są wkładem własnym do tych środków, mówić też o majątku miasta, ponieważ przez te 15 lat zarówno jeden prezydent, jak i drugi prezydent - w mojej ocenie, i nie tylko mojej - w sposób znaczący podniósł nie tylko atrakcyjność, ale przede wszystkim majątek miasta i to wynika z tych liczb, które Państwu przedstawiłem. I w mojej ocenie to jest jedyny, słuszny kierunek zaciągania tych kredytów. Tylko też proszę prezydenta, że jeżeli będziemy w przyszłości, w przyszłych latach, oceniać zadłużenie miasta, żebyśmy trochę więcej uwagi też poświęcili majątkowi miasta. Z budżetu miasta też to wynika. Wielokrotnie mówiliśmy, że Płock dziś – i dalej to mogę z pełną odpowiedzialnością powtórzyć – myślę, że nie tylko na Mazowszu jest liderem w pozyskiwaniu środków unijnych, bo proszę zwrócić uwagę – to nie jest chwalenie, ale to są fakty – że przed 2003 rokiem, przed jakby środkami z Unii Europejskiej, budżet tego miasta to 365 milionów. Dziś wykorzystując pewne możliwości oraz te środki to jest miliard złotych. To poza Warszawą jest największy budżet, tak naprawdę, na Mazowszu. Dziękuję bardzo.”
	Pan Artur Jaroszewski Przewodniczący Rady Miasta Płocka powiedział: „Dziękuję bardzo. Nim przekażę głos Panu Skarbnikowi pozwolę sobie sam również podejść do mównicy. Panie Prezydencie! Wysoka Rado! Szanowni Państwo! Drodzy Państwo, to nie przypadek, że bardzo często na temat zadłużenia miasta Płocka i aktualnej sytuacji finansowej miasta publicznie wypowiadają się ci, którzy najbardziej do tego zadłużenia przyczynili się swoją aktywną działalnością twórczą w dziedzinie finansów w latach 2003-2010. Od lat Płock boryka się z dziedzictwem długów zaciąganych właśnie w latach 2003-2010. Wówczas miała miejsce najbardziej dynamiczna skala zadłużania miasta i być może nie wszyscy Państwo o tym pamiętacie, ale od roku 2009 Płock jest w ścisłej czołówce najbardziej zadłużonych polskich miast. Poproszę o slajd A. Szanowni Państwo, tak jak Pani Radna Kulpa, pozwoliłem sobie podzielić etapy funkcjonowania naszego miasta… okres funkcjonowania naszego miasta na dwa etapy: 2002-2010 i 2010-2018. Dlaczego – jest to chyba dla wszystkich Państwa oczywiste. Zwróćmy uwagę jak wyglądała dynamika zadłużania miasta Płocka w latach 2002-2010. Początek rządów Prezydenta Milewskiego 87 milionów, koniec 312 milionów. Oznacza to dynamikę, czyli wzrost zadłużenia miasta przez osiem lat o 257 procent. W latach 2010-2018 wzrost zadłużenia – tak jak mamy w materiale podane – wzrósł, to jest od 312 do dwustu…, przepraszam, do 516 milionów złotych, to jest wzrost o 65 procent. Myślę, że skala wzrostu, czyli 257 do 65 procent jako dynamika jest bardzo istotne. Bardzo często Pani Przewodnicząca - i nie tylko - zarzucając problemy finansowe miasta powołuje się, powoływała się na chociażby komisjach na zadłużenie spółek. Prosiłbym w takim razie o pokazanie slajdu B. Chciałbym Państwu pokazać, co zresztą wynika również z materiału, który otrzymaliśmy, jak wyglądała i wygląda dynamika zadłużania spółek miejskich, łączna dynamika zadłużania wszystkich spółek miejskich, również przez te szesnaście lat, w podziale na dwa ośmioletnie etapy rządów. Za Prezydenta Milewskiego zadłużenie łączne spółek wzrosło, tak jak widzimy na tym slajdzie, z 65 milionów do 122 milionów, czyli o 88 procent, za Prezydenta Nowakowskiego, również przy moim – nie ukrywam – udziale, ze 122 milionów do 155 milionów, czyli o 27 procent. Również widać na przykładzie tych słupków i tych wartości jak wyhamowuje dynamika zadłużenia. Co jeszcze bardzo istotne. Szanowni Państwo, w materiale, który otrzymaliśmy, możemy przeczytać, że przez ostatnie cztery lata łączne zadłużenie spółek komunalnych maleje. Myślę, że przy zadłużeniu spółek komunalnych warto powiedzieć też o jeszcze jednym istotnym elemencie, a mianowicie to, że spółką najbardziej zadłużoną spośród wszystkich spółek jest MTBS. Ponad 50 procent całego zadłużenia wszystkich spółek to jest MTBS. Ale również od kilku lat następuje wyraźny spadek tego zadłużenia w przypadku tej najbardziej zadłużonej spółki. W roku 2010 MTBS zadłużony był na 114 milionów, w 2018 na 88 milionów. Widać wyraźny ponad 20-procentowy spadek zadłużenia. Co jeszcze bardzo istotne, Szanowni Państwo, analizując zadłużenie spółek trzeba brać pod uwagę majątek tych spółek, gdyż nieraz padają puste, nieracjonalne argumenty, iż miasto będzie musiało spłacać długi spółek. Każda z tych spółek, Szanowni Państwo, ma pokrycie majątkowe wielokrotnie przekraczające zadłużenie spółek i z tego chociażby tytułu nie grozi to naszemu miastu. Padł przykład wodociągów miejskich. Ja bym powiedział jeszcze jedno. W ciągu ostatnich ośmiu lat dwie spółki dosyć dynamicznie zadłużały się. Były to wodociągi miejskie – Wodociągi Płockie i były to Inwestycje Miejskie. W przypadku Wodociągów, jak Państwo wiecie, w ciągu ostatnich ośmiu lat następuje niespotykany na skalę miasta Płocka program modernizacji kanalizacji miejskiej. Bardzo szczegółowo Pan Skarbnik rozpisał nam zadłużenie każdej ze spółek, również Wodociągów, na przestrzeni ostatnich szesnastu lat i widać, że akurat w przypadku Wodociągów dynamika spłaty zadłużenia w ciągu ostatnich kilku lat jest wzorcowa. Z roku na rok to zadłużenie spada. Natomiast to jak duża jest to skala inwestycji zakopanych pod ziemią, których na co dzień mieszkaniec nie widzi, to akurat my jako radni powinniśmy mieć tego świadomość. Co do Inwestycji Miejskich również Inwestycje Miejskie, jak wszyscy wiemy, realizują obiekty użyteczności publicznej, które między innymi… o które bardzo często zabiegają na tej auli ci, którzy dzisiaj krytykują zadłużenie miasta. Nawiążę do tego co powiedział Pan Przewodniczący Tomasz Kominek, a co na tej sali wielokrotnie również mówię. Otóż odkąd Polska jest w Unii Europejskiej trwa, Szanowni Państwo, wyścig i swoista rywalizacja samorządów miejskich, samorządów polskich o dotarcie do tych funduszy unijnych, które nam unia oferuje. Nie wszyscy skutecznie o te środki zabiegają. Niektórym się to udaje bardziej, niektórym się to udaje mniej. Ale ponieważ jest możliwość uzyskania dofinansowania przede wszystkim do inwestycji, na poziomie nieraz 80 procent, nieraz 50, nieraz tylko 30, ale zawsze jest to wysoki poziom dofinansowania. Głupotą i grzechem byłoby nie skorzystać z tego i nie pochylić się po te środki. Ale oczywiście wymaga to dopełnienia do 100 procent wkładu własnego, co niestety skutkuje wzrostem zadłużenia. I powiem Państwu, że tak długo jak długo będziemy korzystać jako Polska z dofinansowania unijnego, tak długo wszystkie sprawnie zarządzane samorządy w Polsce, wszystkie miasta, będą zwiększać zadłużenie posiłkując się środkami własnymi na dofinansowanie do środków unijnych. W materiale, który otrzymaliśmy od Pana Skarbnika, jest również porównanie z miastami stutysięcznymi. Pewnie również nie wszyscy Państwo o tym pamiętają, ale od roku 2009 – powtórzę: od roku 2009 – Płock stał się liderem zadłużenia miast stutysięcznych i to zarówno w liczbach bezwzględnych, jak i w przeliczeniu na jednego mieszkańca. Najgorsze lata pod tym względem to były lata 2009-2010. Teraz stopniowo sytuacja Płocka w tych statystykach porównawczych poprawia się, natomiast cały czas jest to w dużej mierze borykanie się ze smutnym dziedzictwem finansowym końcówki rządów Pana Prezydenta Milewskiego. Teraz poprosiłbym o slajd C. Szanowni Państwo! Bardzo ważnym wskaźnikiem dotyczącym zadłużenia jest procent jaki dług miasta stanowi w odniesieniu do dochodów własnych miasta. I tutaj również pozwoliłem sobie pokazać Państwu trzy słupki pokazujące początek kadencji Prezydenta Milewskiego, koniec kadencji Prezydenta Milewskiego a początek kadencji Prezydenta Nowakowskiego i koniec ośmioletnich dotychczasowych rządów Pana Prezydenta Nowakowskiego. Myślę, że ten slajd mówi najwięcej z tych wszystkich, które pokazałem. Na początku rządów Pana Prezydenta Milewskiego dług stanowił 22 procent dochodów miasta, pod koniec rządów Pana Prezydenta Milewskiego 51 procent. Do roku 2018, czyli obejmując kadencje, dwie kadencje Pana Prezydenta Milewskiego, ten udział minimalnie ale zmalał, Szanowni Państwo. Nie rósł tylko już zmalał. Szanowni Państwo, w roku - tak jak powiedziałem - w roku 2010 zadłużenie Płocka było rekordowe. Byliśmy wówczas niechlubnym liderem w statystykach zadłużenia. Ale tak naprawdę, Szanowni Państwo, ówczesne zadłużenie miasta Płocka było o przynajmniej kilkadziesiąt milionów wyższe. Również pewnie nie wszyscy o tym pamiętamy, ale ówczesna ekipa rządząca Płockiem przy dużym wsparciu Pani Radnej, która dzisiaj nas krytykuje, postanowili ratować finanse miasta wyprzedając najcenniejszy jego majątek. Pamięta Pani Radna jak zadłużała Pani miasto Płock. Pamięta Pani, to dobrze. (niezrozumiały głos z sali) Podsumowując – jesteśmy w czołówce najbardziej zadłużonych miast stutysięcznych, jest tak od roku 2009, ale nie jesteśmy już na szczęście liderem zadłużenia jak niestety było to w latach 2009-2010. Od kilku lat wskaźniki zadłużenia poprawiają się, poziom zadłużenia jest bezpieczny i w pełni kontrolowany, zarówno przez profesjonalnego Skarbnika, profesjonalnego Prezydenta, jak i Regionalną Izbę Obrachunkową, czyli instytucję nadzorującą finanse samorządów. Dziękuję. Pan Skarbnik Wojciech Ostrowski, proszę bardzo.”
	(prezentacja stanowi załącznik nr 11 do niniejszego protokołu)
	Pan Wojciech Ostrowski Skarbnik Miasta Płocka powiedział: „Dziękuję bardzo. Znaczy ja odniosę się jakby do pytań i kilku wyjaśnień. Więc, jeśli chodzi o Wodociągi to na cenę wody w mieście przekładają się koszty spółki, nie spłata zadłużenia. Spłata zadłużenia, jak Pani Radna bardzo dobrze – myślę – wie, jest spłatą tylko cash flow-ową, czyli przepływów pieniężnych, nie ma wpływu na koszty, które właśnie stanowią podstawę wyliczenia ceny wody. To po pierwsze. Więc te 10 milionów nie wpłynęło w żaden sposób na to. Oczywiście wpływają na tą cenę wody inwestycje i amortyzacja, i to jest prawda. Jeśli chodzi o kredyt o który Pani Radna pyta, że tam jest 84 miliony, ostatni w 2017 – tak, ponieważ ostatnią umowę kredytową podpisaliśmy w roku 2017 z EBI. W roku 2016 podpisaliśmy umowę na obligacje. Plan ciągnienia tych obligacji to był rok 2016-2017, EBI był rok 2017-2020 i też jak Państwo Radny wszyscy dobrze wiecie, cały czas przesuwamy te ciągnienia tego zadłużenia, dlatego to nie ma kolejnych nowych umów. Ja tak chciałem tylko powiedzieć, że w mojej kadencji czteroletniej zadłużenie wzrosło o 44 miliony, a nadwyżka operacyjna wyniosła 432 miliony. To jest jakieś 75 procent całych dwóch kadencji Pana Prezydenta Nowakowskiego i około 70 procent dwóch kadencji poprzedniego Prezydenta. Więc myślę, że przykładamy naprawdę bardzo dużą wagę do finansów i do zadłużenia. Natomiast tutaj taka drobna uwaga do materiału przygotowanego przez Panią Radną, ale również przez Pana Przewodniczącego. Istotą spłaty zadłużenia i istotą w ogóle działania samorządu to nie są dochody. Dochody to jest bardzo ważna rzecz oczywiście, ale najważniejsza jest nadwyżka operacyjna, o czym tłumaczę odkąd tylko przyszedłem, że to jest najważniejszy wskaźnik w którą stronę dążymy, ponieważ z tych pieniędzy właśnie możemy te inwestycje finansować z własnych środków, bez zewnętrznych. I ja tu bym chciał tak tylko tak powiedzieć, żeby Państwo nie wiem czy sobie zrobili takie analizy czy też nie, ale w latach 2003-2010 nadwyżka operacyjna – co jest bardzo dobrze, to broń Boże, żeby ktoś nie mówił, że to jest źle – wyniosła 645 milionów i była o jakieś 80 milionów mniej więcej wyższa niż nadwyżka operacyjna lat 2011-2018, która wyniosła wtedy 568 milionów. Wynika to tylko i wyłącznie z tego, że rządy krajowe – nazwijmy to – w ostatnich latach, ale to nie mówię w ostatnich czterech latach, tylko mówię w ostatnich pewnie dwunastu, piętnastu latach, przesuwają wydatki na samorządy i to widać, i to było jakby przyczyną spadku nadwyżki operacyjnej. Jeśli Państwo zobaczą nadwyżkę w latach, powiedzmy, 2005-2008 około 100 milionów, potem już od 2009 zaczęła spadać, 2010, 2011, w 2011 10 milionów, więc to pokazuje skalę gdzie byliśmy i to właśnie pokazuje również dlaczego nam wtedy w 2011 obniżono rating, ponieważ to jest główne miejsce, główna pozycja na którą patrzą wszystkie instytucje finansowe, tak Fitch, jak i banki. Więc to myślę, że to jest clou. I gdybyśmy spojrzeli też na rok 2010 i 2018, chociaż ja naprawdę nie chcę tutaj robić porównań, które by cokolwiek złego mówiły, bo Pani Radna pokazała jedną rzecz istotną. W zasadzie zadłużenie poprzednich ośmiu lat i ostatnich ośmiu lat wzrosło w podobnych wysokościach, tak - 224 miliony wzrosło w latach 2003-2010 i 204 miliony wzrosło w latach 2011-2018. Wydatki na inwestycje 1,2 miliarda i tu, i tu. Więc myślę, że każdy zarządza tak dobrze jak potrafi. Natomiast czym właśnie te inwestycje były sfinansowanie. A więc, tak jak powiedziałem, w latach 2003-2010 nadwyżka operacyjna to 645 milionów, dochody majątkowe, czyli takie zewnętrzne dochody, które były bezzwrotne, to 300 milionów. Przyrost zadłużenia w tamtym okresie 224, o czym wspomniałem, i sprzedaż PEC 48 milionów i to w zasadzie pokryło całe wydatki majątkowe lat 2003-2010. Natomiast, jeśli chodzi o 2011-2018 to nadwyżka finansowa to 568 milionów, dochody majątkowe to 462 miliony prawie, czyli ponad 160 milionów udało się pozyskać więcej. I to jest w nawiązaniu do tego co mówił przed chwilą Pan Radny Tomasz Kominek. Myślę, że bardzo dobrze, że z tych środków korzystamy, tak korzystaliśmy wcześniej, jak i korzystamy w ostatniej kadencji, i przyrost zadłużenia – te 204 miliony. To jakby również ostatnie lata tego, myślę, dobrego zarządzania miastem spowodowało, że ten rating wrócił w roku 2017 do poziomu takiego jaki był w roku jeszcze 2010. Właśnie dzięki temu, tak naprawdę, głównie dzięki nadwyżce finansowej, bo to jest clou. Jeśli Państwo spojrzą w 2010 musieliśmy mieć sześć lat nadwyżki finansowej niewydawanej na nic innego, gdyby poszła na spłatę zadłużenia. Dzisiaj mamy tu około czterech lat. I to pokazuje, tak naprawdę, skalę zarządzania finansami miasta. Dziękuję bardzo.”
	Pan Artur Jaroszewski Przewodniczący Rady Miasta Płocka powiedział: „Dziękuję bardzo. Ponownie Pani Radna.”
	Pani Radna Wioletta Kulpa powiedziała: „Dziękuję bardzo. Tak Pan sobie pomanipulował, Panie Przewodniczący, tymi danymi i Pan uważa, że teraz jest wszystko super, idealnie, fantastycznie, mamy zarządzane miasto przez fantastycznego prezydenta, jak rozumiem mamy też najlepszego przewodniczącego rady. I teraz tak, manipulacja Pana danymi informacjami polega na tym i zaraz Państwu to powiem w czym rzecz, że zadłużenie do którego przyczynił się również Pan Przewodniczący Jaroszewski, nie wzrosło za Prezydenta Nowakowskiego z 350 milionów, które pozostawił, załóżmy, Prezydent Milewski, do 516, które zostawia na koniec 2018 roku Pan Prezydent Nowakowski. To jest błędne myślenie. Zadłużenie za czasów Pana Nowakowskiego wzrosło o kwotę 520 milionów złotych. I teraz tak, analogicznie, 2011 rok - zadłużyliśmy miasto na kolejne 60 milionów chyba, Panie Skarbniku, bo widzę… mam trochę niewyraźną tą kwotę, albo 60 albo… (niezrozumiały głos z sali) ...60. 2012 – 40 milionów. To są nowe kredyty, nowe zadłużenie. Kolejny rok. 2013 jest bardzo ciekawy – 156.850.000. W jednym roku roku zadłużyliśmy miasto Płock o 156 milionów. Kolejny rok 2014 – 100 milionów. O kolejne 100 milionów zadłużyliśmy również, dzięki głosowi Pana Przewodniczącego Jaroszewskiego. 2015 rok – o kolejne 50 milionów. 2016 – 6 milionów. 2017 – 27 milionów. 2018 – 81 milionów. Czyli, gdybyśmy to wszystko zsumowali od roku 2011 do 2018 zadłużyliśmy miasto Płock dodatkowo na 520 milionów złotych. Za czasów Pana Prezydenta Milewskiego do 2003 roku zakończyliśmy budżet zadłużenia o 350 milionów. Czyli porównanie jest de facto dla mnie trochę irracjonalne, to co Pan mówi i w ogóle odnoszenie się teraz w tej pozycji do dochodów, zgodzę się, rzeczywiście nadwyżka budżetowa stanowi tą najbardziej ważną rzecz, tylko że dla nas jakby dla porównania operujemy dochodami, wydatkami, bo też patrzymy w kontekście naszych możliwości finansowych jako miasto ile możemy wydać. To jest skala też nieporównywalna, ale dzięki czemu mamy jako samorząd i inne samorządy w Polsce wyższe dochody – dzięki temu między innymi, że partycypujemy w tych środkach, wreszcie od roku 2016 możemy realnie uczestniczyć w budżecie również skarbu państwa, że są to wyższe wpływy między innymi z podatków, które trafiają do budżetu państwa i tym samym do budżetów samorządów. Mogło być to wcześniej. Pytanie dlaczego nie było to robione. Niech się Pan zapyta swoich decydentów, dlaczego wcześniej nie dzielono więcej na samorządy, dopiero od 2016 roku mamy większy udział w budżecie skarbu państwa. To jest jedna kwestia. (niezrozumiały głos z sali) Druga... Dziękuję bardzo za dobrą zmianę, za podpowiedź. Druga kwestia dotyczy spółek. Ja nie bez kozery powiedziałam o zadłużeniu spółek i Wodociągach. Bo popatrzcie Państwo, 2016 rok - zadłużenie Wodociągów jest 27 milionów, w 2017 jest 17 milionów, czyli spłacono 10 milionów zadłużenia. Przy innych spółkach – Inwestycje 34 do 30 spadło, MTBS 94 do 89, MZGM praktycznie w ogóle ale to z innych powodów, Komunikacja Miejska z 13 do 11 milionów, czyli 2 miliony tylko spłacili, Rynex z 10 do 9, jeden milion tylko spłacił, kolejna spółka PGO – z 11 do 9 milionów. Czyli to nie jest taka skala dziesięciomilionowa jak w przypadku Wodociągów. W związku z tym zastanawiam się gdzie jest tu źródło podstawowe 10 milionów wolnych środków w Wodociągach, że są w stanie spłacić tak olbrzymie zadłużenie. Ja nie neguję, żebyśmy się dobrze zrozumieli, zadłużenia Wodociągów, bo cieszę się, że Wodociągi rozwijają sieć i że cały czas w tym zakresie inwestujemy, bo to jest też istotne i też to są środki zewnętrzne, które wykorzystujemy na ten cel. Natomiast chodzi mi o sam mechanizm, skąd te środki wolne pochodzą, że możemy 10 milionów w ciągu jednego roku spłacić w jednej spółce zadłużenia. A co do MTBS-u. Tak Pan utyskiwał na ten MTBS, Przewodniczący Jaroszewski, że najbardziej został zadłużony ten MZGM biedny przez Prezydenta Milewskiego. To w takim razie pytanie, quiz dla Pana – ile mieszkań wybudowały MTBS-y w latach 2003-2010 a ile w latach 2011-2018 i ta liczba dopiero Panu otworzy oczy, aczkolwiek dziwię się, że Pan jako radny z takim doświadczeniem nie wie jakie są wyniki MTBS-ów, jeśli chodzi o ilość budowanych mieszkań. Ale poproszę o odpowiedź, żeby Pan Przewodniczący Jaroszewski też miał tego świadomość. Dziękuję.”
	Pan Artur Jaroszewski Przewodniczący Rady Miasta Płocka powiedział: „Dziękuję bardzo. Pozwolę sobie na ad vocem. Szanowni Państwo! Panie Prezydencie! Wysoka Rado! Co do manipulacji. Mam wrażenie, że chyba z żadnych innych ust na te auli nie słyszymy więcej półprawd, kłamstewek i manipulacji jak z ust pewnej Pani Radnej. Drodzy Państwo, gdyby dzisiaj o kwestiach zadłużenia, znaczy kwestie zadłużenia podnosił na przykład Pan Radny Modliborski, na przykład Pan Radny Bogdan, na przykład Radny Aleksandrowicz, można by to zrozumieć, ale jeżeli o zadłużeniu miasta dzisiaj i nie tylko dzisiaj, wielokrotnie na tej sali, czy w komisjach mówi osoba, która jest za to zadłużenie na tej sali dzisiaj najbardziej odpowiedzialna przez ostatnich 16 lat to jest cyrk. Szanowni Państwo, jest to po prostu bardzo mało wiarygodne. Bardzo bym prosił jeszcze, Szanowni Państwo, o jeden slajd – slajd D. Chciałbym Państwu jeszcze jedno porównanie przedstawić dotyczące roku 2010, czyli zadłużenie polskich miast porównawczo stutysięcznych na koniec roku 2010 w dwóch wskaźnikach – zadłużenie łączne, czyli w milionach złotych na koniec danego roku, tutaj widzicie Państwo, że wśród stutysięczników Płock był jedynym miastem, które było zadłużone na ponad 300 milionów złotych w roku 2010, mówię o miastach stutysięcznikach, i w przeliczeniu na jednego mieszkańca również Płock był wówczas zadłużony najbardziej. To jest jeszcze jedna bardzo ciekawa tabelka porównawcza o której nie wolno zapominać i jeżeli analizujemy okres 2003-2010 warto się nad tym pochylić i o tym rozmawiać. I myślę, że Pani Radna też o tym dobrze pamięta, natomiast oczywiście nie o wszystkim Pani Radnej wygodnie mówić. Szanowni Państwo, za rekordowe długi, które mamy dzisiaj, czy mieliśmy… może inaczej - mieliśmy pod koniec lat 2009-2010, tak jak mówiłem w dużej mierze odpowiada Pani Radna i to nie tylko jako ówczesna ale również jako jedna z najbliższych współpracownic Pana Prezydenta Milewskiego, jak i jako przewodnicząca chociażby komisji skarbu, budżetu i finansów. Pani Radna dzisiaj próbuje nam wmówić, że Wodociągi za szybko spłacają swoje zadłużenia i co przekłada się pewnie na koszt wody. Czyli tak, z jednej strony gdy miasto i spółki zadłużają się to źle, gdy spłacają za szybko zadłużenie to też źle. Ale tak naprawdę to artykulacja tego, kiedy jest dobrze a kiedy źle w przypadku Pani Radnej zależy od tego po której stronie Pani siedzi, Pani Radna. Do roku 2010 w finansach - według Pani - było wszystko okej, w latach 2010-2018 wszystko jest fatalnie. Ja chociaż tyle mogę tutaj w tej materii powiedzieć pod swoim zakresem. Pani kilkukrotnie cytowała kiedyś również publicznie moje wypowiedzi i artykuły z lat chociażby 2011-2013, gdy ja publicznie już jako bliski współpracownik Pana Prezydenta ówczesnego, dzisiejszego, mówiłem, że zadłużanie nie jest dobre. Ale też odnosiłem się tam do tego, że to nie tylko wynika z zadłużania, ale również z populistycznych różnych pomysłów, które padają często, niestety również na tej sali. Pani Radna przed chwilką użyła manipulacji między innymi mówiąc o kwocie tych ponad 500 podobno milionów na które zadłużyliśmy miasto w latach ostatnich ośmiu. Pan Skarbnik w swoich statystykach pokazał, że dług wzrósł w tym momencie zdecydowanie mniej. Natomiast Pani Radna pozwoliła sobie na zsumowanie wszystkich kredytów i obligacji, które w trakcie tych ośmiu lat były przez nas jako miasto zaciągane. Ale Pani Radna pominęła fakt, że znaczna część tych nowych kredytów i obligacji dotyczyła restrukturyzacji starych długów zaciąganych przez Panią Radną, które trzeba było spłacić i często nieraz na lepszych warunkach zaciągnąć nowe kredyty. To są kolejne półprawdy. Pani Radna nawiązała do dobrej zmiany i do tego, że dzisiaj mamy finanse takie piękne i wspaniałe, dlatego że wzrosły spływy podatków z tytułu wpłat skarbu państwa. To też nie do końca tak. Jak wszyscy Państwo, którzy śledzą finanse miasta wiedzą – podstawowym dochodem, który tak naprawdę zabezpiecza dobrą sytuację finansową naszego miasta jest podatek od nieruchomości. Te wszystkie inne podatki, zarówno PIT jak i CIT, zwłaszcza w odniesieniu do naszej największej firmy, która jest oczywiście elementem bogactwa Płocka, ale PIT i CIT są elementami falującymi, zwłaszcza CIT, czyli podatek dochodowy od przedsiębiorstw. Natomiast podatek od nieruchomości to jest największy przychód naszego miasta, oczywiście przede wszystkim z naszej największej firmy, natomiast to nam zabezpiecza tak naprawdę w porównaniu do innych miast zarówno dobrą sytuację finansową, jak i bezpieczeństwo zaciągania kolejnych kredytów. O tym na co przeznaczamy te nowe… na co przeznaczamy nowe kredyty mówił szczegółowo Pan Radny Tomasz Kominek, natomiast nie wiem czy Państwo pamiętacie – to jest też bardzo ważna i istotna kwestia o której należy dzisiaj powiedzieć, dotycząca roku 2010. Ja sam, mówiąc szczerze, przygotowując się do dzisiejszej sesji nie pamiętałem tego, musiałem sobie to odtworzyć analizując, czytając dokumenty z lat minionych. Otóż, Szanowni Państwo, w roku 2010 była taka sytuacja, czyli pod koniec rządów Pana Prezydenta wspólnego z Panią Radną, Pana poprzedniego Prezydenta, że można było nazwać tą sytuację dramatyczną. Pan Prezydent Milewski przy pomocy Pani Radnej postanowili wówczas wyemitować obligacje miejskie na łączną sumę 80 milionów złotych, w roku 2010. Gdy radni nie wyrazili na to zgody okazało się, że mamy do czynienia z ogromną dziurą budżetową. Co ciekawe Pan Prezydent Milewski i Pani Radna Kulpa utracili wówczas po raz pierwszy w kadencji 2002-2010 większość w Radzie Miasta Płocka. Kilku popierających wówczas radnych Państwa powiedziało publicznie: dość dalszemu zadłużaniu. To też pokazuje jak dramatyczna była wówczas sytuacja. Wówczas Pan Prezydent Milewski alarmował, że bez emisji obligacji zabraknie środków na wypłaty w samorządowej budżetówce. Ale, jak Państwo pamiętacie, w tym samym czasie budował molo za 20 milionów złotych, które my później, rok później, musieliśmy ratować budując zaporę antylodową za kolejnych parę milionów, a które teraz remontujemy za kolejne parę milionów. Jak fatalna była sytuacja przekonał się Pan Prezydent Nowakowski zastając na przełomie 2010/2011 pustą kasę, gigantyczne zobowiązania w przeliczeniu na mieszkańca, największe w Polsce. Może na razie tyle. Poczekam na kolejne wystąpienia Pani Radnej. Pan Skarbnik Wojciech Ostrowski, proszę.”
	Pan Wojciech Ostrowski Skarbnik Miasta Płocka powiedział: „Ja tylko tak merytorycznie jedną rzecz. Jeśli chodzi o tą restrukturyzację zadłużenia, czyli co nie miało nic wspólnego z tym zadłużaniem, o którym Pani Radna mówiła, to jest około 130 milionów złotych w latach 2012-2013, w związku z tym to zadłużenie pociągnięte, ponieważ tak jak powiedziałem zadłużenie wzrosło 204 miliony, natomiast pociągnięte zadłużenie to jest około 400 milionów w porównaniu do pociągniętego około 350 w poprzednich kadencjach. Dziękuję.”
	Pan Artur Jaroszewski Przewodniczący Rady Miasta Płocka powiedział: „Dziękuję. Pan Radny Piotr Kubera, proszę.”
	Pan Radny Piotr Kubera powiedział: „Panie Przewodniczący, gdyby chciał być Pan rzetelny powinien Pan mieć kolejny typu E, F, G i powinien Pan pokazać wysokość poszczególnych budżetów, ile budżet wynosił w 2003 roku i 2004, 2005 i co się za te pieniądze robiło, tak – molo z drogami dojazdowymi, przepraszam, most z drogami dojazdowymi, druga nitka Wyszogrodzkiej od Zakładu Energetycznego do Rosicy, amfiteatr, hala sportowo-widowiskowa, Tumska. Można byłoby wymieniać. Powinien Pan wskazać jakie były wówczas możliwości pozyskiwania środków europejskich, tak. Kredyty i pożyczki były w zasadzie jedynym zewnętrznym źródłem finansowania wtedy inwestycji. Radna Kulpa pokazała, że wydane zostało w 2003 do 2010 1.200.000.000 złotych i w 2011-2018 również 1.200.000.000 złotych, czyli procentowo zdecydowanie mniej niż w latach poprzednich, w dwóch kadencjach. Co się z tymi pieniędzmi stało? Kolejne etaty, kolejne zatrudnienie ludzi? Zadłużenie nie zmalało znacząco w 2018 roku. Jest porównywalne procentowo. Na co wydajemy te pieniądze? Jeżeli nie wydajemy więcej na inwestycje to przejadamy te pieniądze po prostu. I wydaje mi się, że uczciwym byłoby powiedzenie jakie były możliwości w kadencji 2003-2006, 2006-2010 i teraz. Są zdecydowanie wyższe. A biorąc pod uwagę jeszcze koalicję z PSL-em, który rządzi od wielu, wielu lat na Mazowszu wydaje się to wprost idealnym układem. Dziękuję.”
	Pan Artur Jaroszewski Przewodniczący Rady Miasta Płocka powiedział: „Dziękuję bardzo. Akurat te wszystkie dane o których Pan - przed chwileczką - Radny mówił, zwłaszcza suma inwestycji, są materiale, który nam zaprezentował Pan Skarbnik. Natomiast moje wystąpienie było równoważące wystąpienie pokazujące jak pięknie było w latach poprzednich a jak źle jest teraz. Pani Radna, proszę bardzo.”
	Pani Rada Wioletta Kulpa powiedziała: „To znaczy Pan pokazał jak w latach wcześniejszych, czyli 2003-2010, było fantastycznie, były zgliszcza, były ruiny, nie było z czego budować, przyszedł Pan Nowakowski, pokazał go Pan jako zbawcę, fantastycznego człowieka, który wreszcie odbudował to miasto. Tylko teraz tak, jeśli pokazujemy tą samą wartość inwestycji w tym samym okresie to co Pan tak naprawdę krytykuje? Co Pan tak naprawdę krytykuje przy zadłużeniu miasta? Pan mi przypina, że ja przez szesnaście lat zadłużam miasto. Nie, Szanowny Panie, ja nie zadłużam tego miasta przez szesnaście lat. Niech Pan nie zapomina, że Pan też głosuje za tymi kredytami. Pan głosował za zadłużeniem miasta o 520 milionów złotych kredytów. Niech Pan sobie to przypomni, jeśli Pan tego nie pamięta. Natomiast niech Pan sobie przypomni jak wyglądało Pana osiedle Imielnica przed rokiem 2003, że teraz może Pan chodzić nie w błocie ale po chodnikach i mając ulice, jak wyglądało całe to osiedle. Ma Pan najbliższe otoczenie, może Pan zobaczyć co było realizowane przez te 350 milionów o które Pan tak cały czas mówi, że jest kredyt. Ale Państwo wzięliście 520, proszę nie zapominać, przy tej samej skali zainwestowania w poszczególne drogi, ulice, budynki, molo, most, drogi dojazdowe, amfiteatr i inne inwestycje, które teraz powstały w tych kadencjach, czyli między innymi obwodnica. To są wszystko te inwestycje z których korzystają mieszkańcy. I proszę nie mówić, że wcześniej nie było nic, były zgliszcza i ruiny a teraz jest fantastycznie. Natomiast, jeśli chodzi o ten Pana slajd D, który miał być takim cudownym pokazaniem jak to jest zadłużenie przypisane do mieszkańca, 2.477 to chyba było jeszcze za czasów Pana Prezydenta Milewskiego. A teraz sobie podzieliłam 4.264 zadłużenie na każdego mieszkańca, biorąc pod uwagę 121 tysięcy mieszkańców statystycznie, co wszyscy sobie zdajemy z tego sprawę, że nie ma takiej ilości mieszkańców w Płocku, co znacznie nam to upraszcza, między innymi podatek śmieciowy, który nam tą liczbę zweryfikował. Czyli Pan tak mówi jak byśmy zaczęli nową erę. Nowa era Platformy Obywatelskiej w 2011 roku, która otworzyła nam wreszcie wrota na to miasto. Przestańcie Państwo obwiniać cały czas PiS, wykażcie się w końcu swoimi inwestycjami i tym co proponujecie i co robicie, i odpowiadajcie za te wszystkie inwestycje a nie cały czas odwołujecie się do tego co było z PiS-u, za Prezydenta Milewskiego. Ile czasu jeszcze to będziecie robić? 20, 40, 50 lat? Ile jeszcze? Ile jeszcze będziemy odbijać tą piłeczkę? Mi się wydawało, że pracujemy na rzecz tego miasta i mamy robić wszystko, żeby je jak najlepiej rozwijać, tymczasem cały czas wracacie Państwo do historii, jak mantrę to powtarzacie, czyli wracamy do ruin a teraz budujemy fantastyczne szklane miasto. Dziękuję.”
	Pan Artur Jaroszewski Przewodniczący Rady Miasta Płocka powiedział: „Pozwolę sobie od razu na ad vocem. Slajd, który pokazałem przed chwilą, miał uzmysłowić i raz jeszcze przypomnieć od kiedy jesteśmy liderem zadłużenia, Pani Radna. Ja bardzo rzadko krytykowałem przez ostatnich osiem lat Pana Prezydenta Milewskiego i Pani rządy w latach 2003-2010. Bardzo rzadko. Dużo częściej Pani krytykowała to co dzieje się w Płocku, można by powiedzieć nawiązując do pewnych wystąpień, zresztą dzisiaj Pani to powiedziała – przez osiem lat rządów. Skąd my to znamy – przez osiem lat rządów, prawda. Zadłużenie na mieszkańca Pani Radna powiedziała, że dzisiaj jest 4,5 tysiąca. Mniej więcej, mniej więcej 4,5 tysiąca, pewnie tak by można oszacować, natomiast nie jesteśmy już liderem tego zadłużenia na mieszkańca. Natomiast jeszcze jedna dana uczciwa, którą należy wypowiedzieć – dług Płocka na mieszkańca to jest cztery, około 4,5 tysiąca, natomiast dług skarbu państwa na mieszkańca, każdego naszego obywatela to jest, ile Pani Radna? Około 25 tysięcy złotych. I niestety po ambitnych hasłach, które usłyszeliśmy kilka dni temu, zapewne bardzo szybko będzie ten dług rósł. Pani Radna Joanna Olejnik, proszę bardzo.”
	Pani Radna Joanna Olejnik powiedziała: „Panowie Prezydenci! Panie Przewodniczący! Szanowni Państwo! Ja tylko chciałam sprostować, że środki unijne nie pojawiły się w ostatnich latach, tylko pierwsze duże środki to były środki przedakcesyjne 2004-2006 i później chyba największe też dotacje możliwe, na przykład na inwestycje drogowe, to też były lata 2007-2013. Więc to była naprawdę, kiedy tutaj Pan Prezydent Nowakowski jakby objął zarządzanie miastem to ja się w ogóle dziwiłam, że jeszcze jakieś środki można pozyskać, bo większość środków właśnie była już rozdysponowana na wcześniejsze złożone wnioski. To tak dotyczące wyjaśnienie. I chciałabym też do Pani Radnej Kulpy się odnieść, że te wszystkie porównania, które patrzyłam później, które się pojawiały, czy Pana Przewodniczącego, to też trochę taka odpowiedź na Pani prezentację, bo to Pani pierwsza pokazywała te lata i Pani to pierwsza na tej sali poruszała i chyba Pani tą dyskusję w tym kierunku poprowadziła jak teraz mamy. Dziękuję.”
	Pan Artur Jaroszewski Przewodniczący Rady Miasta Płocka powiedział: „Pan Skarbnik Wojciech Ostrowski, proszę.”
	Pan Wojciech Ostrowski Skarbnik Miasta Płocka powiedział: „Ja tylko jakby chciałbym powtórzyć po raz kolejny, bo tutaj Pan Radny Kubera znowu nawiązuje do przychodów i do wydatków inwestycyjnych. Zapomnijmy o czymś takim jak dochód i od tego liczony wydatek inwestycyjny, ponieważ dochody wchodziły do nas z różnego rodzaju… największa część tych dochodów, która wchodziła, to wchodziła i wychodziła, na przykład 500 plus, przykład, który pokazuje jak dużo pieniędzy wchodzi do miasta i wychodzi. I jakby nawiązywanie, że to są środki, które można przeznaczyć na inwestycje tak trochę… Myślę, że Pan - akurat - Radny bardzo dobrze o tym wie. I dlatego cały czas mówię, naprawdę, skupmy się, tak jak ja staram się to robić od lat, na tej nadwyżce, którą pokazałem, że w tamtym czasie, w tamtym okresie ona była wyższa. A dlaczego? Dlatego, że mamy dużo wyższe wydatki, które częściowo to są jakby wydatki, które w dużej mierze są związane z przesuwaniem, tak jak powiedziałem wcześniej, wydatków budżetu państwa na budżety samorządów. Przykład oświata, tak. To jest w ciągu tych ośmiu 50 milionów złotych dokładamy więcej do oświaty, po prostu, z naszych własnych środków. I to pokazuje. To, jeżeli weźmiemy te pieniądze jak byśmy może… bo to 50 jest teraz średnio, pewnie około 20-25 milionów w tym okresie, razy osiem to jest 200 milionów złotych. Tyle mogłoby pójść na inwestycje, gdybyśmy nie dokładali więcej do oświaty niż wtedy. Natomiast tak jest i musimy się z tym zmierzyć i walczyć o tą nadwyżkę operacyjną jak największą, czyli niewydawania pieniędzy na rzeczy, które są zbędne. Dziękuję bardzo.”
	Pan Artur Jaroszewski Przewodniczący Rady Miasta Płocka powiedział: „Dziękuję bardzo. W międzyczasie wpłynął do nas wniosek, Państwo Radni, od Pana Bogusława Osieckiego z prośbą o zabranie głosu. Gdy skończy się dyskusja między radnymi poddam ten wniosek pod głosowanie. To dla Pana Bogusława informacja. Ponownie Pani Radna.”
	Pani Radna Wioletta Kulpa powiedziała: „A ja mam takie pytanie do Pana Przewodniczącego. Panie Przewodniczący czy Pan nie uważa, że Pan powinien być przede wszystkim osobą, która powinna tutaj jednoczyć, godzić, starać się być ponad jakimiś podziałami? Bo mam wrażenie, że w czasie Pana wypowiedzi, a szczególnie tej ostatniej, nawiązując do długu państwa i tym co tam proponujecie ostatnio, że jeszcze bardziej zwiększy to zadłużenie, Pan się włączył tak w politykę, te wypowiedzi Pana są bardzo polityczne i w moim przekonaniu bardzo źle to wpływa na funkcjonowanie Pana jako przedstawiciela całej Rady Miasta Płocka i to, że Pan tak naprawdę drastycznie podzielił, tak, wy sobie tam proponujecie coś, i dobrze. Prawo i Sprawiedliwość zaproponowało, tak jak Platforma również ma do tego prawo i w związku z tym nie widzę powodu, żebyśmy przekładali politykę na obrady rady miasta, bo rozmawiamy teraz o zadłużeniu miasta a nie o tym co zaproponowało Prawo i Sprawiedliwość, czyli „piątkę Morawieckiego”. To jest jakby inny temat i niedotyczący tej sesji. I nie rozumiem, dlaczego Pan kolejny raz stara się włączyć w tym przypadku politykę. To naprawdę nie przystoi, Panie Przewodniczący.”
	Pan Artur Jaroszewski Przewodniczący Rady Miasta Płocka powiedział: „To może od razu ad vocem. Wydaje mi się, że Pani Radna jest ostatnią osobą na tej sali, która może mi tego typu uwagi zwracać. (z sali Pani Radna Wioletta Kulpa powiedziała:„Ja nie pełnię roli przewodniczącego rady.”) Nieważne. Funkcja radnego też jest taką funkcją, która powinna pewnych zachowań radnego... mobilizować do unikania tych zachowań. Jak wiemy Pani takich zahamowań nie ma. Mówimy o zadłużaniu miasta. Moje wystąpienia, każde dzisiejsze, było merytoryczne. Natomiast zadłużenia państwa jest również w jakiejś mierze również powiązane z zadłużeniem miasta. Ale tak jak gdyby podsumowując – moje wystąpienia i wystąpienia Państwa Radnych. Tutaj Pan Skarbnik jedną rzecz powiedział bardzo ciekawą, która mogła być podsumowaniem całej dyskusji, która przez przynajmniej godzinę trwa. Ale jeszcze powiem jedną rzecz. Ja nie powiedziałem ani razu, że w kadencji 2002-2010 były zgliszcza. Rozwijaliśmy się, natomiast uważam, że teraz rozwijamy się jeszcze lepiej, jeszcze szybciej. Jednak w kadencji 2002-2010 niektóre przynajmniej z inwestycji, uważam, nie służyły rozwojowi miasta. Co więcej, nieraz musieliśmy wyprzedawać skarby, czy srebra rodowe miejskie o których powiedział Pan Skarbnik. Szanowni Państwo! W latach 2002-2010 doszło do, według mnie, skandalicznej rzeczy jaką była sprzedaż Płockiej Energetyki Cieplnej - dzisiejszego Fortum. Ratowaliśmy, mówię ratowaliśmy, ja w tym nie uczestniczyłem. Ówczesny Prezydent przy pomocy Pani Radnej sprzedał firmę, która aż szkoda mówić, w dzisiejszych czasach, gdy ta firma może schylać się pod dofinansowanie unijne, mogłaby schylać się po gigantyczne dofinansowanie unijne, rozbudowywać szybko i sprawnie sieć ciepłowniczą naszego miasta, ktoś uznał, że za 48 milionów warto podreperować wówczas budżet i to tak naprawdę chyba było, mogło być najlepszym clou podsumowującym. Natomiast jeszcze raz – nie twierdziłem i nie twierdzę, i Pani Radna bardzo dobrze o tym wie, że nic Państwo nie zrobiliście. Pan Prezydent Andrzej Nowakowski zapewne jako podsumowanie, a później przegłosuję oddanie głosu Panu Bogusławowi Osieckiemu.”
	Pan Andrzej Nowakowski Prezydent Miasta Płocka powiedział: „Panie Przewodniczący! Wysoka Rado! Szanowni Państwo! Mam świadomość, że zawsze dyskusja o zadłużeniu miasta jest bardzo emocjonująca i temperatura dyskusji na sali jest wysoka. To rzeczywiście takie wilcze prawo opozycji, by w takiej sytuacji ta krytyka była głośno słyszalna, bo materiał – jak dobrze Pani Radna zauważyła - bardzo dobrze przygotowany, pokazuje rzetelnie sytuację finansów miasta i bardzo wyraźnie w tym materiale jest napisane, że jeśli chodzi o kwestie finansów miasta dzisiaj one są w bardzo dobrych rękach i są na bardzo bezpiecznym poziomie. I nie wynika to z oceny opozycji, czy z oceny prezydenta, czy skarbnika miasta. Wynika to przede wszystkim z oceny niezależnych agencji ratingowych, z oceny także samych banków, które gotowe są takich kredytów, czy obligacji naszemu miastu udzielać. To dzięki właśnie tego rodzaju finansom możemy także rozwijać miasto. Szanowni Państwo! Chciałbym bardzo mocno, odpowiadając na kilka kilkoma refleksjami na to co dzisiaj z tej mównicy i na tej sali padło. Rzeczywiście to Pani Radna – Pani Przewodnicząca Kulpa – rozpoczęła porównania dwóch kadencji, dwóch kadencji Prezydenta Milewskiego z dwiema kadencjami moimi, które właśnie upłynęły, rozpoczęła się trzecia kadencja. I cyfry można przedstawiać w bardzo różny sposób tak, ażeby osiągnąć określony cel wśród osób, które to oglądają. Ale rzeczywiście skupmy się przede wszystkim na tym co dzisiaj jest i jaka jest perspektywa rozwoju naszego miasta. Ja mam świadomość - i to też trzeba mocno podkreślić – że jako prezydent w ciągu tych dwóch kadencji spłacałem przecież zobowiązania, które zostały zaciągnięte przez mojego poprzednika. Jeszcze ostatnie musimy spłacić w najbliższych latach. To są te zobowiązania, które poprzednik zaciągnął budując drugą przeprawę mostową. Ale gdzie dzisiaj bylibyśmy jako miasto, gdyby tej drugiej przeprawy mostowej nie było? Tak jest, trzeba w tym momencie powiedzieć: zaciągnięcie tamtych kredytów było potrzebne i rzeczywiście dzisiaj spłacamy je, ale możemy dzisiaj funkcjonować w mieście, które ma dwie przeprawy mostowe i które także ma drogi dojazdowe, które już jako prezydent kończyłem właśnie za środki unijne. Szanowni Państwo! Dziękuję Panu Przewodniczącemu Kominkowi za wskazanie rzeczywiście ile środków pozyskaliśmy z Unii Europejskiej i jak dobrze je wykorzystujemy. Ja chciałbym tylko podkreślić, bo Pan Przewodniczący mówi tak bezosobowo: wyremontowano, stworzono, nie, to konkretni ludzie, konkretni ludzie tu w Ratuszu najpierw przygotowywali projekty, później te projekty brały udział w konkursach w urzędzie marszałkowskim, te projekty wygrywały i były tutaj przez konkretne osoby realizowane na rzecz rozwoju naszego miasta. Chciałbym dzisiaj także, ponieważ o tym rozmawiamy, tym osobom bardzo serdecznie podziękować, bo to była i jest nadal ogromna, ciężka praca związana z pozyskiwaniem, z realizowaniem inwestycji i w końcu z rozliczaniem tych inwestycji i licznymi kontrolami, które cały czas są w urzędzie. Nomen omen, nie ma Pani Dyrektor Kamińskiej, nie widzę jej tu na sali, ale chciałbym Państwa poinformować, że ostatnia kontrola budowy właśnie drugiego i trzeciego etapu obwodnicy była bez uwag żadnych, a więc tutaj jednostka kontrolująca nie miała żadnych uwag ani co do realizacji, ani rozliczenia środków, które pozyskaliśmy z Unii Europejskiej na realizację tych inwestycji. Szanowni Państwo! Rzeczywiście to, co wybrzmiewa to jest kwestia z jednej strony przeszłości, ale patrzmy też w przyszłość. I tutaj chciałbym bardzo mocno rzeczywiście podziękować Skarbnikowi Miasta a także podziękować wszystkim osobom odpowiedzialnym za finanse miasta w Płocku. Ja wielokrotnie o tym mówiłem - kiedy zostawałem prezydentem i kiedy zapytałem ówczesną Panią Skarbnik, zacną bardzo osobę, Panią Barbarę Szurgocińską, Pani Skarbnik ile mamy środków własne na inwestycje w roku 2011 - odpowiedziała minus 300 tysięcy. Czyli ta nadwyżka, właściwie jej nie było, to trzeba uczciwie powiedzieć, bo to pokazywało stan finansów miasta w ówczesnym czasie, trudny stan, który wynikał z różnych rzeczy, ale rzeczywiście bardzo, bardzo trudny. Dzisiaj mamy dobrze ponad 100 milionów, 130 milionów złotych nadwyżki. To są też środki, które pozwolą rozwijać miasto w sytuacji w której na przykład w pewnym momencie środki unijne byłyby niedostępne. O tę nadwyżkę musimy dbać, bo rzeczywiście ona pozwoli realizować inwestycje w latach kolejnych. Natomiast, Szanowni Państwo, miejmy świadomość, powiedzieliśmy o kilku elementach, które w mniejszym lub większym stopniu miały wpływ na finanse miasta i to rokroczne. Pan Skarbnik mówił o oświacie. W ciągu tych ostatnich tylko kilku lat dwóch kadencji tak naprawdę wzrost nastąpił kosztów finansowania, utrzymania oświaty, nie inwestycji w oświacie, ale utrzymania oświaty, o ponad 200 milionów złotych w sumie, a rok do roku to dzisiaj to jest około 50… (niezrozumiały głos z sali) 300 nawet, dokładnie. (niezrozumiały głos z sali) No tak, ale mówię sumarycznie w tym momencie środków, o ile to wzrosło w ostatnich kilku latach. Szanowni Państwo! Tak samo w pewien sposób o tym mówiliśmy, Pan Przewodniczący mówił, finanse ratowane były sprzedażą majątku, sprzedażą PEC-u około 50 milionów złotych. Ja podam inny przykład kosztów, które niestety zostały wygenerowane a których, gdyby miasto nie miało, to w tym momencie te środki można było przeznaczyć albo na inwestycje, albo na przykład na to, żeby zadłużenie było o tą kwotę mniejsze. Jedna decyzja. Jedna decyzja przejęcia ówczesnego jednego dwusekcyjnego klubu sportowego Wisła Płock na barki miasta ma skutek taki, że w ciągu tych ostatnich dziesięciu pewnie lat to jest dobrze ponad 100 milionów, nie wiem, 120 co najmniej milionów złotych, które w budżecie miasta w tym okresie musiały znaleźć się na utrzymanie tych dwóch w tej chwili klubów sportowych. O te 120 milionów złotych moglibyśmy mieć mniejsze zadłużenie, gdybyśmy nie byli właścicielami i nie utrzymywali klubów sportowych, które wcześniej były utrzymywane przez koncern naftowy. Przypominam cały czas, co z dumą kibice śpiewają, to zawsze był ZKS – Zakładowy Klub Sportowy. Dzisiaj to są kluby, które są własnością miasta i których utrzymanie w dużej mierze spoczywa właśnie na barkach miasta. Jedna decyzja jak rzutuje na finanse miasta w perspektywie nie jednego roku ale kolejnych lat. Dobrze ponad 120 milionów złotych w ciągu tych ostatnich dziesięciu lat. Zadłużenie spółek. Ja chciałbym tutaj też bardzo, bardzo mocno podziękować za zaangażowanie wszystkim prezesom spółek, które tutaj zostały wymienione. Szanowni Państwo, bowiem każda z tych spółek realizuje zadania wykorzystując w sposób, w mojej ocenie, właściwy, bardzo dobry właśnie możliwość zaciągnięcia tych zobowiązań jakimi są kredyty. Z jednej strony ja tutaj staram się zrozumieć Panią Radną, Panią Przewodniczącą, która albo się chwali MTBS-em, który zbudował w latach mojego poprzednika rzeczywiście bardzo dużą liczbę mieszkań, później już dużo mniejszą, ale z drugiej strony pamiętajmy - akurat te mieszkania wówczas powstały tylko i wyłącznie właśnie z kredytu blisko czy około 100-milionowego, z kredytu, który do dzisiaj spłacamy i rzeczywiście on się w końcu zaczyna zmniejszać. Ale to były te czasy. Więc albo jak nam jest coraz wygodniej to mówimy o tym, że zbudowaliśmy tyle mieszkań, ale pamiętajmy – zbudowaliśmy je na kredyt. (niezrozumiały głos z sali) Tak, dokładnie, spłacamy z czynszów. Szanowni Państwo i to samo chciałbym bardzo mocno podziękować Wodociągom, które rzeczywiście od kilku lat realizują potężny program rozdziału kanalizacji. Realizują ten program z jednej strony posiłkując się rzeczywiście kredytem, mając wsparcie z budżetu miasta również, ale także pozyskując środki zewnętrzne, środki unijne. Przypominam – ten projekt gotowy był w 2006 ale na realizację czekał do 2011, 2012, bo wówczas były dostępne środki unijne dla Wodociągów, pozyskano te środki, trzeba było mieć na wkład własny, wziąć kredyt ale dzisiaj przynajmniej kolejne etapy tego projektu o którym myślał także mój poprzednik, są już realizowane dzięki ogromnej pracy także ludzi, którzy pozyskują te środki unijne, którzy realizują inwestycje, a teraz także spłacają kredyty. To samo dotyczy, Szanowni Państwo, innych spółek. Z jednej strony ZUOK. Tutaj także padło – nie ma, nie widzę Prezesa, jest tylko, okej, przedstawiciel, były prezes – spółka, która w ciągu ostatnich kilku lat zapewniła nam pewne bezpieczeństwo odbioru odpadów, bo przypominam, kiedy zostawałem prezydentem to nie było gdzie już tych odpadów składować, trzeba było wszystko to co przyjeżdża wywozić, ponieważ rzędne składowania odpadów były już przekroczone. Dzisiaj ta spółka, także wykorzystując dofinansowanie unijne, normalnie działa, funkcjonuje, zajmuje się segregacją odpadów i zapewnia bezpieczeństwo pod tym względem mieszkańcom Płocka. Szanowni Państwo! Rynex. Ja mógłbym tak długo wymieniać, ale jak wyglądał dworzec osiem lat temu a jak wygląda dzisiaj. To jest zupełnie inny świat. I niech tak będzie w przypadku każdej działalności. Spółka Inwestycje Miejskie dzięki której mamy kilka nowoczesnych przedszkoli chociażby. Wiadomo, te zobowiązania zaciągnięte trzeba spłacać, ale dzisiaj najważniejsze jest, że jesteśmy pod tym względem bardzo, bardzo bezpieczni. Szanowni Państwo! Jeszcze raz dziękuję za - tak jak powiedziałem, Panu Skarbnikowi i całemu zespołowi - za dbanie o finanse miasta. Ten wzrost nadwyżki operacyjnej, tak bardzo czytelny, widoczny, daje także bardzo dobrą perspektywę w przyszłości. Natomiast tutaj ja chciałbym bardzo mocno podkreślić, bo też pojawiły się wątki polityczne na tej auli, bynajmniej nie wywołane przez wypowiedzi Pana Przewodniczącego, natomiast chciałbym bardzo mocno podkreślić, jeśli chodzi o wzrost po stronie dochodów miasta przede wszystkim związany jest on z koniunkturą gospodarczą. Tak jak niestety spadek w pierwszej kadencji, kiedy ja byłem prezydentem, bardzo widoczny związany był z ogromnym kryzysem gospodarczym, który dotknął nie tylko Polskę, ale Europę i świat, tak dzisiaj każdy samorząd korzysta podwójnie – korzysta z koniunktury gospodarczej na świecie, w Europie, w Polsce także i korzysta właśnie, jeśli chodzi o Polskę każdy polski samorząd, jeśli ma takie możliwości, właśnie umiejętności, ze środków unijnych i w efekcie mamy takie efekt synergii, który pozwala nam rzeczywiście dbać o miasto, rozwijać miasto przy tej bezpiecznej poduszce finansowej. Jeszcze raz bardzo, bardzo dziękuję.”
	Pan Artur Jaroszewski Przewodniczący Rady Miasta Płocka powiedział: „Dziękuję bardzo, Panie Prezydencie. Tak jak Państwu wspominałem trafił do nas wniosek Pana Bogusława Osieckiego o udzielenie głosu w tym punkcie. Chciałbym zatem poddać go pod głosowanie. Proszę o pulpity do głosowania. Raz jeszcze prosiłbym o mój pulpit. Proszę Państwa Radnych o zagłosowanie. Dziękuję. Proszę o podanie wyników. Przy 20 głosach na tak zapraszamy Pana Bogusława Osieckiego do mównicy.”
	Pan Bogusław Osiecki powiedział: „Szanowni Państwo Radni! Szanowny Panie Przewodniczący! Szanowni Panowie Prezydenci! Szanowni Zebrani! Łatwo jest zadłużyć ale trudniej jest oddłużyć. Ja tu mam pewne po prostu propozycje. Postaram się jak gdyby pomóc. Bez unijnych dotacji moja koncepcja, tak jak to robią Szwajcarzy. Zacznę od wysokiego „C” czy też z grubiej rury, jak niektórzy mówią. Zacytuję Konstytucję. Ustanawiamy Konstytucję Rzeczypospolitej Polskiej jako prawa podstawowe dla państwa oparte na poszanowaniu wolności i sprawiedliwości, współdziałaniu władz, dialogu społecznym oraz na zasadzie pomocniczości umacniającej uprawnienia obywateli i ich wspólnot. Tak jeszcze szybciutko z Wikipedii: zasada pomocniczości, czyli subsydiarności, to jest zasada mówiąca o tym, że każdy szczebel władzy powinien realizować tylko te zadania, które nie mogą być skutecznie zrealizowane przez szczebel niższy lub same jednostki działające w ramach społeczeństwa. Towarzystwo Miłośników Radziwia – jest taka jednostka właśnie, działająca w ramach społeczeństwa. Trzynaście lat temu żeśmy wybudowali kompleks sportowo-rekreacyjny przy ulicy Teligi w Płocku za 80 tysięcy złotych - dzisiaj dużo jest o pieniądzach – z Funduszu Grantowego. Uporządkowaliśmy sprawy poza tym jeszcze tam własnościowe tego terenu. Dwa lata temu zostało to wszystko zniszczone i wybudowano w tym miejscu nowy obiekt za około bodajże 1,5 miliona złotych, piętnaście razy tyle. To, Panie Prezydencie, Pan to dokonał, oczywiście nie sam, były też pewne osoby z Radziwia. Stąd takie zadłużenie całego miasta. Wystarczy przestrzegać, proszę Państwa, Konstytucji i namówić innych społeczników do podobnych działań jak my to pokazaliśmy. Powtarzam – piętnastokrotnie tańsze wykonanie było. Proszę Państwa, modne jest to, Panie Prezydencie, Konstytucja. To pierwszy sposób oszczędności. Drugi. Teraz taka rzecz. Proponuję zaoszczędzenie około 3,5 miliona złotych na zaniechaniu tak zwanego zagospodarowania placu Mościckiego. Przedwczoraj na posiedzeniu Komisji Inwestycji, Rozwoju i Bezpieczeństwa Miasta wykazałem całkowitą bezzasadność tej inwestycji. Proszę Państwa! Powiem, że są pewne normatywy planowania takich miejsc w Polsce od lat kilkudziesięciu. To, jeśli będzie jeszcze ten plac Mościckiego zagospodarowany jako plac zabaw dla dzieci, to będzie to 460 procent ponadnormatywnie dla Radziwia. Nie wiem skąd się wezmą tam dzieci. To po prostu jest zwykła niegospodarność. Proszę Państwa, poza tym ten plac naprawdę będzie ewenementem w skali Płocka, bo będzie na śmieciach. Tam kiedyś było wysypisko miejskie śmieci w tym miejscu. Poza tym obok jest trasa 62, kolej. Można i należy ten plac uładnić, zrobić go lepiej, niewątpliwie. O tym Państwo możecie poczytać na Facebooku, Forum Wyborcze Płock. No, proszę Państwa, nawiasem mówiąc dzisiaj zauważyłem w „Gazecie Wyborczej” na portalu, chwała im, takie hasło: odsłońmy galerię sztuki, bodajże. Chodzi o to, że od ulicy jest zasłonięta. Moje hasło jest, jeśli chodzi o plac Mościckiego: odsłońmy Płock, pokażmy skarpę. Trzeci sposób to jest, Panie Prezydencie, doprowadzić do prawdziwych konsultacji społecznych i społecznej kontroli inwestycji. Oszczędności, według mnie, pójdą w miliony. Proszę Państwa, tu jeszcze dodam że - nawiązując do tej dyskusji Państwa - przydałaby się taka analiza co do tych inwestycji nie tyle wykorzystania, bo tu łatwo, że tyle milionów poszło tu, tam, tam, siam, tam, ale mnie by bardzo interesowało – sądzę, że nie tylko mnie – żeby ukazać efektywność i funkcjonalność już tych wydatkowanych pieniędzy, jak to działa po roku, po dwóch, czy trzech. I ostatnia może rzecz, też o unii było sporo. Taką mam ofertę przed wyborami do unii. Ewentualnie mogę się oferować. Prawdopodobnie jestem jedynym, znaczy jestem pierwszym mieszańcem miasta Płocka, który odwiedził Parlament Europejski. To było w 1982 roku. Tak, że gdyby ktoś potrzebował mojej osoby w tej kwestii służę. Bardzo dziękuję.”
	Pan Artur Jaroszewski Przewodniczący Rady Miasta Płocka powiedział: „Dziękujemy bardzo. Nie widzę więcej zgłoszeń w dyskusji nad tym punktem, zatem poddaję pod głosowanie przyjęcie informacyjnego materiału, który otrzymaliśmy od Pana Prezydenta i od Pana Skarbnika w temacie zadłużenia Płocka w latach 2003-2018. Proszę Państwa Radnych o zagłosowanie. Proszę o wyniki głosowania. 11 na tak, przy 8 wstrzymujących i 6 osobach niegłosujących przyjęliśmy ten materiał.”
	
	Ad pkt 4
	Pan Artur Jaroszewski Przewodniczący Rady Miasta Płocka powiedział: „Przechodzimy do kolejnego punktu. Punkt czwarty: przyjęcie protokołu z obrad IV Sesji Rady Miasta Płocka z dnia 31 stycznia 2019 roku. Czy ktoś z Państwa ma jakieś uwagi do protokołu? Nie widzę. Zatem poddaję pod głosowanie przyjęcie protokołu z poprzedniej sesji. Proszę Państwa Radnych o zagłosowanie. Dziękuję za głosowanie. Proszę o podanie wyników. (19-za, 0-przeciw, 0-wstrzymujących). Jednogłośnie przyjęliśmy protokół z poprzedniej sesji. Dziękuję.”
	Ad pkt 5
	Pan Artur Jaroszewski Przewodniczący Rady Miasta Płocka powiedział: „Przechodzimy do kolejnego punktu. Pierwszy etap – dyskusja i zgłaszanie wniosków.”
	Pan Artur Jaroszewski Przewodniczący Rady Miasta Płocka powiedział: „Tradycyjnie proponuję połączyć dyskusję na dwoma pierwszymi punktami dotyczącymi kwestii finansowych, a mianowicie punkt pierwszy - projekt uchwały na druku nr 95 w sprawie zmiany Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy-Miasto Płock na lata 2019-2039 z autopoprawką oraz punkt drugi – projekt uchwały na druku nr 96 w sprawie zmiany Uchwały Budżetowej Miasta Płocka na rok 2019, również z autopoprawką. Czy ktoś z Państwa Radnych chciałby zabrał głos tym punkcie, w tych dwóch punktach? Nie widzę. Przechodzimy zatem do kolejnego punktu.”
	Pan Artur Jaroszewski Przewodniczący Rady Miasta Płocka powiedział: „Punkt trzeci: projekt uchwały pomieszczony na druku nr 84 w sprawie powołania Miejskiej Komisji Wyborczej do przeprowadzenia wyborów do Rad Mieszkańców Osiedli. Czy tutaj są? Pan Radny Marek Krysztofiak, proszę.”
	Pan Radny Marek Krysztofiak powiedział: „Chciałem zgłosić koleżankę Wiolettę Kulpę i kolegę Tomasza Korgę.”
	Pan Artur Jaroszewski Przewodniczący Rady Miasta Płocka powiedział: „Proszę w takim razie o zgłaszanie… A, jeszcze spytam, czy Państwo wyrażacie zgodę, bo muszę o to zapytać?”
	Pani Radna Wioletta Kulpa wyraziła zgodę na kandydowanie.
	Pan Radny Tomasz Korga wyraził zgodę na kandydowanie.
	Pan Artur Jaroszewski Przewodniczący Rady Miasta Płocka powiedział: „Wyrażacie Państwo zgodę. Proszę o kolejne kandydatury. Pan Przewodniczący Tomasz Kominek.”
	Pan Radny Tomasz Kominek powiedział: „Chciałbym zgłosić kandydaturę koleżanki Przewodniczącej Klubu Platformy Obywatelskiej - Iwonę Krajewską.”
	Pan Artur Jaroszewski Przewodniczący Rady Miasta Płocka powiedział: „Czy Pani Przewodnicząca wyraża zgodę? Musimy poczekać na pojawienie się Pani Radnej na sali. Proszę o kolejne zgłoszenia. Ja pozwolę sobie zgłosić w takim razie Pana Przewodniczącego Tomasza Kominka. Czy Pan Radny wyraża zgodę?”
	Pan Radny Tomasz Kominek wyraził zgodę na kandydowanie.
	Pan Artur Jaroszewski Przewodniczący Rady Miasta Płocka powiedział: „Jest zgoda. A na zgodę Pani Przewodniczącej Krajewskiej poczekamy, gdy pojawi się na sali. Czy jeszcze jakieś inne zgłoszenia ze strony Państwa Radnych? Nie widzę. Zatem osoby przed chwilką wymienione, po uzyskaniu zgody przez Panią Przewodniczącą Iwonę Krajewską, zostaną wpisane jako członkowie komisji wyborczej przy głosowaniu nad drukiem nr 84. jest Pani Przewodnicząca. Od razu pytanie, czy Pani Przewodnicząca wyraża zgodę na bycie członkiem komisji wyborczej?”
	Pani Iwona Krajewska Wiceprzewodnicząca Rady Miasta Płocka wyraziła zgodę na kandydowanie.
	Pan Artur Jaroszewski Przewodniczący Rady Miasta Płocka powiedział: „Wyraża Pani Przewodnicząca zgodę. Mamy w chwili obecnej cztery kandydatury: Pani Przewodnicząca Wioletta Kulpa, Pan Przewodniczący Tomasz Korga, Pani Przewodnicząca Iwona Krajewska i Pan Przewodniczący Tomasz Kominek. Jeszcze Pani Przewodnicząca Wioletta Kulpa, proszę.”
	Pani Radna Wioletta Kulpa powiedziała: „W kwestii formalnej. Chcielibyśmy się zapytać czy radny osiedlowy może być jednocześnie w komisji, która będzie dokonywała wyborów, uzupełnień, bo to nie są tylko wybory na kolejną kadencję, na którą będziemy czekać, tylko również uzupełnianie w poszczególnych radach osiedli przy zgłaszaniu rezygnacji. I w związku z tym mam wątpliwość czy obecny radny może być jednocześnie w organie, który wybiera.”
	Pan Artur Jaroszewski Przewodniczący Rady Miasta Płocka powiedział: „Dobre pytanie. Czy Pan mecenas może nam od razu odpowiedzieć czy po analizie stosownych dokumentów? Mamy czas na to. Jeszcze później ewentualnie. W takim razie prosiłbym o przeanalizowanie, a przed poddaniem pod głosowanie tego dokumentu będę chciał uzyskać jednoznaczną opinię Pana mecenasa. Proszę bardzo, Pan Przewodniczący Tomasz Kominek.”
	Pan Radny Tomasz Kominek powiedział: „Panie Przewodniczący, myślę, że to chodzi o moją osobę. Ja tu nie będę utrudniał, jeżeli będą jakiekolwiek gdzieś tam pewne wątpliwości czy radny osiedlowy może być w tej komisji, czy nie może być w tej komisji. To oczywiście nie ma problemu, żebym ja nie uczestniczył w obradach tego zacnego gremium. W swoim imieniu, jeżeli pozwolicie Państwo, zgłoszę kolegę Lecha Latarskiego, który nie jest członkiem rady osiedla i myślę, że nie będzie Pan mecenas musiał się zastanawiać nad tym problemem.”
	Pan Artur Jaroszewski Przewodniczący Rady Miasta Płocka powiedział: „Czy Pan Radny wyraża zgodę? (z sali Pan Radny Lech Latarski powiedział: „Jeżeli tak, to wyrażam. Chociaż już chciałem zakończyć działalność, bo w tej komisji jestem już kilka kadencji.”)”
	Pan Radny Tomasz Kominek powiedział: „Dziękuję kolego Leszku.”
	Pan Artur Jaroszewski Przewodniczący Rady Miasta Płocka powiedział: „Dziękujemy. Podziwiamy entuzjazm Pana Radnego. Pani Przewodnicząca Iwona Krajewska raz jeszcze.”
	Pani Iwona Krajewska Wiceprzewodnicząca Rady Miasta Płocka powiedziała: „Tak. Przepraszam bardzo za chwilową nieobecność moją na sali. Chciałabym w tym momencie zgłosić jeszcze dwie kandydatury - kandydaturę Pana Mariusza Pogonowskiego oraz Pani Marty Krasuskiej.”
	Pan Artur Jaroszewski Przewodniczący Rady Miasta Płocka powiedział: „Czy Państwo Radni wyrażają zgodę?”
	Pan Radny Mariusz Pogonowski wyraził zgodę na kandydowanie.
	Pani Radna Marta Krasuska wyraziła zgodę na kandydowanie.
	Pan Artur Jaroszewski Przewodniczący Rady Miasta Płocka powiedział: „Są zgody. Czy są jeszcze jakieś inne zgłoszenia? Czyli mamy sześć osób zgłoszonych. Dobrze. Dziękuję. Komisję Uchwał i Wniosków proszę o zapisanie tych nazwisk po to, żeby w odpowiednim momencie nam je zakomunikować przed głosowaniem, przypomnieć przed głosowaniem. Przechodzimy do kolejnego punktu.”
	Autopoprawka projektu uchwały pomieszczonego na druku nr 91 stanowi załącznik nr 14 do niniejszego protokołu.
	Pan Artur Jaroszewski Przewodniczący Rady Miasta Płocka powiedział: „Projekt uchwały na druku nr 91 z autopoprawką w sprawie skargi Pana Jerzego Dutkiewicza z dnia 10 grudnia 2018 roku na Dyrektora Miejskiego Ośrodka Pomocy Społecznej. Pan Przewodniczący Tomasz Kominek, proszę bardzo.”
	Pan Radny Tomasz Kominek powiedział: „Panie Przewodniczący! Państwo Radni! Tak jak powiedział Pan Przewodniczący druk nr 91 zaproponowany jest z autopoprawką, ponieważ wszystkie pisma, które pisze do nas Pan Jerzy Dutkiewicz, dotyczą się tej samej sprawy, więc uznaliśmy w komisji, że te sprawy i te pisma przede wszystkim nowe będą podłączone i tak pod ten druk, bo tyczy się on tej samej skargi. Dziękuję bardzo.”
	Pan Artur Jaroszewski Przewodniczący Rady Miasta Płocka powiedział: „Dziękuję bardzo. Nie widzę więcej zgłoszeń Państwa Radnych w tym punkcie. Przechodzimy do kolejnego punktu.”
	Pan Artur Jaroszewski Przewodniczący Rady Miasta Płocka powiedział: „Kolejny punkt, siedemnasty - projekt uchwały na druku nr 29 w sprawie wyboru Wiceprzewodniczącego Komisji Rewizyjnej Rady Miasta Płocka. I tutaj wypada, żebyśmy zgłosili kandydatów na tą funkcję. Pani Przewodnicząca Marta Krasuska, proszę.”
	Pani Radna Marta Krasuska powiedziała: „Bardzo dziękuję. Szanowni Państwo składam kandydaturę Pani Radnej Anny Derlukiewicz na wiceprzewodniczącego Komisji Rewizyjnej.”
	Pan Artur Jaroszewski Przewodniczący Rady Miasta Płocka powiedział: „Czy Pani Radna wyraża zgodę?”
	Pani Radna Anna Derlukiewicz wyraziła zgodę na kandydowanie.
	Pan Artur Jaroszewski Przewodniczący Rady Miasta Płocka powiedział: „Dziękuję. Czy są jakieś inne kandydatury? Nie widzę. Dziękuję.”
	Pan Artur Jaroszewski Przewodniczący Rady Miasta Płocka powiedział: „Przechodzimy do kolejnego punktu, punkt osiemnasty - projekt uchwały na druku nr 30 w sprawie wyboru Wiceprzewodniczącego Komisji Skarg, Wniosków i Petycji Rady Miasta Płocka. Proszę o zgłaszanie kandydatur. Pan Przewodniczący Tomasz Kominek.”
	Pan Radny Tomasz Kominek powiedział: „W związku z zaistniałą sytuacją pozwolę sobie zaproponować kandydaturę koleżanki Radnej Darii Domosławskiej.”
	Pan Artur Jaroszewski Przewodniczący Rady Miasta Płocka powiedział: „Czy Pani Radna wyraża zgodę?”
	Pani Radna Daria Domosławska wyraziła zgodę na kandydowanie.
	Pan Artur Jaroszewski Przewodniczący Rady Miasta Płocka powiedział: „Dziękuję. Czy są jakieś inne zgłoszenia kandydatur na tą funkcję? Nie widzę. Dziękuję.”
	Pan Artur Jaroszewski Przewodniczący Rady Miasta Płocka powiedział: „Przechodzimy do kolejnego punktu, punkt dziewiętnasty - projekt uchwały na druku nr 31 w sprawie wyboru Wiceprzewodniczącego Komisji Skarbu, Budżetu i Gospodarki Finansowej Rady Miasta Płocka. Proszę o zgłaszanie kandydatur na tą funkcję. Pani Przewodnicząca Joanna Olejnik.”
	Pani Radna Joanna Olejnik powiedziała: „Panie Przewodniczący, chciałabym zaproponować propozycję Pani Radnej Małgorzaty Struzik.”
	Pan Artur Jaroszewski Przewodniczący Rady Miasta Płocka powiedział: „Czy Pani Przewodnicząca wyraża zgodę?”
	Pani Małgorzata Struzik Wiceprzewodnicząca Rady Miasta Płocka wyraziła zgodę na kandydowanie.
	
	Pan Artur Jaroszewski Przewodniczący Rady Miasta Płocka powiedział: „Czy są jakieś inne kandydatury? Nie widzę. Dziękuję.”
	Pan Artur Jaroszewski Przewodniczący Rady Miasta Płocka powiedział: „Przechodzimy do kolejnego punktu. Punkt dwudziesty - projekt uchwały na druku nr 32 w sprawie wyboru Wiceprzewodniczącego Komisji Gospodarki Komunalnej Rady Miasta Płocka. Proszę o zgłaszanie kandydatur. Pani Przewodnicząca Anna Derlukiewicz, proszę.”
	Pani Radna Anna Derlukiewicz powiedziała: „Panie Przewodniczący, chciałam zgłosić kandydaturę Pana Radnego Lecha Latarskiego.”
	Pan Artur Jaroszewski Przewodniczący Rady Miasta Płocka powiedział: „Czy Pan Radny wyraża zgodę?”
	Pan Radny Lech Latarski wyraził zgodę na kandydowanie.
	Pan Artur Jaroszewski Przewodniczący Rady Miasta Płocka powiedział: „Czy są jakieś inne zgłoszenia? Nie widzę. Dziękuję.”
	
	Pan Artur Jaroszewski Przewodniczący Rady Miasta Płocka powiedział: „Przechodzimy do kolejnego punktu, punkt dwudziesty pierwszy - projekt uchwały na druku nr 33 w sprawie wyboru Wiceprzewodniczącego Komisji Inwestycji, Rozwoju i Bezpieczeństwa Miasta Rady Miasta Płocka. Proszę o zgłaszanie kandydatur. Pan Przewodniczący Tomasz Maliszewski, proszę.”
	Pan Tomasz Maliszewski Wiceprzewodniczący Rady Miasta Płocka powiedział: „Panie Przewodniczący, zgłaszam kandydaturę Pana Jerzego Seweryniaka.”
	Pan Artur Jaroszewski Przewodniczący Rady Miasta Płocka powiedział: „Czy Pan Radny wyraża zgodę? (z sali Pan Radny Jerzy Seweryniak powiedział: „Tak. Ja bym chciał zabrać głos jeszcze, Panie Przewodniczący.”) Już, tylko zadam jeszcze pytanie czy są jeszcze jakieś inne zgłoszenia na tą funkcję. Nie widzę. Proszę bardzo w takim razie, Panie Jerzy, jeżeli Pan chciałby zabrać głos.”
	Pan Radny Jerzy Seweryniak powiedział: „Panie Przewodniczący! Panowie Prezydenci! Wszyscy Radni na tej sali! Chciałbym powiedzieć – zgoda buduje, niezgoda rujnuje. Jako ja senior, najstarszy radny miasta Płocka, chciałbym powiedzieć: ja chcę pracować dla tego miasta. Chcę, tak jak zmarły premier Pan Olszewski wychodząc od mównicy powiedział, że chce w oczy spojrzeć swoim mieszkańcom, dlatego ja nie odmawiam, chcę współpracy z Radą Miasta Płocka. Dziękuję uprzejmie.”
	Pan Artur Jaroszewski Przewodniczący Rady Miasta Płocka powiedział: „Dziękuję bardzo Panie Jerzy, dziękuję Panie Radny. Zadałem już pytanie, czy są jeszcze jakieś inne zgłoszenia. Nie widzę.”
	Pan Artur Jaroszewski Przewodniczący Rady Miasta Płocka powiedział: „Przechodzimy zatem do kolejnego punktu, punkt dwudziesty drugi - projekt uchwały na druku nr 36 w sprawie wyboru Wiceprzewodniczącego doraźnej Komisji ds. Organizacji Pracy Rady Miasta Płocka. Proszę o zgłaszanie kandydatur do tej funkcji. Komisja ds. Organizacji Pracy Rady Miasta Płocka. Pan Przewodniczący Lech Latarski, proszę.”
	Pan Radny Lech Latarski powiedział: „Zgłaszam kandydaturę koleżanki Radnej Krajewskiej.”
	Pan Artur Jaroszewski Przewodniczący Rady Miasta Płocka powiedział: „Czy Pani Przewodnicząca wyraża zgodę?”
	Pani Iwona Krajewska Wiceprzewodnicząca Rady Miasta Płocka wyraziła zgodę na kandydowanie.
	Pan Artur Jaroszewski Przewodniczący Rady Miasta Płocka powiedział: „Czy są jakieś inne kandydatury? Nie widzę. Dobrnęliśmy do końca. A nie, przepraszam, jeszcze dwa punkty, które dzisiaj wprowadziliśmy do porządku obrad.”
	Pan Artur Jaroszewski Przewodniczący Rady Miasta Płocka powiedział: „Dobrnęliśmy do końca etapu pierwszego. Przechodzimy do etapu drugiego – głosowanie nad zgłoszonymi wnioskami i projektami uchwał. Tradycyjnie, jeśli Państwo pozwolicie, będę czytał tylko i wyłącznie numery druków. Proszę o koncentrację Państwa Radnych, sprawnie nam zapewne przejdzie również głosowanie.”
	Pan Artur Jaroszewski Przewodniczący Rady Miasta Płocka powiedział: „Punkt numer dwadzieścia trzy, druk nr 101. Poddaję pod głosowanie projekt uchwały pomieszczony na druku nr 101. Proszę Państwa Radnych… (głos z sali: „My mamy 100.”; niezrozumiałe głosy z sali) Dobrze, żeby Panowie nie musieli pulpitu zmieniać, to będzie sprawniej, więc w takim razie w pierwszej kolejności poddaję przyjęcie pod głosowanie projektu na druku nr 100, żeby Panowie nie musieli zmieniać kolejności.(...)”
	
	Pan Artur Jaroszewski Przewodniczący Rady Miasta Płocka powiedział: „Dziękuję Państwu za głosowania. Przechodzimy do kolejnego punktu.”
	Ad pkt 6
	Pan Artur Jaroszewski Przewodniczący Rady Miasta Płocka powiedział: „Punkt szósty: sprawozdanie Prezydenta Miasta Płocka z pracy między sesjami Rady Miasta Płocka. Prosimy bardzo Panie Prezydencie.”
	
	Pan Andrzej Nowakowski Prezydent Miasta Płocka przedstawił sprawozdanie z pracy między sesjami za okres od 1 lutego 2019 roku do 28 lutego 2019 roku.
	Poinformował, że:
	Pan Artur Jaroszewski Przewodniczący Rady Miasta Płocka powiedział: „Dziękuję bardzo, Panie Prezydencie. Czy jakieś uwagi ze strony Państwa Radnych do sprawozdania? Nie widzę. Przechodzę do kolejnego punktu.”
	Ad pkt 7
	Pan Artur Jaroszewski Przewodniczący Rady Miasta Płocka powiedział: „Punkt siódmy - sprawozdanie Przewodniczącego Rady Miasta Płocka z pracy między sesjami Rady Miasta Płocka.”
	Pan Artur Jaroszewski Przewodniczący Rady Miasta Płocka powiedział: „Dziękuję Państwu Przewodniczącym za aktywną współpracę. Czy ktoś z Państwa ma jakieś pytania do tych sprawozdań? Nie widzę, zatem przechodzę do kolejnego punktu.”
	Ad pkt 8
	Pan Artur Jaroszewski Przewodniczący Rady Miasta Płocka powiedział: „Punkt ósmy - interpelacje i zapytania radnych. Jako pierwszy Pan Radny Piotr Kubera, proszę.”
	Pan Radny Piotr Kubera powiedział: „Panie Prezydencie, kilka pytań. Chodzi mi o stację roweru miejskiego w Borowiczkach i lokalizację. Z tego co donosiła prasa będzie to mniej więcej w okolicach skrzyżowania Żelazna-Harcerska. I tak po rozmowach z mieszkańcami prosiłbym o rozważenie zmiany tej lokalizacji bliżej cukrowni. Względny głównie chyba bezpieczeństwa. Wiadomo, w Borowiczkach dosyć duży stopień dewastacji jest, czy chodzi o wiaty przystankowe, czy znaki drogowe i tutaj całodobowa ochrona dawnej cukrowni mogłaby spowodować, że ta stacja, te rowery nie będą niszczone po prostu. Wydaje mi się, że warte jest to rozważenia w okolicach starej remizy czy bliżej jeszcze cukrowni. Po pierwsze. Po drugie – ulica Sarnia. Ja chciałem spytać o możliwość doświetlenia tej ulicy. Jest to ulica, która biegnie wzdłuż lasu, nieutwardzona ulica. Może kilka latarni, chociażby solarnych. Ja wiem, że ciągnięcie linii elektrycznej to jest duży koszt, ale jakieś lampy solarne by się przydały, zwłaszcza w tym okresie zimowym, kiedy bardzo wcześnie robi się ciemno. Tam nie ma dużo mieszkańców, dlatego lampy solarne pewnie by rozwiązały ten problem. Kolejna sprawa. Jaki los czekają boiska przy dawnym Gimnazjum nr 2, bo w tej chwili to jest parking dla samochodów POKiS-u. Te boiska nie są takie stare. Czy nie warto otworzyć tych boisk dla mieszkańców? Wiem, że jest blisko Orlik na Ogrodzie Jordanowskim, niemniej szkoda takiej nawierzchni sztucznej. Ona pewnie nie jest w idealnym stanie, ale wydaje mi się, że tworzenie z tych boisk parkingu to jest trochę szkoda. I kolejne pytanie dotyczące przetargu na stadion Wisły. Czy mamy jakieś dodatkowe informacje, kiedy możemy się spodziewać jakichś nowych informacji? I jeszcze mam dwie interpelacje dotyczące ulicy Cisowej i ulicy Zakole, ale złożę to na piśmie.”
	Pan Artur Jaroszewski Przewodniczący Rady Miasta Płocka powiedział: „Dziękuję. Pan Radny Adam Modliborski.”
	Pan Radny Adam Modliborski powiedział: „Panie Prezydencie, chciałbym się odnieść do trzech rzeczy. Pierwsza to droga na osiedlu Miodowa-Jar. W styczniu tego roku pisałem kolejne interpelacje o kompleksowy remont tej drogi. Oczywiście odpowiedź ta sama co zawsze, że sprawa jest znana, że nie ma środków. Uzyskałem także odpowiedź, że Miejski Zarząd Dróg z chwilą poprawy warunków atmosferycznych niezwłocznie wykona miejscową naprawę nawierzchni. Od odpowiedzi minęło już ponad miesiąc, nic się nie dzieje, dziura na dziurze, chyba najgorsza droga w całym Płocku. Co chwilę mam telefon od mieszkańców z zapytaniem, kiedy ta bieżąca naprawa nastąpi. Nie wiem, dlaczego tak się dzieje. Miesiąc od odpowiedzi było zapewnienie, że będzie, pogoda się poprawiła, tej naprawy nie ma. Druga kwestia odnośnie drogi Miodowa-Jar. Na komisji okazało się, że udało nam się zaoszczędzić ponad 140 tysięcy. Są to środki z tego budynku, tak, z kolejnego, który będzie rewitalizowany na osiedlu Miodowa-Jar. To dlaczego tych środków nie mogliśmy przeznaczyć na kompleksowy remont tej drogi na osiedlu Miodowa-Jar skoro udało nam się taką kwotę oszczędzić? Druga rzecz. Chciałbym się odnieść do kolejnej mojej interpelacji, którą składałem w lutym. Dotyczyła ona sprowadzenia do Płocka kolejnej rodziny repatriantów. W odpowiedzi uzyskałem, że miasto analizuje możliwości lokalowe. Chciałbym się spytać na jakim etapie jest ta sprawa, czy przyjmiemy kolejną rodzinę naszych rodaków ze Wschodu? I trzecia sprawa – przedszkole nr 17. Proszę o informację, kiedy będzie gotowy projekt i ewentualnie, kiedy ruszy budowa tego przedszkola. Dziękuję bardzo.”
	Pan Artur Jaroszewski Przewodniczący Rady Miasta Płocka powiedział: „Dziękuję. Pani Radna Wioletta Kulpa.”
	Pani Radna Wioletta Kulpa powiedziała: „Dziękuję bardzo. Mam kilka pytań. Pierwsze to dotyczy Miejskiego Urzędu Pracy. Jak wiemy, zmienił się dyrektor w urzędzie pracy. Jest w tej chwili Pan Olender. Proszę mi powiedzieć jak wygląda podległość pracowników, ponieważ w Miejskim Urzędzie Pracy pracuje również żona Pan Dyrektora i w związku z tym jak wygląda jej podległość w stosunku do Pana Dyrektora. To trochę chyba, powiedziałabym, troszkę niefortunne, że jest małżeństwo i jak wygląda podległość w stosunku do tych dwóch stanowisk pracy. Kolejna rzecz. Chciałabym, aby Pan Prezydent powiedział nam jak wyglądało spotkanie z pracownicami żłobków. Na ostatniej sesji wnioskowałam w imieniu klubu o, w zasadzie zainspirowała mnie ta sprawa do podniesienia tej kwestii na sesji Rady Miasta Płocka, aby wyrównać wynagrodzenia dla pracownic żłobków przynajmniej do tego najniższego, żeby nie uzupełniać do kwoty 2.250 stażowym. Kolejna sprawa dotyczy informacji, która ukazała się w lutym na jednym z naszych portali płockich Portal Płock, o sprzedaży dwóch kamienic: Kościuszki 22 i 22A. Jeszcze nie tak dawno jako Rada Miasta Płocka podejmowaliśmy taką uchwałę w której lokowaliśmy w poszczególnych grupach inwestycje w ramach rewitalizacji naszego miasta, które są konieczne, które jak najszybciej należy zrealizować i jaki podmiot miałby to realizować, ewentualnie jakie nakłady, skąd środki. I wówczas rozmawialiśmy o tych dwóch kamienicach. Znalazły się one w grupie A, czyli te, które należy wyremontować najpilniej, ale była wskazana spółka ARS i ReVita na cele oświatowo-edukacyjne, czy kulturalne, przepraszam, kulturalno-oświatowe, czy kulturalno-edukacyjne, jakoś takie przeznaczenie było tych dwóch nieruchomości. Dowiedzieliśmy się o tym, że został zorganizowany przetarg, 14 lutego zostały sprzedane prywatnemu podmiotowi. Mieliśmy sesję w styczniu. Jak rozumiem, przez dwa tygodnie chyba nie zaistniała taka sytuacja, że nagle Państwo podjęliście decyzję o sprzedaży tych dwóch nieruchomości. W takim razie zadaję pytanie, po pierwsze, dlaczego pozbyliśmy się teraz tych nieruchomości, dlaczego Państwo nas w styczniu, na sesji styczniowej nie poinformowali o zamiarze, bo to jakby przeczy temu dokumentowi, który nam przedstawialiście. Namawialiście nas do tego, żeby głosować za tym dokumentem. I tam były zawarte te informacje o których teraz mówię. Nie, żeby za chwilkę, nie wiem, Przewodniczący Rady znów nie wyszedł i powiedział, że Pani Radna to nie wie w końcu czego chce, albo chce sprzedawać albo nie sprzedawać. Nie. Chodzi o to, o konsekwencje, że - po pierwsze - nas nie poinformowano jako radnych, że zmieniacie stan przeznaczenia w sensie w właścicielskim. Nikt nie raczył nam powiedzieć, że ten dokument już nie jest aktualny, który nie tak dawno przyjmowaliśmy i jaki będzie cel przeznaczenia teraz tej nieruchomości, czy jakby ten dokument, który my przyjmowaliśmy jako rada miasta w stosunku do ARS-u, mówiąc o tych celach kulturalno-edukacyjnych będzie obowiązywał również prywatnego właściciela tej kamienicy, bo nie wiem jakie będzie przeznaczenie tej nieruchomości. I to na razie tyle. Dziękuję.”
	Pan Artur Jaroszewski Przewodniczący Rady Miasta Płocka powiedział: „Dziękuję. Pani Radna Daria Domosławska, proszę.”
	Pani Radna Daria Domosławska powiedziała: „Panowie Prezydenci! Państwo Przewodniczący! Szanowni Państwo! Wszystkie interpelacje oczywiście złożę w formie pisemnej, niemniej jednak korzystając z okazji zabrania głosu zasygnalizuję w jakich tematach zostaną one złożone. Pierwsza to przeprowadzenie analizy i wdrożenie stosownych działań mających na celu zapewnienie godnych wynagrodzeń pracownikom zawodów medycznych i niemedycznych Płockiego Zakładu Opieki Zdrowotnej. Oczywiście przypomnę, że mimo zapewnień Ministerstwa Zdrowia niektóre grupy zawodowe, szczególnie te medyczne, nie otrzymały żadnej podwyżki od kilkunastu lat. Drugi temat to, co prawda jest to ponowna prośba, ale moim zdaniem bardzo istotna, dotyczy ona rozszerzenia grupy uprawnionej do bezpłatnych przejazdów komunikacją miejską jaką są pracownicy socjalni o grupę opiekunów świadczących usługi opiekuńcze dla chorych i niepełnosprawnych na zlecenie miasta Płocka. Wiem, że odpowiedź sprzed kilku dni jest negatywna, niemniej jednak proszę przynajmniej o przeprowadzenie analizy i uwzględnienie potrzeb tego szczególnego środowiska. Trzecia sprawa to temat Miejskiego Przedszkola nr 6. W imieniu rodziców, mieszkańców osiedla Podolszyce, bardzo dziękuję za przeprowadzone dotychczas prace, ale nasuwają się tutaj kolejne pytania, szczególnie ze strony rodziców, którzy planują swoje pociechy wysłać do przedszkola. Czy remont budynku zostanie również zakończony chociażby wyposażeniem przedszkola w nowe meble, szczególnie te w szatni i na salach na których przebywają przedszkolaki? Ja nie ukrywam, że nie wyobrażam sobie, żebyśmy tak szeroki remont zakończyli nie uzupełniając remontu o te detale, które tak na dobrą sprawę będą w bezpośrednim kontakcie z tymi maluchami. Trzecia rzecz doskonale koresponduje z korespondencją, którą otrzymaliśmy od mieszkańców, a mianowicie dochodzi tutaj do ponownej prośby o rozwiązanie problemów mieszkańców i właścicieli garaży przy ulicy Jaśminowej, na rogu ulicy Gałczyńskiego. Temat ciągnie się od kilu lat. Oczywiście chodzi tutaj o nieuprawnione parkowanie pomiędzy garażami. Temat się nasilił w momencie ustawienia szlabanów przy Kauflandzie. W sprawie interpelował już kilka lat temu radny Kras. Ja czuję się w obowiązku pilotować sprawę dalej, w związku z tym moja interpelacja. I kolejna rzecz to również sprawa, która ciągnie się od 2018 rok a dotyczy zamontowania, właściwie wprasowania w szary asfalt w miejsca mało atrakcyjne dla dzieci specjalnych elementów kolorowych umożliwiających prowadzenie gier i zabaw chociażby w czasie przerwy szkolnej. Dlaczego o to proszę ponownie – ponieważ sprawa utknęła w takim martwym punkcie. Po spotkaniu z dyrektorami szkół zostało wytypowanych kilka placówek, między innymi Szkoła Podstawowa nr 1, 13, 17, 22 i tak na dobrą sprawę ja nie mogę od nikogo uzyskać informacji w jakim miejscu jesteśmy, czy została przeprowadzona wycena, kiedy nastąpi realizacja. Za chwilę rozpocznie się ten okres wiosny i myślę, że warto by było aktywizować dzieci i młodzież do aktywnego wypoczynku. Dziękuję bardzo.”
	Pan Artur Jaroszewski Przewodniczący Rady Miasta Płocka powiedział: „Dziękuję bardzo. Pan Przewodniczący Tomasz Kominek.”
	Pan Radny Tomasz Kominek powiedział: „Panie Prezydencie, jedno krótkie pytanie. Ja wiem, że ostatnio z Panią Radną Teresą Kijek rozmawialiśmy na ten temat, ale wie Pan, upłynęło już kilka dni i może przyszła do urzędu jakaś ciekawa informacja i miejmy nadzieję, że pozytywna odnośnie dofinansowania do modernizacji mostu. Będziemy tak co kilka dni dopytywać.”
	Pan Artur Jaroszewski Przewodniczący Rady Miasta Płocka powiedział: „Dziękuję. I ostatnia interpelacja, Pan Radny Łukasz Chrobot.”
	Pan Radny Łukasz Chrobot powiedział: „Witam wszystkich. Panie Prezydencie! Wysoka Rado! W związku z tym, że idzie okres wiosenno-letni, wszyscy wychodzą na zewnątrz na dwór, niebawem będzie oddany do użytku bulwar nad Wisłą nowo powstający, wnoszę o to, żebyśmy spróbowali wał oddzielający wodę od deptaku zabezpieczyć jakimiś barierkami ze względu na to, że plac zabaw, który tam się znajduje, bardzo dużo dzieci z rodzinami w ogóle. To jest na wniosek mieszkańców. Dziękuję.”
	Pan Artur Jaroszewski Przewodniczący Rady Miasta Płocka powiedział: „Dziękuję. I jeszcze Pan Radny Edward Bogdan, proszę.”
	Pan Radny Edward Bogdan powiedział: „Panie Prezydencie, w związku z wpisaniem do planu budżetowego miasta Płocka budowy filharmonii, inaczej sali koncertowej, chciałbym zapytać na jakim etapie są prowadzone prace inwestycyjne oraz proszę o uzasadnienie miejsca wybranej lokalizacji. Bo z rozmowami, które przeprowadziłem z mieszkańcami Płocka, bardzo dużo osób wskazało zupełnie inną lokalizację między Wyższym Seminarium Duchownym a Bankiem Handlowym przy ulicy Kobylińskiego. I proszę o uzasadnienie, dlaczego Państwo bierzecie tylko i wyłącznie tę a nie inną lokalizację. Dziękuję bardzo.”
	Pan Artur Jaroszewski Przewodniczący Rady Miasta Płocka powiedział: „Dziękuję. I jeszcze Pani Przewodnicząca Anna Derlukiewicz.
	Pani Radna Anna Derlukiewicz powiedziała: „Dziękuję bardzo. Panie Przewodniczący! Państwo Radni! Panie Prezydencie! Ja tutaj złożę w dniu dzisiejszym interpelację na wniosek społeczności szkolnej Zespołu Szkół Zawodowych im. Marii Skłodowskiej-Curie, mieszczącej się przy Narodowych Sił Zbrojnych 7, z prośbą o rozważenie możliwości nadbudowy piętra w budynku warsztatów szkolnych wraz z wyposażeniem. W kwietniu ubiegłego roku do Wydziału Edukacji i Kultury urzędu miasta został złożony przez dyrekcję szkoły wniosek inwestycyjny dotyczący nadbudowy. A kształcenie w tym Zespole Szkół Zawodowych realizowane jest na wysokim poziomie, jego jakość w pełni zaspokaja potrzeby uczniów, jak i również rodziców tych uczniów. Przykładem wysokiego poziomu mogą być właśnie dobre wyniki matur oraz wysoka zdawalność egzaminów zawodowych. I uwzględniając liczne nabory z lat ubiegłych, wydłużenie cyklu kształcenia w technikach z czterech do pięciu lat oraz utworzenie według założeń reformy nowego typu szkoły, to jest branżowej szkoły II stopnia, szkoła nie będzie mogła sprostać oczekiwaniom przyszłych kandydatów, ponieważ otwarcie większej liczby oddziałów będzie niemożliwe ze względu na małą bazę lokalową. Szkoła realizuje naukę w zawodach technikum: technik elektryk, technik elektronik, mechanik, technik pojazdów samochodowych, technik informatyk oraz technik teleinformatyk oraz szkoła branżowa I stopnia: elektromechanik pojazdów samochodowych, mechanik pojazdów samochodowych i elektryk. I właśnie wychodząc naprzeciw oczekiwaniom młodzieży oraz ich rodziców niezbędna jest rozbudowa. I będzie brakowało, według wyliczeń dyrekcji zespołu szkół, dwunastu sal lekcyjnych. Dziękuję bardzo.”
	Pan Artur Jaroszewski Przewodniczący Rady Miasta Płocka powiedział: „Dziękuję bardzo. Przechodzimy do kolejnego punktu.”
	
	Ad pkt 9
	Pan Artur Jaroszewski Przewodniczący Rady Miasta Płocka powiedział: „Punkt dziewiąty - odpowiedzi na interpelacje i zapytania radnych. Pan Prezydent Andrzej Nowakowski, proszę bardzo.”
	Pan Andrzej Nowakowski Prezydent Miasta Płocka powiedział: „Szanowni Państwo! Ja, tak się dobrze składa przy tej okazji tych interpelacji, chciałbym zwrócić uwagę, że przed kilkoma minutami, czy godzinami, rozmawialiśmy o zadłużeniu. Znaczy tutaj trzeba mieć świadomość, że każdy z tych pomysłów będzie na pewno coś kosztował i tutaj… Co niektóre rzeczywiście trzeba mieć dofinansowanie, ale to staramy się o to. Natomiast, nie wiem czy tak pokrótce przynajmniej. Na piśmie, dobrze. W takim razie na piśmie wszystkie odpowiedzi udzielimy. Dobrze.”
	Pan Artur Jaroszewski Przewodniczący Rady Miasta Płocka powiedział: „Dziękuję bardzo. Przechodzimy do kolejnego punktu.”
	Ad pkt 10
	Pan Artur Jaroszewski Przewodniczący Rady Miasta Płocka powiedział: „Punkt dziesiąty - sprawy różne. I zapewne zacznie Pan Prezydent w temacie aportów. Proszę bardzo.”
	Pan Andrzej Nowakowski Prezydent Miasta Płocka powiedział: „Szanowni Państwo, właściwie to tym razem w sprawach różnych to mam tylko jedną informację. Dzisiaj Wiceprezydent Roman Siemiątkowski ma imieniny, więc jeśli ktoś chciałby na kawę to zaprasza bardzo serdecznie. To jest jedyna sprawa różna, nie ma żadnych innych spraw. Zgadza się, tak, naprawdę zaprasza dzisiaj na kawę i niekoniecznie na pączka.”
	Pan Artur Jaroszewski Przewodniczący Rady Miasta Płocka powiedział: „Czyli łubu-dubu, łubu-dubu. Czy ktoś z Państwa w sprawach różnych jeszcze? Nie widzę, nie słyszę. Dziękuję. Zamykam V Sesję Rady Miasta Płocka.”
	Ad pkt 11
	Pan Artur Jaroszewski Przewodniczący Rady Miasta Płocka zamknął obrady V Sesji Rady Miasta Płocka.
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